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2. Αδεια απουσίας της Βουλευτού κ. Ε. Παναρίτη, σελ.3180
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-
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τηση των Μη Κυβερνητικών Οργανώσεων (ΜΚΟ) κ.λπ.,
σελ.3164

ii) σχετικά µε το δανεισµό του ελληνικού δηµοσίου κ.λπ.,
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β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, i) σχετικά µε την εφαρ-
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ii) σχετικά µε την νοµιµοποίηση ηλεκτρονικών παιγνίων
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σχετικά µε τη µονιµοποίηση όλου του ιατρικού και νοσηλευ-
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Αθήνα, σήµερα στις 5 Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 4.2.2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΝΘ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 4
Φεβρουαρίου 2010, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Κύρωση και τροποποίηση της από 29-10-2009
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου “Αναστολή εφαρµογής δια-
τάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοιπών κλειστών χώρων
που άλλαξαν χρήση” (ΦΕΚ 218 Α’)».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Άδωνι-Σπυρίδωνα
Γεωργιάδη, Βουλευτή Β’ Αθηνών τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καρδίτσας ζητεί την
άµεση πρόσληψη των αναγκαίων συµβασιούχων για τη λειτουρ-
γία των Κλινικών του Τµήµατος Κτηνιατρικής του Πανεπιστηµίου
Θεσσαλίας.

2) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Συνεταιριστικές Οργανώσεις του
Νοµού Ηλείας ζητούν την επιστροφή του ειδικού φόρου κατα-
νάλωσης πετρελαίου στους αγρότες του νοµού

3) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η προστασία
της λιµνοθάλασσας Κοτυχίου Ηλείας.

4) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επι-
χειρήσεων και Βιοµηχανιών ζητεί την αναστολή των κινητοποιή-
σεων των αγροτών και τη λήψη µέτρων για τη διασφάλιση της
ελεύθερης διακίνησης ανθρώπων και προϊόντων.

5) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ρεντίνας Νοµού Καρδί-
τσας ζητεί να παραµείνει ∆ήµος και µε το νέο σχέδιο «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ».

6) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί να αποσυρθεί διαφήµιση της
«VODAFONE».

7) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Μαγνησίας ζητεί την
πλήρη µηχανοργάνωση του ΟΠΑ∆ κ.λπ..

8) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ατόµων µε Αναπη-
ρίες Νοµού Ζακύνθου «ΟΙ ΠΟΠΟΛΑΡΟΙ» ζητεί την πρόσληψη
ιατρικού και παραϊατρικού προσωπικού στο ΙΚΑ Ζακύνθου.

9) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρκαδίων Ζακύνθου
ζητεί τη χορήγηση οχήµατος για το Πρόγραµµα «Βοήθεια στο
σπίτι».

10) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μάιπας Ηλίας ζητεί να ανα-
γνωριστεί από το ∆ΟΑΤΑΠ το διδακτορικό του δίπλωµα.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποί ζητείται η αναγνώ-
ριση των επαγγελµατικών δικαιωµάτων είκοσι τριών ειδικοτήτων
των ΤΕΙ.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η εξόφληση
των οφειλοµένων στους εργαζόµενους στο έργο του φράγµατος
Πείρου - Παραπείρου.

13) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ρεντίνας Θεσ/νίκης
ζητεί να παραχωρηθεί στο ∆ασικό Συνεταιρισµό Σταυρού Χαλκι-
δικής δηµόσια έκταση για το σταβλισµό των ζώων του.

14) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κυνηγετική Οµοσπονδία Μα-
κεδονίας Θράκης ζητεί τη στήριξη του έργου των κυνηγετικών
οργανώσεων.

15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΙΚΑ Γήρατος-
Αναπηρίας-Θανάτου και Επικουρικών Ταµείων Σύρου ζητεί την
άµεση στελέχωση του ΙΚΑ Σύρου µε ιατρικό προσωπικό.
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ειδών Λαϊκής Τέ-
χνης Ηρακλείου-Λασιθίου «Ο ∆ΑΙ∆ΑΛΟΣ» ζητεί τον αυστηρό
έλεγχο στα εισαγόµενα είδη λαϊκής τέχνης.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων µε τρία
παιδιά Νοµού Αττικής ζητούν την άµεση πρόσληψη των άνεργων
τριτέκνων µε τον νόµο 2643/98.

18) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση ∆ασικών Συνεταιρισµών
Ηπείρου ζητεί την εξυγίανση των δασικών συνεταιρισµών και αυ-
στηρές προϋποθέσεις για την εγγραφή των µελών τους.

19) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Εργατικό Κέντρο Σάµου ζητεί την κατασκευή εργατι-
κών κατοικιών στο Βαθύ, το Πυθαγόρειο Σάµου, τις Ράχες Ικα-
ρίας κ.λπ..

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αλέξανδρος Χαραλάµπους
ζητεί την αναγνώριση τίτλου σπουδών του από το ∆ΟΑΤΑΠ.

21) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ, Επι-
κρατείας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡ-
ΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Χορωδών Εργαζοµένων στην Εθνική Λυρική Σκηνή ζητεί την τή-
ρηση των ΣΣΕ σε όλους τους εργασιακούς χώρους κ.λπ..

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κινητοποιή-
σεις των αγροτών του Νοµού Αχαΐας.

23) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ και Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
ΠΑΦΙΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργα-
ζοµένων Καζίνο - Ξενοδοχείου και Τελεφερίκ Πάρνηθας διαµαρ-
τύρεται για την ποινικοποίηση της συνδικαλιστικής δράσης.

24) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία Απολυµένοι Συµβασιούχοι της
Ολυµπιακής Αεροπορίας ζητούν την ένταξή τους στο ν.
3717/2008, άρθρο 7 και τη µετάταξή τους στο δηµόσιο τοµέα.

25) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο ∆ασεργατών Νοµού
Ιωαννίνων ζητεί την εξυγίανση των δασικών συνεταιρισµών και
την καθιέρωση αυστηρών προϋποθέσεων για την εγγραφή των
µελών του.

26) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σέλλων Ιωαννίνων ζητεί
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την επισκευή του οδικού δι-
κτύου του, που λόγω βροχοπτώσεων καταστράφηκε από κατο-
λισθήσεις.

27) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Τσουβαλάκης, ιατρός ζητεί
να ισχύσει ο ν. 3754/11.03.09 στις κρίσεις για τη θέση του ∆/ντή
Γυναικολογίας στο Κ.Υ Ναυπάκτου του Γ.Ν.Μεσολογγίου.

28) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζο-
µένων Γενικού Νοσοκοµείου Χαλκίδας Εύβοιας ζητεί την άµεση
έναρξη των εργασιών ανέγερσης του νέου κτηρίου για τη στέ-
γαση του Νοσοκοµείου Χαλκίδας Εύβοιας.

29) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός και
Φιλοδασικός Σύλλογος Μυλακίου Αλιβερίου Εύβοιας καταγγέλ-

λει τον εµπρησµό από αγνώστους των γραφείων του.

30) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία καθηγητές Φυσικής Αγωγής , εργαζόµε-
νοι στις ∆οµές του Συλλόγου Γονέων Κηδεµόνων και Φίλων Ατό-
µων µε Αυτισµό Λάρισας ζητούν την αναγνώριση της
προϋπηρεσίας τους κ.λπ.

31) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Ρουµελιώτης Ιωάννης διαµαρτύρε-
ται για τον αποκλεισµό του από την κατάταξη στην Πολεµική Αε-
ροπορία.

32) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καρδίτσας ζητεί να
του αποδοθεί άµεσα το στρατοπέδο «ΛΟΥΜΑΚΗ» για τη δηµι-
ουργία πάρκου.

33) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κίνηση Πολιτών του
Κέντρου της Αθήνας καταγγέλλει την υποβάθµιση του κέντρου
των Αθηνών και ζητεί τη λήψη µέτρων προστασίας της καθηµε-
ρινής και επαγγελµατικής ζωής των κατοίκων του.

34) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ιστιαίας Εύ-
βοιας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την επισκευή της στέγης του
Μουσείου Φυσικής Ιστορίας Ιστιαίας Εύβοιας.

35) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Επενδυτές Τουριστι-
κών ∆ραστηριοτήτων Προγράµµατος ΟΠΑΑΧ ΠΕΠ Στερεάς
Ελλάδας ζητούν να τους καταβληθούν οι επιδοτήσεις που δικαι-
ούνται.

36) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργα-
τοτεχνιτών και Υπαλλήλων Συρµατουργίας Χαλκίδας Εύβοιας
ζητεί την οικονοµική και εργασιακή στήριξη των απολυµένων της
εταιρείας ∆ΑΡΙΓΚ.

37) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων ΕΚΑΒ
Πιερίας «ΟΛΥΜΠΟΣ» ζητεί την πρόσληψη προσωπικού και τη µε-
ταστέγαση των υπηρεσιών του ΕΚΑΒ Πιερίας.

38) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εξειδικευµένο Κέντρο Κοινω-
νικής και Επαγγελµατικής ‘Ενταξης «Μέριµνα Παιδιού
Κατερίνης» ζητεί την επίσπευση και απλούστευση των διαδικα-
σιών χρηµατοδότησής του.

39) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Εκπαιδευτικοί µε αναπηρία
άνω του 67% ζητούν το διορισµό τους στη ∆ηµόσια Εκπαίδευση.

40) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ιφιγένεια Γρίσπου ζητεί
την επίσπευση των διαδικασιών διορισµού της στο ΕΚΑΒ

41) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ελληνικών Συλ-
λόγων Ουκρανίας ζητεί τη λήψη µέτρων προστασίας των δικαι-
ωµάτων των οµογενών της Ουκρανίας.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση της διαδικασίας
απογραφής του Κοινωνικού Τουρισµού.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου
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ζητεί την ολοκλήρωση των εργασιών επέκτασης και ανακαίνισης
του κτηρίου του Αρχαιολογικού Μουσείου Ηρακλείου.

44) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Τοπικός Σύλλογος Εργαζο-
µένων ΥΠΑ Τρτοβάθµιας Εκπαίδευσης ζητεί να γίνουν βελτιώ-
σεις και επεκτάσεις στο σχέδιο για το νέο Αεροδρόµιο στο
Καστέλι Ηρακλείου Κρήτης.

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φίλων Κέντρου
Υγείας Αρκαλοχωρίου ζητεί να καλυφθούν οι κενές θέσεις ιατρι-
κού προσωπικού στο Κέντρο Υγείας Αρκαλοχωρίου Κρήτης.

46) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Τσιριγωτάκης Αντώνιος
διαµαρτύρεται για τις καθυστερήσεις εκδίκασης των υποθέσεων
από το Εφετείο Κρήτης.

47) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο ειδών Λαϊκής Τέ-
χνης Ηρακλείου-Λασιθίου «Ο ∆ΑΙ∆ΑΛΟΣ» ζητεί την άµεση επα-
ναλειτουργία του Αρχαιολογικού Μουσείου Ηρακλείου Κρήτης.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Επιµελητηριακός Όµιλος
Ανάπτυξης Ελληνικών Νησιών ζητεί τα κενά ρυµουλκούµενα οχή-
µατα να θεωρούνται φορτία και να υπάρχει δυνατότητα µεταφο-
ράς τους από άλλα οχήµατα.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ειδών Λαϊκής Τέ-
χνης Ηρακλείου-Λασιθίου «Ο ∆ΑΙ∆ΑΛΟΣ» ζητεί τον αυστηρό
έλεγχο στις ποσότητες και τις τιµές των εισαγόµενων ειδών λαϊ-
κής τέχνης.

50) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ζαχαρίας Καψαλάκης, αι-
ρετός ΑΠΥΣΠΕ Κρήτης ζητεί τη στελέχωση µε εκπαιδευτικό
προσωπικό και τον υλικοτεχνικό εξοπλισµό του Εργαστηρίου Ει-
δικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης στο Τυµπάκι
Ηρακλείου Κρήτης.

51) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Ζακύνθου ζητεί την οργάνωση και στελέχωση των
Υπηρεσιών της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Ζακύνθου.

52) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφο-
ρικών Ελλάδας ζητεί να τροποποιηθεί η προκήρυξη για την
πρόσληψη αστυνοµικού προσωπικού πληροφορικής, ώστε να συ-
µπεριληφθούν όλοι οι Κλάδοι πτυχιούχων της επιστήµης της πλη-
ροφορικής.

53) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νίκος Τουµανίδης δια-
µαρτύρεται για τον αποκλεισµό των Φυσικών, από το Σώµα Ενερ-
γειακών Επιθεωρητών κτηρίων.

54) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλ-
λήλων Νοµού Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την ουσιαστική αναδιάρ-
θρωση των Υπηρεσιών της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Ηρακλείου
Κρήτης.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στις µε αριθµό 2228/08-12-2009 και 2199/08-12-2009 ερω-
τήσεις του Βουλευτή κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ
αριθµ. ΟΙΚ∆1/Α/1474-26-1-10 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη
απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3151
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 2673/15-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/1599/26-

1-10 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3153



3. Στην µε αριθµό 3204/23-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 411/26-1-10 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων
η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 3573/04-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900Α/7572/

1062/26-1-10 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακό-
λουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3155



3156 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 3584/04-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαφαζάνη Αργύριου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 13/26-1-10 έγγραφο

από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3157
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6. Στην µε αριθµό 4031/11-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανδρουλάκη ∆ηµητρίου (Μίµη) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 449/26-1-

10 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3159
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3161
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7. Στην µε αριθµό 4251/13-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 461/26-1-10 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων
η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



8. Στην µε αριθµό 4731/18-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900Α/7609/

10665/26-1-10 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακό-
λουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3163

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε
Γεωργιάδη.



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η µε αριθµό 378/26/2.2.2010 τέταρτη επί-

καιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη
προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση των Μη
Κυβερνητικών Οργανώσεων (ΜΚΟ) κ.λπ., την οποία σύµφωνα µε
το άρθρο 129 παράγραφος 3 του Κανονισµού της Βουλής θα
υποστηρίξει ο δεύτερος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Άδω-
νις-Σπυρίδων Γεωργιάδης.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Μου είχε ζητήσει να
προηγηθεί ο κ. Τσίπρας, λόγω κωλύµατος. Είµαστε και Παναθη-
ναϊκοί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μα, είχε ζητήσει κάτι
και ο κ. Κουβέλης. Αµέσως µετά. Κύριε Γεωργιάδη, µην ανησυ-
χείτε.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Καρατζαφέρη
έχει ως εξής:

«Κάθε χρόνο το ελληνικό δηµόσιο χρηµατοδοτεί, µε εκατοµ-
µύρια ευρώ, εκατοντάδες Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις (ΜΚΟ),
που θεωρητικώς, παρέχουν αναπτυξιακή βοήθεια, χωρίς όµως,
αυτές να υπόκεινται σε κάποιον ουσιαστικό έλεγχο των οικονο-
µικών και των, εν γένει, πεπραγµένων τους. Κατόπιν τούτου ερω-
τάσθε:

1. Με ποια κριτήρια επιλέγονται οι ΜΚΟ που θα χρηµατοδο-
τηθούν και µε ποια καθορίζεται το ύψος των χρηµατοδοτήσεων;

2. Πώς διασφαλίζεται ότι τα χρήµατα αξιοποιούνται όντως για
τους σκοπούς που δηλώνονται και προορίζονται;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Εξωτερικών κ. Σπυρίδων Κουβέλης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ, για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΚΟΥΒΕΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ερώτηση του Προέ-
δρου του ΛΑΟΣ, νοµίζω ότι θέτει ένα σηµαντικό θέµα, το οποίο,
όµως, δεν είναι ακριβώς έτσι.

Θέλω να πω µε αυτό, ότι η χώρα µας παρέχει αναπτυξιακή
βοήθεια σε άλλες χώρες, µέσω και των Μη Κυβερνητικών Οργα-
νώσεων, γιατί το µεγάλο µέρος της αναπτυξιακής βοήθειας δεν
παρέχεται µέσω των Μη Κυβερνητικών Οργανώσεων, αλλά µέσω
συνεργασίας µε άλλα Υπουργεία και µε κυβερνήσεις των χωρών
στις οποίες πηγαίνει. Παρ’ όλα αυτά, οι Μη Κυβερνητικές Οργα-
νώσεις - στο µέτρο που σωστά γίνεται αυτό- µπορούν να παρέ-
χουν, επίσης, µια αναπτυξιακή βοήθεια.

Η διαδικασία, για την οποία ερωτάται σ’ αυτήν την ερώτηση η
Κυβέρνηση, είναι µια συντεταγµένη διαδικασία, κατά την οποία
γίνεται µια προκήρυξη κάθε χρόνο, µε συγκεκριµένα κριτήρια,
µε συγκεκριµένους στόχους, τους οποίους πρέπει να υποβάλουν
οι ενδιαφερόµενες Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις µε τα προ-
γράµµατά τους.

Η διαδικασία αυτή προβλέπει έναν Κανονισµό και προϋποθέ-
σεις, οι οποίες εφόσον πληρούνται, τότε αυτές οι προτάσεις γί-
νονται αποδεκτές από το Υπουργείο Εξωτερικών και συστήνεται
µια επιτροπή αξιολόγησης, η οποία αξιολογεί αυτές τις προτά-
σεις. Εφόσον αυτές οι προτάσεις είναι σύννοµες και συµφωνούν
µε τους στόχους τους, τότε προτείνεται και η χρηµατοδότησή
τους από το Υπουργείο Εξωτερικών.

Αυτό σε ό,τι αφορά την ίδια τη διαδικασία για την έγκριση των
χρηµατοδοτήσεων και στην οποία πρέπει να πω ότι τα τελευταία
χρόνια υπήρξε και µια σχετική αυστηρότητα σε σχέση µε το πο-
σοστό χρηµατοδότησης, το οποίο µειώθηκε από το 75% στο
50%.

Στη συνέχεια, αυτό που γίνεται είναι ότι υπάρχει έλεγχος από
τις υπηρεσίες του ίδιου του Υπουργείου Εξωτερικών, κατά πόσο
τηρούνται οι όροι των συµβάσεων που έχουν γίνει µε αυτές τις
Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις. ∆ηλαδή, υπάρχουν οικονοµικοί
έλεγχοι και αποδόσεις οικονοµικών στοιχείων σε τακτά χρονικά
διαστήµατα, κάθε χρόνο και πριν δοθεί η επόµενη δόση της πλη-
ρωµής σε κάθε Μη Κυβερνητική Οργάνωση. Όµως, υπάρχει και

διαδικασία καταλογισµού και απαίτησης των χρηµάτων από Μη
Κυβερνητικές Οργανώσεις, εφόσον δεν τηρούνται αυτά.

Έχουν υπάρξει αρκετές περιπτώσεις, στις οποίες έχει ζητηθεί
αυτό. Όπως επίσης, έχουν υπάρξει και περιπτώσεις που έχουµε
ζητήσει και τη συνδροµή του πρώην Σ∆ΟΕ, όταν αυτό δεν έχει
γίνει σωστά. Και βέβαια τα ποσά αυτά γίνονται απαιτητά και µέσω
της Εφορίας.

Αυτό, βέβαια, που λέω τώρα στο τέλος, είναι ότι έχουν υπάρ-
ξει τέτοιες περιπτώσεις. Αυτό, ακριβώς, δείχνει ότι η ερώτηση
έχει νόηµα και έχει νόηµα γιατί θεωρούµε και εµείς ότι υπάρχει
περιθώριο βελτίωσης στο αντικείµενο αυτό, γιατί όπως θα εξη-
γήσω και στη δευτερολογία µου -δεν νοµίζω ότι θα µας πάρει ο
χρόνος να µπω και σε αυτό τώρα- είναι ένας τοµέας που µπορεί
να αναδείξει την αναπτυξιακή βοήθεια που δίνει η χώρα µας και
που θέλουµε να το κάνουµε όσο πιο διαφανές και ισχυρό µπο-
ρούµε.

Υπάρχει, όµως, περιθώριο βελτίωσης, γιατί αυτό που ουσια-
στικά θέλουµε να κάνουµε είναι και οι διαδικασίες αξιολόγησης
των ίδιων των προϊόντων αυτών των έργων, που χρηµατοδοτού-
νται από το Υπουργείο Εξωτερικών, µέσω της αναπτυξιακής βοή-
θειας να γίνουν έτσι, αλλά επίσης να διαχωριστεί κάτι πολύ
σηµαντικό: άλλο το κράτος, άλλο οι Μη Κυβερνητικές Οργανώ-
σεις. Το ένα δεν είναι προέκταση του άλλου και το ένα µπορεί να
είναι, απλώς, συνεργάτης του άλλου ώστε να ξεδιπλωθεί αυτή η
αναπτυξιακή βοήθεια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ευχαρι-

στώ πολύ για την απάντησή σας. Θα ήθελα πάρα πολύ στη δευ-
τερολογία σας -επειδή ξέρετε ότι σας εκτιµώ πραγµατικά πολύ,
σε προσωπικό επίπεδο- να µου απαντήσετε επί των συγκεκριµέ-
νων που θα σας πω και όχι γενικά, όπως συνήθως γίνεται σε
αυτήν την Αίθουσα.

Κατ’ αρχάς, η χώρα µας περνά µια πολύ δύσκολη περίοδο.
Άρα, φαντάζοµαι ότι µια και είναι τύχη αγαθή δίπλα σας ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών, θα σας διαβεβαιώσει για τη δύσκολη περίοδο
που περνάµε και η πρώτη απόφαση που έχετε να κάνετε είναι να
κόψετε παντελώς τη χρηµατοδότηση των Μη Κυβερνητικών Ορ-
γανώσεων.

∆εν µπορεί να λέµε στον ελληνικό λαό ότι από τη µια να κάνει
θυσίες, να «παγώσουµε µισθούς», να κάνουµε το ένα, να κάνουµε
το άλλο, να µπουν τα επιδόµατα έξω από την αυτοτελή του φο-
ρολόγηση και από την άλλη να δίνουµε λεφτά για να κάνουµε
δρόµους στα Σκόπια ή για να διδάσκουµε πώς πρέπει να γίνεται
σωστά η µαγειρική στην Τουρκία.

Άρα, η πρώτη δέσµευση που περιµένω στη δευτερολογία σας,
είναι ότι για αυτή την περίοδο της έκτακτης κρίσεως –που επα-
ναλαµβάνω, ο κ. Παπακωνσταντίνου θα σας διαβεβαιώσει αν
έχετε κάποια αµφιβολία- το κράτος δεν έχει να δώσει ούτε 1
ευρώ για να πηγαίνει χαµένο.

∆εύτερον, έχω µια γενικότερη διαφωνία. Τι θα πει Μη Κυβερ-
νητική Οργάνωση µε κρατικά χρήµατα; Θέλουν κάποιοι άνθρω-
ποι να επιτελέσουν ένα έργο; Μάλιστα. Πολύ ωραία, να το
κάνουν. Κανείς δεν τους εµποδίζει να βρουν χρήµατα και να το
κάνουν. Και επειδή ακριβώς θα βρουν χρήµατα µόνοι τους, θα
είναι πράγµατι και µη κυβερνητική. Μη Κυβερνητική Οργάνωση
µε τα κυβερνητικά χρήµατα είναι προφανώς ένα είδος ανεκδό-
του, από αυτά που µόνο η χώρα µας µπορεί να παράγει.

Πάω όµως τώρα και στο συγκεκριµένο. Έχω τρία ερωτήµατα
για να κλείσω και να µη χάσω το χρόνο.

Πρώτα απ’ όλα, θα σας καταθέσω άρθρο από το περιοδικό
«ΕΠΙΚΑΙΡΑ».

Το περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ», όπως αντιλαµβάνεστε είναι ένα πε-
ριοδικό που εκδίδεται από τις εκδόσεις Λιβάνη. ∆εν φαντάζοµαι
να υπάρχει κάποιος που να αµφισβητεί στην Αίθουσα και ιδιαί-
τερα εσείς, τη δηµοκρατικότητα της οικογένειας Λιβάνη. Λοιπόν,
εδώ, καταγγέλλει το περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ», στις 27-11-2009, στο
άρθρο του κ. ∆ιονυσόπουλου, ότι η Ελλάδα –ακούστε, κύριε
Υπουργέ- έχει δεκαπλάσιο αριθµό χρηµατοδοτούµενων από το
κράτος, Μη Κυβερνητικών Οργανώσεων. Η Ελλάδα –λέει το πε-
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ριοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ»- έχει δέκα φορές περισσότερες Μη Κυβερ-
νητικές Οργανώσεις από την Οµοσπονδιακή ∆ηµοκρατία της
Γερµανίας, εις υγείαν των κορόιδων προφανώς. Θέλω µια απά-
ντηση γι’ αυτό.

∆εύτερον. Ο πρώην προκάτοχός σας στη θέση, ο κ. ∆ούκας,
στην εφηµερίδα «REAL NEWS» του κ. Νίκου Χατζηνικολάου, στις
22-11-2009 καταγγέλλει το 70% των Μη Κυβερνητικών Οργανώ-
σεων είναι κρατικοδίαιτες και παίρνουν τα χρήµατα µε αδιαφανή
κριτήρια. Εσείς µας είπατε σήµερα ότι υφίσταται έλεγχος. Ο
προκάτοχός σας λέει ότι τα παίρνουν µε αδιαφανή κριτήρια.
Γιατί; Να µας το εξηγήσετε. Λέει ψέµατα ο κ. ∆ούκας; Πολύ ευ-
χαρίστως να πείτε ότι είναι ψεύτης. ∆εν έχω καµµία αντίρρηση
εγώ.

Τρίτον. Μας έχετε την Εθνική Επιτροπή ∆ικαιωµάτων του Αν-
θρώπου. Ξέρετε κάποιον κ. Χριστόπουλο, ο οποίος έφερε και ένα
νοµοσχέδιο στον κ. Ραγκούση και το είχε φέρει ο κ. Ραγκούσης
εδώ στη Βουλή των Ελλήνων και τώρα ευτυχώς το έχει πάρει
σχεδόν όλο πίσω; Λοιπόν, τι θα πει Εθνική Επιτροπή ∆ικαιωµάτων
του Ανθρώπου µε «δικά µου χρήµατα» και µάλιστα τους βάζετε
από χθες να είναι και µέλος της Επιτροπής Πολιτογράφησης;
Υπάρχει ποτέ έλεγχος σε αυτήν την Επιτροπή;

Και κλείνω µε το τελευταίο παράδειγµα µαζοχισµού. Γιατί,
αυτό που θα σας πω τώρα, κύριε Υπουργέ, είναι µαζοχισµός και
θέλω µια απάντηση επί του συγκεκριµένου. Υπάρχει ένας κύριος
που ονοµάζεται Παναγιώτης ∆ηµητράς και έχει φτιάξει, λέει, µια
Μη Κυβερνητική Οργάνωση που λέγεται «Ελληνικό Παρατηρη-
τήριο των Συµφωνιών του Ελσίνκι». Αυτός ο κύριος συκοφαντεί
την Ελλάδα, όπου σταθεί και όπου βρεθεί. Πηγαίνει την Ελλάδα
στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, βγαίνει στα κανάλια και λέει πόσο
ρατσιστές είµαστε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κύριε Γεωργιάδη, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Μας λέει ότι καταπιέζουµε τους Μακεδόνες, θέλει να κατεβούν

τα θρησκευτικά σύµβολα από τα σχολεία. Ό,τι µπορεί να κάνει
κατά της Ελλάδας το κάνει.

Ακούστε, κύριε Υπουργέ, και κλείνω αµέσως. Αυτός ο κ. ∆η-
µητράς, λοιπόν, όπου σταθεί και όπου βρεθεί υβρίζει την Ελλάδα.
Φανταστείτε ότι ο κ. Παπανδρέου, ο Πρωθυπουργός µας, επειδή
έµαθε ότι ένας στενός τους συνεργάτης, ο κ. Βαλιανάτος, συµ-
µετείχε σε αυτή τη Μη Κυβερνητική Οργάνωση τον διέγραψε on
air σε µια εκποµπή του «EXTRA» όταν ήσασταν αντιπολίτευση.
Λοιπόν, αυτός ο κ. ∆ηµητράς, ο οποίος υβρίζει την Ελλάδα, όπου
βρεθεί και όπου σταθεί σε ερώτησή µου στην κ. Μπακογιάννη,
απεδείχθη ότι παίρνει χρήµατα από το ελληνικό δηµόσιο.

∆ηλαδή, κύριε Υπουργέ, για να το καταλάβω. ..
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κύριε Γεωργιάδη, πρέ-

πει να ολοκληρώσετε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: … για να βρίζει και να λοι-

δορεί και να συκοφαντεί την Ελλάδα όπου σταθεί και όπου βρε-
θεί, υπάρχει λογική; Και σας παρακαλώ πολύ, σκοπεύετε να
ξαναδώσετε χρήµατα στον κ. ∆ηµητρά και στο «Ελλληνικό Πα-
ρατηρητήριο των Συµφωνιών του Ελσίνκι»; Θέλω µια συγκεκρι-
µένη απάντηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Έχετε το λόγο, κύριε
Υπουργέ, για να δευτερολογήσετε τρία λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΚΟΥΒΕΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχαρι-
στώ, κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θέλω να πω στο πρώτο σας ερώτηµα ότι ο κ. Πα-
πακωνσταντίνου προνόησε και στο πλαίσιο της σύσφιξης των
σχέσεων µεταξύ των δύο Υπουργείων αλλά και του δηµοσιονο-
µικού ελέγχου της χώρας έχει ήδη περικόψει κατά 50% τους
προϋπολογισµούς της αναπτυξιακής βοήθειας του ΥΠΕΞ. Το
50% όµως, έχει µία σηµασία για να απαντήσω και επί της ουσίας
και σε αυτό που είπατε, ότι η Ελλάδα δεν συµµετέχει στην ανα-
πτυξιακή βοήθεια µέσα από την οποία περνάει και η ανθρωπι-
στική βοήθεια, όπως η βοήθεια που στέλνουµε στην Αϊτή µετά
από µερικές µέρες και φαντάζοµαι ότι δεν θα διαφωνήσετε ότι η
χώρα µας πρέπει να το κάνει αυτό.

Πέραν αυτού, η αναπτυξιακή βοήθεια αποτελεί και υποχρέωση

της χώρας απέναντι σε διεθνείς οργανισµούς, απέναντι στον
ΟΟΣΑ έχει δεσµευτεί να συµµετέχει µε περίπου 70% του ΑΕΠ
κάθε χρόνο. Σήµερα, είµαστε στο 20% και αυτό θα µειωθεί. ∆εν
είναι καλό για την εικόνα της χώρας, αλλά εγώ συµφωνώ µαζί
σας ότι ένας περιορισµός σε αυτή την κρίσιµη φάση είναι λογι-
κός και συµφώνησα αµέσως για την περικοπή αυτή.

Και άλλωστε να σας πω και κάτι ακόµη; Θεωρώ ότι σε µια πε-
ρίοδο που θα προσπαθήσουµε να «µαζέψουµε» –αν επιτρέπεται
η λέξη- το πώς γίνεται η χρηµατοδότηση των οργανώσεων, δεν
είναι κακό που δεν έχουµε περισσότερα χρήµατα. Εφόσον το
«µαζέψουµε», τότε θα αποτανθώ στο συνάδελφο µου και θα ζη-
τήσω περισσότερα.

∆εύτερον. Το ότι υπάρχουν πολλές Μη Κυβερνητικές Οργα-
νώσεις στην Ελλάδα είναι δικαίωµά τους. Αυτό που δεν είναι δι-
καίωµά τους είναι το να απαιτούν οπωσδήποτε να
χρηµατοδοτούνται από το κράτος. Και αυτό ακριβώς είναι το ση-
µείο στο οποίο πρέπει να παρέµβουµε.

Εδώ, θέλω να σας πω ότι θα καταθέσω στα Πρακτικά και θα
είναι στη διάθεσή σας καταλόγους από τη συνολική χρηµατοδό-
τηση, αναλυτικά στοιχεία από το 2005 µέχρι και το 2009, όσα
χρήµατα έχουν δοθεί µέσω της Υ∆ΑΣ και τους δύο κανονισµούς
και την αίτηση, µέσω της οποίας γίνεται. Πάνω σε αυτά θα είµαι
στη διάθεσή σας να συζητήσουµε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Σπυρίδων Κουβέλης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα , τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Bέβαια, δεν θα απαντήσω εγώ για τους χειριστές της προη-
γούµενης κυβέρνησης, αν θεωρούσαν ότι κακώς δίνονταν τα
λεφτά. Οι ίδιοι πρέπει να εξηγήσουν γιατί υπέγραφαν τις απο-
φάσεις να δοθούν αυτά τα χρήµατα.

Όµως, στη δική µας περίπτωση, αυτό που έχουµε πει είναι ότι
θέλουµε να είµαστε µια Κυβέρνηση διαφάνειας και το πρώτο που
θα γίνει -και αυτό θα είµαστε εδώ να το συζητήσουµε όταν θα το
παρουσιάσω και επίσηµα- είναι ότι κάθε σύµβαση και κάθε χρη-
µατοδότηση κατ’ αρχάς θα αναρτάται στο διαδίκτυο.

∆εν θα υπάρχει ούτε µια χρηµατοδότηση που δε θα µπορεί ο
πολίτης να µπει να δει γιατί χρηµατοδοτείται η «χι» ή «ψι» οργά-
νωση, για ποιο συγκεκριµένο σκοπό και πώς παρακολουθείται η
εκτέλεση του έργου. Όλες οι χώρες του κόσµου κάνουν αυτό. Η
Ευρωπαϊκή Ένωση κάνει το ίδιο. Η Ελλάδα δεν έχει κανένα λόγο
να µην το κάνει γιατί το µέτρο είναι αυτή η διαφάνεια.

Το δεύτερο είναι ότι δε θέλουµε οι Μη Κυβερνητικές Οργανώ-
σεις απλώς να παίρνουν χρήµατα του δηµοσίου για να κάνουν
τον ενδιάµεσο, να τα δίνουν σε κάποιους εργολάβους κ.λπ.. Αυτό
που θέλουµε είναι να κινητοποιήσουµε την ελληνική τεχνογνω-
σία, Έλληνες ανθρώπους, τη φυσική παρουσία ανθρώπων, εθε-
λοντές κ.λπ.. Και αυτό µπορούν να το κάνουν καλύτερα από όσο
µπορεί να το κάνει το κράτος. Και αυτό πρέπει να αξιοποιήσουµε
για να µπορούν να είναι παρόντες οι Έλληνες στις χώρες που
υπάρχει αναπτυξιακή βοήθεια.

Ξέρετε ότι απλώς το να στέλνουµε χρήµατα και να µπαίνει ένα
σηµατάκι µε την ελληνική σηµαία δεν δίνει αναγνωρισιµότητα και
αυτό που χρειάζεται είναι να προωθήσουµε και τα οικονοµικά
συµφέροντα και είναι ένα πολύ καλό εργαλείο η διπλωµατία σε
αναπτυξιακή βοήθεια, εφόσον, όµως, γίνεται σωστά. Και σε αυτό
το µέτρο µόνο θέλουµε να αξιοποιήσουµε τη λειτουργία των Μη
Κυβερνητικών Οργανώσεων.

Τέλος, σε ό,τι αφορά το µεγάλο αριθµό των οργανώσεων,
θέλω να σας ενηµερώσω ότι υπάρχει ένα µητρώο οργανώσεων
που καταγράφονται αυτές οι πάρα πολλές οργανώσεις, για τις
οποίες µιλήσατε, στην Ελλάδα. Αυτό που θέλουµε, επίσης, να κά-
νουµε είναι αυτό το µητρώο να περιέχει και στοιχεία ιστορικά για
τις σχέσεις µε τις οργανώσεις.

Καταλαβαίνετε πολύ καλά ότι µια οργάνωση, όπως είπατε που
έχει καταγραφεί ως µια οργάνωση που κατασυκοφαντεί την Ελ-
λάδα, προφανώς αυτό θα είναι καταγεγραµµένο και όταν γίνεται
αξιολόγηση των στοιχείων και των προτάσεων, αυτό θα λαµβά-
νεται υπ’ όψιν.

Νοµίζω ότι εξάντλησα το χρόνο.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
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στώ, κύριε Υφυπουργέ.
Συνεχίζουµε µε την µε αριθµό 379/27/2-2-2010 πέµπτη επί-

καιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα
προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε το δανεισµό του ελληνικού
δηµοσίου κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Τσίπρα έχει ως
εξής:

«Για πρώτη φορά µετά από πολλά χρόνια το ελληνικό δηµόσιο
δανείστηκε µε αστρονοµικά επιτόκια. Παρά την οικονοµική κρίση,
ελληνικές και ξένες τράπεζες πρόσφεραν 25.000.000.000 ευρώ
για να αγοράσουν οµόλογα του ελληνικού κράτους, µε επιτόκιο
6,22% και πενταετή διάρκεια.

Σε µία εποχή που οι τράπεζες έχουν υποθηκεύσει το µέλλον
των νοικοκυριών, επιβάλλουν τους όρους τους ακόµα και σε υπό
διαβούλευση σχέδια νόµου και σε συνεργασία µε την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα κρατούν όµηρο την οικονοµική και πολιτική
ζωή της χώρας, ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:

- Γιατί δεν διεκδίκησε η ελληνική Κυβέρνηση στην Ευρωπαϊκή
Ένωση την έκδοση ευρωοµολόγου;

- Γιατί δεν προχωρά σε διαδικασία εσωτερικού δανεισµού µε
την έκδοση των λεγόµενων λαϊκών οµολόγων;

- Γιατί δεν υλοποιεί την προεκλογική δέσµευση του ΠΑΣΟΚ για
τη στήριξη ενός δηµόσιου πυλώνα στο χρηµατοπιστωτικό σύ-
στηµα, το οποίο θα προστατεύει τους πολίτες της χώρας και θα
στηρίζει την πραγµατική οικονοµία;».

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα απευθύνεται στον Πρωθυ-
πουργό. Λόγω απουσίας του τελευταίου, θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Ο Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς θέτει

τρία ερωτήµατα, τα οποία είναι σηµαντικά και τα οποία έχουν να
κάνουν µε το δανεισµό του ελληνικού δηµοσίου.

Το πρώτο ερώτηµα αφορά το ευρωοµόλογο, δηλαδή, τη δυ-
νατότητα έκδοσης ενός οµολόγου συνολικά από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, µε βάση το οποίο θα µπορούσαν τα κράτη µέλη να δα-
νείζονται µε χαµηλότερο επιτόκιο από ό,τι δανείζονται σήµερα.

Όπως γνωρίζουµε όλοι µας, αυτό είναι µια ιδέα που ξεκίνησε
από τον τέως Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, τον Ζακ Ντε-
λόρ. Είναι µια ιδέα που έχει συζητηθεί πολλές φορές στο πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Είχε συγκεντρώσει αρκετή συµπά-
θεια, όµως, δεν προχώρησε ποτέ και η αλήθεια είναι ότι σήµερα
δυστυχώς, δεν υπάρχει µια πλειοψηφία, γιατί χρειάζεται οµοφω-
νία για να προχωρήσει αυτή η ιδέα γύρω από αυτήν.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι το ΠΑΣΟΚ και ο Πρόεδρός του -και
ως Πρόεδρος της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς- έχουµε τοποθετηθεί
επανειληµµένα πάνω στο ζήτηµα αυτό. Όµως το ζήτηµα είναι ότι
αυτήν τη στιγµή η χώρα µας έχει κάποια συγκεκριµένα χαρα-
κτηριστικά. Είµαστε µια χώρα µε ένα έλλειµµα που πλησιάζει το
13%, 12,7%, µε ένα χρέος που ξεπερνά το 110%. Είµαστε µια
χώρα η οποία υφίσταται κερδοσκοπικές επιθέσεις και κάποιοι πο-
ντάρουν κακώς στη χρεοκοπία της. Είµαστε µια χώρα η οποία
έχει ένα πολύ µεγάλο έλλειµµα αξιοπιστίας απέναντι στις διε-
θνείς αγορές.

Με βάση όλα αυτά, είναι προφανές ότι η Ελλάδα δεν µπορεί να
σηκώσει τη σηµαία του ευρωοµόλογου για έναν πάρα πολύ απλό
και πρακτικό λόγο, ότι, αν το κάναµε αυτό, θα είχαν ένα σήµα ότι
δεν µπορούµε να τα βγάλουµε πέρα µόνοι µας. Και εµείς µπο-
ρούµε να τα βγάλουµε πέρα µόνοι µας. Η Ελλάδα κάνει ό,τι χρει-
άζεται για να µειώσει το έλλειµµα, για να ελέγξει το δηµόσιο
χρέος. Έχει εκπονήσει ένα εξαιρετικά σοβαρό Πρόγραµµα Στα-
θερότητας και Ανάπτυξης, το οποίο πριν από µερικές µέρες πήρε
το πράσινο φως από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Σε µια εβδοµάδα
από τώρα, σε δέκα µέρες, θα πάρει το πράσινο φως και από το
Συµβούλιο των Υπουργών Οικονοµικών. Το πρόγραµµα αυτό έχει
ήδη αρχίσει και υλοποιείται. Το πρόγραµµα αυτό αφορά µειώ-
σεις από την πλευρά των δαπανών, αφορά αύξηση από την
πλευρά των εσόδων, αφορά αναπτυξιακές παρεµβάσεις που θα
βάλουν τη χώρα σε ένα δρόµο βιώσιµης και πράσινης ανάπτυ-
ξης.

Μπορούµε, λοιπόν, να τα βγάλουµε πέρα µόνοι µας και οποι-
αδήποτε κίνηση κάναµε στη κατεύθυνση στήριξης ενός ευρύτε-
ρου οχήµατος θα εκλαµβανόταν από τις διεθνείς αγορές και από
τους διεθνείς εταίρους ως µια δικαιολογία για το ότι η Ελλάδα
δεν µπορεί να τα καταφέρει. Η Ελλάδα µπορεί και θα τα κατα-
φέρει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε
Υπουργέ, ειλικρινά δεν ξέρω από πού να ξεκινήσω.

Τι να πει κανείς, ιδίως µετά από τις προχθεσινές εξαγγελίες
του Πρωθυπουργού; Να πει κάποιος για το ότι άλλα είπατε προ-
εκλογικά, άλλα λέτε µετεκλογικά, άλλα είπατε στις προγραµµα-
τικές δηλώσεις, άλλα στον προϋπολογισµό, άλλα έλεγε το
Πρόγραµµα Σταθερότητας που καταθέσατε και πριν καν προλά-
βει να εγκριθεί, εσείς φέρατε το «PLAN B» στον ελληνικό λαό;

Να πούµε ότι υποσχεθήκατε τα τρία «∆ΕΝ» για το ασφαλιστικό
και τώρα έρχεστε και λέτε ότι αυξήθηκε το προσδόκιµο της ζωής,
δηλαδή, οι ηλικιωµένοι στη χώρα µας ζουν ένα-δυο χρόνια πα-
ραπάνω, άρα πρέπει να δουλεύουν έως τα εβδοµήντα; Να πούµε
για τις περιβόητες δεσµεύσεις σας, ότι θα κάνετε αυξήσεις πάνω
από τον πληθωρισµό και τώρα έρχεστε να κάνετε µειώσεις στους
µισθούς και στα εισοδήµατα των δηµοσίων υπαλλήλων; Να
πούµε για τις δεσµεύσεις σας για το δηµόσιο τραπεζικό πόλο,
όπου τώρα έρχεστε και µας λέτε ότι θα εκποιήσετε ό,τι έχει απο-
µείνει, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, την Εθνική Τράπεζα; Τι να
πούµε;

Εγώ θα σας πω ένα πράγµα, κύριε Υπουργέ, ότι µε τον τρόπο
αυτό υποτιµάτε τη νοηµοσύνη των Ελλήνων πολιτών, αλλά υπο-
βαθµίζετε, υποτιµάτε και µεταχειρίζεστε µε επικοινωνιακό τρόπο
και τους θεσµούς σε αυτή τη χώρα. ∆ιότι οι πολιτικοί Αρχηγοί
είναι η πολιτική ηγεσία. ∆εν µπορείτε να τους συµπεριφέρεστε
ως ντεκόρ σε ένα επικοινωνιακό παιχνίδι προαποφασισµένων δη-
λώσεων στα δελτία των 20:00, όπως κάνατε προχθές.

Και έρχοµαι στην ουσία του ερωτήµατός µου.
Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά σας άκουσα µε προσοχή να λέτε

«αντιµετωπίζουµε µε συµπάθεια», µια πρόταση η οποία θα µπο-
ρούσε να δηµιουργήσει συνθήκες, ώστε η χώρα µας να ξεπερά-
σει αυτά τα εκβιαστικά διλήµµατα, το στραγγαλισµό που δέχεται
σήµερα από τους κερδοσκόπους στις αγορές, για το λεγόµενο
ευρωοµόλογο.

∆εν σας άκουσα, όµως, παρ’ όλο που λέτε ότι είναι άποψη του
Πρωθυπουργού, ποτέ να τη διεκδικήσετε και λέτε ότι θα εκπέµ-
ψουµε λάθος σήµα. Λέτε να εκπέµπουµε το σήµα ότι θα απευ-
θυνθούµε στην Ασία, προκειµένου να δανειστούµε, εκποιώντας
ό,τι έχει αποµείνει βεβαίως; Έχουµε δώσει τα ασηµικά, τα χρυ-
σαφικά, θα δώσουµε ό,τι έχει µείνει στο σπίτι. Είναι καλό σήµα;
Είναι καλό σήµα αυτό και να εκπέµψουµε το σήµα ότι θέλουµε η
Ευρώπη, η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα να σώσει µια χώρα,
διότι, αν καταρρεύσει, θα έχει µεγάλο κίνδυνο η Ευρωζώνη; Αυτό
θα είναι καλό σήµα;

Κύριε Υπουργέ, το µόνο σήµα που θα εκπέµπουµε από εδώ
και στο εξής, δυστυχώς, έτσι όπως πάµε, θα είναι το SOS. ∆εν
σας άκουσα να απαντήσετε για το λεγόµενο λαϊκό οµόλογο. Και
δεν σας άκουσα να µου απαντήσετε, διότι αντιλαµβάνοµαι, βε-
βαίως, ότι δεν τολµάτε να τα βάλετε µε τους τραπεζίτες σε αυτή
τη χώρα, µε όσους κέρδιζαν και συνεχίζουν να κερδίζουν, στραγ-
γαλίζοντας την ελληνική κοινωνία, τους δανειολήπτες. ∆εν τα βά-
ζετε µε αυτούς οι οποίοι ενεχυριάζουν τα οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου, δανειζόµενοι από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα
µε επιτόκιο 1% και έρχονται εδώ και µας δανείζουν µε 6% και 7%.
Και βεβαίως, δεν τα βάζετε µε αυτούς, διότι, αν τα βάλετε µε αυ-
τούς, πρέπει να κάνετε ρήξεις. ∆εν έχετε τα κότσια για αυτές τις
ρήξεις. ∆εν έχετε τα κότσια και άλλα είπατε προεκλογικά και
άλλα λέτε τώρα.

∆ιότι πρέπει να αποφασίσετε, κύριε Υπουργέ. ∆εν µπορεί να
είστε και µε τους τραπεζίτες και µε τους πολίτες και µε την κοι-
νωνία που ασφυκτιά και µε αυτούς που κέρδιζαν όλα τα προη-
γούµενα χρόνια και θέλουν να κερδίζουν ακόµα παραπάνω.

Το µόνο το οποίο είστε διατεθειµένοι να κάνετε, το µόνο το
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οποίο θέλετε να κάνετε, από ό,τι φαίνεται, είναι να διεκδικήσετε
τη συναίνεση του κ. Σαµαρά -αυτό θέλετε- και βεβαίως, ενδεχο-
µένως και του κ. Καρατζαφέρη.

Όµως, είναι κακό αλισβερίσι αυτό, κύριε Υπουργέ. Είναι κακό
αλισβερίσι να θέλετε τη συναίνεση του κ. Σαµαρά στην οικονοµία
και να του δίνετε, να υποχωρείτε στο µεταναστευτικό. ∆ιότι αυτό
κάνετε. Είναι κακό αλισβερίσι αυτό µπροστά στα µάτια των πο-
λιτών.

Ο ελληνικός λαός –και κλείνω, κυρία Πρόεδρε- σας έδωσε µια
σαφή λαϊκή εντολή να επιχειρήσετε να εφαρµόσετε ένα εναλλα-
κτικό πολιτικό σχέδιο απ’ αυτό που εφήρµοζε όλα τα προηγού-
µενα χρόνια η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και εσείς
µεταφράζετε αυτήν την εντολή ως εντολή για τη δηµιουργία ενός
µεγάλου συντηρητικού πολιτικού συνασπισµού µε τη Νέα ∆ηµο-
κρατία του κ. Σαµαρά και µε τις ακραίες συντηρητικές φωνές του
κ. Καρατζαφέρη.

Ε, λοιπόν, απέναντι σ’ αυτό το µεγάλο πολιτικό συντηρητικό
συνασπισµό θα υπάρξει πολύ σύντοµα ένας µεγάλος κοινωνικός
συνασπισµός που θα διεκδικήσει να αποτραπεί µια πολιτική που
ισοπεδώνει κοινωνικά δικαιώµατα και κατακτήσεις δεκαετιών και
πηγαίνει την ελληνική κοινωνία πάρα πολύ πίσω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Τσίπρα, ο καθένας από µας σ’ αυτήν την Αίθουσα
σύµφωνα µε το Σύνταγµα έχει ορισµένους ρόλους και αρµοδιό-
τητες. Ο ρόλος των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης είναι να ελέγ-
χουν την Κυβέρνηση. Ο ρόλος της Κυβέρνησης είναι να κυβερνά.
Η Κυβέρνηση έχει µια καθαρή λαϊκή εντολή να κάνει ακριβώς
αυτό. Είναι µια νωπή εντολή, µια δυνατή εντολή και αυτήν την
εντολή τιµούµε.

∆εν ξέρω εάν θεωρείτε ότι υπηρετείτε τα συµφέροντα των Ελ-
λήνων πολιτών κάνοντας πως αγνοείτε ποια είναι η πραγµατική
κατάσταση στη χώρα σήµερα. ∆υστυχώς, οι Έλληνες Υπουργοί
που βρίσκονται στις συνεδριάσεις των οργάνων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός στο Συµβούλιο Κορυφής κά-
θεται πίσω από µια ταµπέλα που γράφει «Ελλάδα». Αυτή η τα-
µπέλα δεν γράφει «Νέα Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ».

Άρα, λοιπόν, ανεξάρτητα από το ποιος έχει τις ευθύνες για την
κατάσταση στην οποία βρισκόµαστε σήµερα, εµείς έχουµε την
υποχρέωση να ανατάξουµε την ελληνική οικονοµία. Και το κά-
νουµε µε τρόπο απολύτως υπεύθυνο. Και σήµερα υπευθυνότητα
και κοινωνική δικαιοσύνη σηµαίνει ότι πρέπει να κάνουµε ό,τι
µπορούµε για να µην πέσει η χώρα µας από τον γκρεµό. Αυτό
σηµαίνει να συνεχιστεί απρόσκοπτα ο δανεισµός της χώρας.
Αυτό σηµαίνει να µπορέσουµε να προστατεύσουµε την ελληνική
οικογένεια, τους πιο ευάλωτους. Αυτό κάνουµε. Το κάναµε µε
τον προϋπολογισµό, το κάνουµε µε το Πρόγραµµα Σταθερότη-
τας και Ανάπτυξης.

Κάνατε µια ερώτηση για τα λαϊκά οµόλογα. Να σας θυµίσω
κατ’ αρχάς ότι η αποταµίευση στη χώρα µας έχει µειωθεί αισθητά
τα τελευταία χρόνια. Άρα, πρέπει κάποιος να δει µε µεγάλη προ-
σοχή οποιαδήποτε ενέργεια αφορά µεγάλο εσωτερικό δανεισµό.

Πέρα απ’ αυτό, όµως, να σας θυµίσω ότι σε κάθε περίπτωση η
ισχύουσα ελληνική νοµοθεσία παρέχει τη δυνατότητα σε φυσικά
πρόσωπα να επενδύουν σε τίτλους του ελληνικού δηµοσίου.
Αυτό µπορεί να γίνει µε τη διαδικασία της δηµόσιας εγγραφής,
όπου κάθε επενδυτής µπορεί να εγγράφεται έως το ποσό των
15.000 ευρώ. Και επιπλέον, δεν φορολογείται για την απόδοσή
του, εφόσον διακρατήσει τους τίτλους µέχρι τη λήξη τους.

Άρα, η δυνατότητα υπάρχει, κύριε Τσίπρα. Επιπλέον, οι ιδιώτες
επενδυτές µπορούν να αγοράσουν τίτλους από τα πιστωτικά
ιδρύµατα µέσα σε µερικές µέρες µετά από την ηµεροµηνία δια-
κανονισµού κάθε έκδοσης. Αυτό αφορά τίτλους που εκδόθηκαν
µε τη µέθοδο της δηµοπρασίας ή της κοινοπραξίας. Και σ’ αυτήν
την περίπτωση ο επενδυτής µπορεί να έχει αφορολόγητη από-
δοση, εφόσον διακρατήσει τους τίτλους µέχρι το τέλος. Μάλι-
στα, δεν έχει περιορισµούς στο ποσό που µπορεί να
τοποθετήσει. Άρα, λοιπόν, η δυνατότητα επένδυσης σε οµόλογα
του ελληνικού δηµοσίου από ιδιώτες στη χώρα µας υπάρχει απο-
λύτως.

Λέτε ότι θα υπάρξει µια µεγάλη κοινωνική απάντηση σ’ αυτά τα
οποία κάνει η Κυβέρνηση αυτήν τη στιγµή. Εγώ πρέπει να σας
πω ότι αυτή η τακτική που ακολουθείτε είναι µια λανθασµένη τα-
κτική. Είναι µια λανθασµένη τακτική πάνω στις πραγµατικές δυ-
σκολίες που έχει σήµερα η ελληνική οικογένεια, στις
πραγµατικές δυσκολίες που έχει ο Έλληνας πολίτης, να επιχει-
ρείτε να εκµεταλλευθείτε αυτή τη δύσκολη κατάσταση.

Οι Έλληνες πολίτες γνωρίζουν πολύ καλά πού βρίσκεται η
χώρα µας. Γι’ αυτό και στηρίζουν την Κυβέρνηση στις δύσκολες,
αλλά δίκαιες, αποφάσεις που παίρνει. Αυτό το βλέπουµε πάρα
πολύ καθαρά. Και όσο αυτή η Κυβέρνηση παίρνει τις απαραίτη-
τες αποφάσεις µ’ ένα αίσθηµα δικαίου και δείχνει την αποτελε-
σµατικότητα για την αντιµετώπιση του πραγµατικού
προβλήµατος της ελληνικής οικονοµίας, δεν έχουµε καµµία απο-
λύτως αµφιβολία ότι οι Έλληνες πολίτες θα συνεχίσουν να µας
στηρίζουν, όπως το κάνουν και σήµερα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, εξήντα πέντε µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί-συνοδοί από το 5ο Γυµνά-
σιο Βύρωνα.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε τώρα στην µε αριθµό 382/2-2-2010 πρώτη επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Κωνσταντίνου Χατζηδάκη προς τους Υπουργούς
Οικονοµικών και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την εφαρµογή µέτρων κατά της φοροδιαφυ-
γής στην αγορά πετρελαιοειδών κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Χατζηδάκη
έχει ως εξής:

«Το καλοκαίρι του 2009 η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
προώθησε ρύθµιση για την εγκατάσταση στα πρατήρια υγρών
καυσίµων ταµειακών µηχανών συνδεδεµένων µε σύστηµα εισ-
ροών-εκροών, σε µια προσπάθεια να ενισχύσει τον υγιή ανταγω-
νισµό και την οµαλή λειτουργία της αγοράς των πετρελαιοειδών
και να περιορίσει τη φοροδιαφυγή σε αυτόν τον κλάδο. Συγκε-
κριµένα, µε την παράγραφο 7 του άρθρου 31 του ν.3784/2009
(ΦΕΚ Α’ 137/07.08.2009), έως τις 6-2-2010 οι κάτοχοι άδειας λια-
νικής εµπορίας πετρελαιοειδών προϊόντων οφείλουν να εγκατα-
στήσουν στα πρατήρια υγρών καυσίµων ολοκληρωµένο σύστηµα
ελέγχου εισροών-εκροών, στο οποίο υποχρεωτικά θα συνδέεται
φορολογικός ηλεκτρονικός µηχανισµός. Οι προδιαγραφές και τα
θέµατα εγκατάστασης των συστηµάτων ελέγχου εισροών-
εκροών, αλλά και τα θέµατα εγκατάστασης των ταµειακών µη-
χανών, ορίστηκε να εξειδικευτούν µε υπουργικές αποφάσεις.

Σε κοινοβουλευτική ερώτηση µε αριθµό πρωτοκόλλου
3376/28-2-2009 σχετικά µε το χρονοδιάγραµµα έκδοσης των
αποφάσεων αυτών, τα συναρµόδια Υπουργεία απέφυγαν να δώ-
σουν συγκεκριµένη απάντηση για την εφαρµογή της διάταξης
και την έκδοση των εν λόγω αποφάσεων, περιγράφοντας απλά
τη ρύθµιση που είχε ψηφιστεί.

Την ίδια στιγµή, η Κυβέρνηση επαναλαµβάνει συνεχώς την
πρόθεσή της να καταπολεµήσει τη φοροδιαφυγή, εστιάζοντας
στον κλάδο των πετρελαιοειδών, χωρίς ωστόσο να γίνεται ανα-
φορά στην εφαρµογή των ρυθµίσεων του νόµου ή σε άλλες πι-
θανές ρυθµίσεις που σκοπεύει να φέρει.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1) Υπάρχει τελικά πρόθεση της Κυβέρνησης να εφαρµοστούν

οι ρυθµίσεις του νόµου µε την έκδοση των υπουργικών αποφά-
σεων που θα επιτρέψουν άµεσα στην εγκατάσταση στα πρατήρια
υγρών καυσίµων ολοκληρωµένου συστήµατος ελέγχου εισροών-
εκροών που συνδέεται µε ταµειακές µηχανές και σε ποιο στάδιο
είναι η όποια προετοιµασία , εάν έχει γίνει;

2) Αν όχι, υπάρχει συγκεκριµένη εναλλακτική πρόταση και χρο-
νοδιάγραµµα της Κυβέρνησης για να αντιµετωπιστεί το συγκε-
κριµένο ζήτηµα στον κλάδο των πετρελαιοειδών;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χατζηδάκη θα απαντήσει ο
Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ξ’ - 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3167



Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Χατζηδάκη, όταν φέρατε για συζήτηση το νοµοσχέδιο

«Αναθεώρηση διατάξεων του ν. 703/1977 περί ανταγωνισµού»,
είχατε µια διάταξη του άρθρου 7 που προέβλεπε την εγκατά-
σταση στα πρατήρια υγρών καυσίµων ολοκληρωµένου συστή-
µατος ελέγχου εισροών-εκροών και στο οποίο συνδέεται
φορολογικός ηλεκτρονικός µηχανισµός.

Είχαµε πει και τότε ότι αυτή η διάταξη κινείται προς τη σωστή
κατεύθυνση, όπως προς τη σωστή κατεύθυνση κινούνται και οι
διατάξεις των άρθρων 30, παράγραφοι 3 και 4 που αναφέρονται
στη διεύρυνση του αντικειµένου των ΚΕ∆ΑΚ.

∆εν έχουµε αλλάξει γνώµη από τότε. Θεωρούµε ότι είναι ανα-
γκαία η ύπαρξη ταµειακών µηχανών και η έκδοση αποδείξεων
στη λιανική αγορά καυσίµων. Γι’ αυτό και προχωράµε στην εφαρ-
µογή του µέτρου και των διατάξεων που ορίζει αυτός ο νόµος,
τον οποίο ψήφισε η προηγούµενη Βουλή.

Είναι γνωστό σε όλους µας ότι η έλλειψη ταµειακών µηχανών
στα πρατήρια πώλησης, αλλά και η αδυναµία πλήρους ελέγχου
του συστήµατος εισροών-εκροών, επιτείνουν την αδιαφάνεια στη
διαµόρφωση της τιµής των καυσίµων και στο στάδιο της λιανι-
κής πώλησης. Η συστηµατική καταγραφή των τιµών θα είναι ση-
µαντική βοήθεια στην προσπάθεια αναγνώρισης των τάσεων της
αγοράς και θα διασφαλίζει τον έλεγχο τόσο των πρατηριούχων
και των εταιρειών εµπορίας, όσο και των βυτιοφορέων οι οποίοι
διακινούν τα πετρελαιοειδή. Συνεπώς θα προχωρήσουµε στην
έκδοση των αναγκαίων υπουργικών αποφάσεων που χρειάζονται.

Βεβαίως, θα µας είχατε διευκολύνει εάν είχατε προλάβει και
εσείς κατά τη διάρκεια της δικής σας κυβερνητικής θητείας να
κάνετε την αναγκαία προετοιµασία και να είχαν προχωρήσει οι
διαδικασίες διαβούλευσης. Το αρµόδιο Υπουργείο Οικονοµίας,
η Γενική Γραµµατεία Εµπορίου, έχει έρθει σε διαβούλευση µε
την Οµοσπονδία Βενζινοπωλών Ελλάδας και την Πανελλήνια
Οµοσπονδία Πρατηριούχων Εµπόρων Καυσίµων. Είναι σε διαδι-
κασία σύνταξης των προδιαγραφών για το εν λόγω σύστηµα και
θα εκδοθεί σύντοµα η Κοινή Υπουργική Απόφαση που προβλέ-
πεται στη διάταξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θέλω να τονίσω ότι η διασφάλιση των δεδοµένων αυτού του
συστήµατος εισροών-εκροών, που είναι αρµοδιότητα του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας, µε τη χρήση φορολογικών ηλεκτροµηχανι-
σµών, που είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου Οικονοµικών, θα
συνδυαστεί και µε το λογιστικό προσδιορισµό και την υποχρέ-
ωση τήρησης βιβλίων εσόδων-εξόδων, καθώς και την υποχρεω-
τική έκδοση στοιχείων πώλησης µέσω αυτών των µηχανισµών.

Όπως ξέρετε ο λογιστικός προσδιορισµός των εισοδηµάτων
είναι προγραµµατική δέσµευση την οποία θα υλοποιήσουµε στο
πλαίσιο του φορολογικού νοµοσχεδίου, τις βασικές ρυθµίσεις
του οποίου θα παρουσιάσουµε την επόµενη εβδοµάδα.

Η καθυστέρηση στην εφαρµογή του συστήµατος, είναι τεχνικό
κυρίως ζήτηµα και επίσης από το Υπουργείο Οικονοµίας υπάρχει
η δέσµευση ότι το κόστος εγκατάστασης θα καλυφθεί από τους
πόρους του ΕΣΠΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε κύριε
Υπουργέ. Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Χατζηδάκης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µία κλασι-
κού τύπου αντιπολίτευση στην Ελλάδα, είναι να αφήνει την Κυ-
βέρνηση να βγάλει το φίδι από την τρύπα όταν υπάρχουν
δυσκολίες.

Βλέπετε ότι και µε τις τοποθετήσεις µας όλο το τελευταίο διά-
στηµα αλλά και µε τη συγκεκριµένη ερώτηση, δεν κάνουµε τί-
ποτα άλλο παρά να ωθούµε την Κυβέρνηση στην κατεύθυνση
που είναι αναγκαία για τον τόπο, ακόµα και αν ο δρόµος είναι δύ-
σκολος.

Ο νόµος που ψηφίστηκε το καλοκαίρι, πήρε ΦΕΚ τον Αύγουστο
και αµέσως µετά ξεκινήσαµε τις προετοιµασίες µε επαφές που ο
Γενικός Γραµµατέας είχε τότε κάνει, µε τους φορείς, για να εγκα-
τασταθούν ταµειακές µηχανές στα βενζινάδικα, συνδεδεµένες
µε σύστηµα εισροών-εκροών, ώστε να υπάρχει και διαφάνεια
στις συναλλαγές του κλάδου.

Έγιναν εκλογές, προκηρύχθηκαν εκλογές τον Σεπτέµβριο, εξε-
λέγη καινούργια κυβέρνηση τον Οκτώβριο και έκανα τον ∆εκέµ-
βριο µία ερώτηση στα συναρµόδια Υπουργεία. Οι απαντήσεις οι
οποίες πήρα και τις έχω εδώ, είναι –και δεν θέλω να κουράζω το
Σώµα– µία περιγραφή των διατάξεων του νόµου. Που σηµαίνει
ότι είχαν περάσει δύο µε τρεις µήνες, για ένα θέµα που είναι µε-
γάλης σηµασίας, δεδοµένου ότι και η Κυβέρνηση επικεντρώνει
την προσπάθειά της -όπως λέει- στο θέµα της πάταξης της φο-
ροδιαφυγής, χωρίς να γίνει σχεδόν τίποτα.

Η καταληκτική προθεσµία ήταν στις 6 Φεβρουαρίου, για την
εγκατάσταση των συστηµάτων. Χάθηκε, λοιπόν, ένα πολύτιµο
χρονικό διάστηµα. Πρέπει η Κυβέρνηση να µην χάσει άλλο
χρόνο.

Είναι χαρακτηριστικό ότι και σήµερα ο Υπουργός δεν µας
έδωσε συγκεκριµένες λεπτοµέρειες. Ποιο θα είναι το ακριβές
χρονοδιάγραµµα εφαρµογής του συγκεκριµένου µέτρου. Η Κυ-
βέρνηση διακρίνεται πάρα πολύ, από τη µια στο να διογκώνει τα
προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας για να διογκώσει αντί-
στοιχα και τις όποιες ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας και επίσης
διακρίνεται στο να περιγράφει ποια µέτρα θα πάρει χωρίς να τα
λαµβάνει.

Γι’ αυτό είχε και ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα τελευταία, από
τις διεθνείς αγορές οι οποίες ασφαλώς κερδοσκοπούν, αλλά από
την άλλη στρέφουν την δραστηριότητά τους εκεί όπου ακριβώς
βλέπουν πως υπάρχουν συγκεκριµένα προβλήµατα και συγκε-
κριµένες αντιδράσεις ή έλλειψη αντιδράσεων από κυβερνήσεις.

Εµείς είµαστε εδώ για να ασκήσουµε υπεύθυνη αντιπολίτευση.
Για να σας ωθήσουµε και από τη δική µας πλευρά µε τις δικές
µας θέσεις, προς τη σωστή κατεύθυνση. Προχωρήστε στην πά-
ταξη της φοροδιαφυγής, θα είµαστε δίπλα σας αρκεί να µην µεί-
νετε στην θεωρία.

Πρέπει να υπάρχει πραγµατικά συναίνεση για τα ζητήµατα στα
οποία όλοι συµφωνούµε κατ’ ιδίαν και δηµοσίως. Εµείς είµαστε
αποφασισµένοι να είµαστε µια υπεύθυνη Αντιπολίτευση. Πιστεύω
όµως ότι περισσότερη σηµασία για τον τόπο έχει να έχουµε και
µια υπεύθυνη Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακων-

σταντίνου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Χατζηδάκη.
∆εν αµφισβητώ την προσωπική καλή σας διάθεση, στο να στη-

ρίξετε συγκεκριµένες επιλογές της Κυβέρνησης οι οποίες µάλι-
στα απορρέουν και από κάποιες διατάξεις ενός νόµου, τον οποίο
εσείς εισηγηθήκατε. Όµως πρέπει να σας πω ότι θα ήταν πολύ
πιο πειστική η στάση της Νέας ∆ηµοκρατίας συνολικότερα, εάν
ταυτόχρονα µε την επισήµανση θεωρουµένων καθυστερήσεων
σε ορισµένες πολιτικές της Κυβέρνησης, έκανε και µία καλύτερη
αποτίµηση του τι αφήσατε πίσω σας.

Λέτε ότι η σηµερινή Κυβέρνηση διογκώνει τα προβλήµατα. Το
πιστεύετε πραγµατικά αυτό; Πιστεύετε ότι εµείς διογκώνουµε τα
προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας; Εξακολουθείτε να ισχυ-
ρίζεστε ως παράταξη, ότι το έλλειµµα δεν είναι αυτό το οποίο
πραγµατικά έχει αποτυπώσει η EUROSTAΤ, η Τράπεζα της Ελ-
λάδος, η νέα Ελληνική Κυβέρνηση, αλλά αυτό το οποίο υποτίθε-
ται πως θα ήταν, εάν τα µέτρα τα οποία παίρνατε ήταν
επιτυχηµένα όταν έξι χρόνια τώρα δεν καταφέρατε να πάρετε
ένα µέτρο για να µπορέσετε να ορθοποδήσουν τα δηµόσια οι-
κονοµικά;

Έρχεστε σήµερα και µιλάτε για τη φοροδιαφυγή και την ανά-
γκη πάταξής της όταν επί έξι χρόνια διαλύθηκαν οι φοροει-
σπρακτικοί µηχανισµοί, η φοροδιαφυγή ξέφυγε τελείως, οι
ανείσπρακτες οφειλές πήγαν από τα 13 στα 31.000.000.000 ευρώ
ασχέτως αν δεν είναι όλα εισπράξεις παρ’ όλα αυτά.

Έρχεστε σήµερα να µιλάτε για την κατάσταση στο χώρο των
πετρελαιοειδών, όταν γνωρίζουµε τις ολιγοπωλιακές πρακτικές
στις οποίες ανοιχθήκατε όλα αυτά τα χρόνια και δεν έγινε τίποτα
απολύτως για να ελεγχθεί και να εξυγιανθεί όλη η αλυσίδα, που
ξεκινάει από την χονδρική και πηγαίνει στην λιανική;

Ειλικρινά σας λέω, εγώ χαίροµαι και ακούω µε µεγάλο ενδια-
φέρον οποιαδήποτε εποικοδοµητική πρόταση έρχεται από την
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πλευρά της Αξιωµατικής ή της Ελάσσονος Αντιπολίτευσης.
Αλάνθαστοι δεν είµαστε και καθυστερήσεις µπορεί να έχουµε,

αλλά δεν πείθετε τους Έλληνες πολίτες, όταν δεν αναγνωρίζετε
πρώτα οι ίδιοι τις δικές σας καθυστερήσεις, τα δικά σας τα λάθη
και δεν αναγνωρίζετε την τεράστια προσπάθεια που επιχειρεί να
κάνει η Κυβέρνηση µέσα σ’ ένα αντίξοο περιβάλλον, να προσπα-
θήσει να συµµαζέψει τα ασυµµάζευτα, γιατί δυστυχώς παραλά-
βαµε ένα κράτος διαλυµένο, παραλάβαµε δηµόσιες υπηρεσίες
οι οποίες δεν λειτουργούσαν, παραλάβαµε µία αγορά στην οποία
κυριαρχούσαν και κυριαρχούν ολιγοπωλιακές τακτικές. Παρα-
λάβαµε ένα τεράστιο έλλειµµα αξιοπιστίας της χώρας.

Προσπαθούµε σ’ ένα σύντοµο χρονικό διάστηµα έχοντας κάνει
σε εκατό ηµέρες περισσότερα απ’ ό,τι κάνατε σε χρόνια ολό-
κληρα, να ανατάξουµε αυτή την κατάσταση. Το κάνουµε µε ένα
αίσθηµα ευθύνης, το κάνουµε όσο πιο γρήγορα γίνεται, όσο πιο
καλά γίνεται, διότι το ζητούµενο είναι να έχουµε και λύσεις οι
οποίες να είναι σταθερές στο χρόνο. Περιµένω να δω εάν η γε-
νική κατεύθυνση την οποία και ο Αρχηγός σας είπε στον Πρω-
θυπουργό για στήριξη της Κυβέρνησης θα µεταφραστεί
πρακτικά.

Έχουµε µπροστά µας ένα φορολογικό νοµοσχέδιο. Έχουµε
µπροστά µας µία δύσκολη εισοδηµατική πολιτική. Περιµένω να
δω εάν η Νέα ∆ηµοκρατία θα στηρίξει αυτή την προσπάθεια της
Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε την µε αριθµό 386/2-2-2010 τρίτη επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την νοµιµοποίηση ηλεκτρονικών παιγνίων
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Βορίδη έχει ως εξής:
«Με το ν.3037/2002 απαγορεύτηκε η λειτουργία κάθε είδους

παιγνίου, ηλεκτρικού, ηλεκτροµηχανικού, ηλεκτρονικού και µε
υπολογιστές σε κάθε δηµόσιο αλλά και ιδιωτικό χώρο, νοµοθε-
τήθηκε δηλαδή απόλυτη απαγόρευση των παιγνίων.

Οκτώ και πλέον χρόνια µετά την εφαρµογή του αποτελεί κοινή
διαπίστωση ότι ο νόµος δεν πέτυχε κανένα από τους επιδιωκό-
µενους σκοπούς του, καθώς ούτε την λειτουργία των παγκο-
σµίως λειτουργούντων νοµίµων ψυχαγωγικών παιχνιδιών
διαφύλαξε, ούτε όµως την εξάλειψη των τυχερών παιχνιδιών πέ-
τυχε. Το µόνο που πέτυχε πραγµατικά είναι να οδηγήσει σε νέες
παράνοµες καταστάσεις και ανεξέλεγκτες οικονοµικά δραστη-
ριότητες, να ευνοήσει την εξάπλωση του διαδικτυακού τζόγου
προσφέροντας πρόσφορο έδαφος κυρίως σε ιστοσελίδες στοι-
χηµάτων και διαδικτυακών καζίνο από το εξωτερικό, που όµως
δεν φορολογούνται στην ελληνική επικράτεια και να οδηγήσει
σηµαντικό αριθµό εργαζοµένων στην ανεργία.

Εξάλλου η χώρα µας έχει καταδικαστεί από το ∆ικαστήριο των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για το θέµα αυτό, µε αποτέλεσµα να
καταβάλει 31.798,83 ευρώ ανά ηµέρα καθυστερήσεως συµµορ-
φώσεώς της, η δε υπ’ αριθµ. 2144/2009 απόφαση του ΣτΕ έκρινε
ως ανίσχυρη την επιβαλλόµενη µε τα άρθρα 2 παρ.1 και 3 του
Ν.3037/2002 απαγόρευση εγκατάστασης και διενέργειας ηλε-
κτροµηχανικών και ηλεκτρονικών παιγνίων.

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:
1.Προτίθεται να προβεί σε τροποποίηση του Ν.3037/2002 επι-

τρέποντας την διενέργεια ηλεκτρονικών παιγνίων στην Ελλάδα
κάτω από ορισµένους όρους και προϋποθέσεις;

2.Σκοπεύετε να χρησιµοποιήσετε νέα ηλεκτρονικά εργαλεία
για την αντιµετώπιση συνεχούς απώλειας φορολογικών εσόδων
του ελληνικού δηµοσίου από την µη ρύθµιση του πλαισίου λει-
τουργίας των ηλεκτρονικών (τεχνικών και τυχερών) παιγνίων
στην χώρα µας;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Βορίδη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι όλοι θυµόµαστε τις συνθήκες και τις πιέσεις κάτω

από τις οποίες είχε ψηφιστεί οµόφωνα από τη Βουλή ο ν.
3037/2002. Αν δει κανείς τα Πρακτικά της Βουλής, θα δει ότι ήταν

κοινή διαπίστωση όλων των Βουλευτών ότι είχαµε µία ανεξέλε-
γκτη κατάσταση. Και ήταν ανεξέλεγκτη η κατάσταση, επειδή
ήταν εύκολη η µετατροπή των τεχνικών παιγνίων σε τυχερά και
γιατί δηµιουργούσε πραγµατικά µεγάλα προβλήµατα ειδικά στην
ελληνική επαρχία. Γι’ αυτό και το νοµοσχέδιο είχε ψηφιστεί οµό-
φωνα επί της αρχής.

∆εν αρµόζει σε µένα να κρίνω µία οµόφωνη απόφαση της Βου-
λής, αλλά απλώς θα ήθελα να επισηµάνω ότι η πρόθεση του νο-
µοθέτη ήταν καλή. Όµως, εκ του αποτελέσµατος φάνηκε ότι ο
τρόπος µε τον οποίο επέλεξε να κάνει την παρέµβαση δεν ήταν
ο ενδεδειγµένος.

Σήµερα είµαστε σε πολύ διαφορετικές συνθήκες. Έχουµε µία
εξάπλωση νέων τεχνολογιών και το ηλεκτρονικό ψυχαγωγικό παι-
χνίδι είναι πια στα σπίτια όλων µας. Τα παιδιά µας ασχολούνται
µ’ αυτό από το πρωί ως το βράδυ. Και δρακόντειες απαγορεύ-
σεις, όπως αυτές του νόµου του 2002, είναι πλέον εντελώς πα-
ράλογες. Επίσης, όµως, είναι και παράνοµες µετά από την
απόφαση του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για πα-
ράβαση των άρθρων 28, 43, 49 της Συνθήκης και της οδηγίας
98/34/ΕΚ.

Είναι παράνοµο να απαγορεύονται τα τεχνικά ψυχαγωγικά παι-
χνίδια από χώρους εστίασης που πληρούν προϋποθέσεις και κα-
τέχουν τις απαραίτητες άδειες. Ακόµα περισσότερο σήµερα,
όπως ορθά επισηµαίνετε στην ερώτησή σας, η χώρα µας πλη-
ρώνει καθηµερινά 31.536 ευρώ πρόστιµο λόγω της απαγόρευ-
σης. Αυτά ως προς τις διαπιστώσεις.

Ας δούµε τώρα τι έχει γίνει και τι κάναµε. Η προηγούµενη κυ-
βέρνηση είχε αποστείλει δύο σχέδια νόµου στην Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, η οποίο όµως θεώρησε ότι τα κείµενα που της
γνωστοποιήθηκαν δεν αποτελούν ενδεδειγµένο µέτρο για την
επανόρθωση της παράβασης της κοινοτικής νοµοθεσίας, την
οποία διαπίστωσε το δικαστήριο.

Με άλλα λόγια, η προηγούµενη κυβέρνηση δεν έκανε καλά τη
δουλειά της. Είχε µία καταδικαστική απόφαση, έπρεπε να συµ-
µορφωθεί σ’ αυτή και έστειλε όχι µία, αλλά δύο φορές σχέδια
νόµου που καταφανώς δεν µπορούσαν να γίνουν αποδεκτά. Το
αποτέλεσµα ήταν η Ευρωπαϊκή Επιτροπή να έχει ήδη απαιτήσει
να καταβληθούν 977.616 ευρώ για τον Αύγουστο του 2009 και
946.080 ευρώ για το Σεπτέµβριο του 2009. Αυτά είναι λεφτά «πε-
ταµένα» από το παράθυρο, τα οποία θα µπορούσαµε να τα εί-
χαµε γλιτώσει.

Επίσης, θα ήθελα να επισηµάνω –και σας διαβεβαιώνω από
αυτό εδώ το Βήµα- ότι ο προκάτοχός µου στις 16 Μαρτίου, όταν
του θέσατε την ίδια ερώτηση, απάντησε ότι θα προβεί άµεσα
στην αλλαγή του νοµοθετικού πλαισίου, κάτι το οποίο δεν έκανε.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Εγώ αυτό που θα σας πω είναι ότι επεξεργαζόµαστε ένα σχέ-
διο νόµου, το οποίο δεν θα έχει τα προβλήµατα των προηγουµέ-
νων και θα το θέσουµε σε δηµόσια διαβούλευση τις επόµενες
µέρες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα χρησιµοποιήσω τη δευτερο-
λογία µου για να προσθέσω ορισµένα πράγµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εσείς ενδέχεται να µη θέλετε να σχολιάσετε

την οµόφωνη απόφαση της Βουλής, αλλά εγώ δεν έχω κανένα
πρόβληµα να το κάνω και να πω ότι όλο αυτό πηγάζει από µία
στρεβλή και σχεδόν ενδηµική αντίληψη η οποία υπάρχει και δια-
περνά όλα τα κόµµατα και η οποία έχει να κάνει µε µια αντίληψη
για τον πατερναλιστικό ρόλο του κράτους. Ξαφνικά το κράτος
έχει αναγορευθεί υπεύθυνο για το πώς ο καθένας αποφασίζει να
διασκεδάζει, για το πώς ο καθένας θα διαθέτει τα χρήµατά του,
είναι υπεύθυνο για να εποπτεύει ενηλίκους στην ιδιωτική τους
ζωή και στον τρόπο χρήσεως του χρόνου τους, δηλαδή πράγ-
µατα τα οποία είναι εντελώς παράλογα.

Όλα αυτά δε είναι και τελείως βλακώδη στο συγκεκριµένο πε-
ριβάλλον. Και εγώ θα είµαι συγκεκριµένος. ∆εν αναφέροµαι µόνο
στα τεχνικά παίγνια –το οποίο είναι προφανώς εντελώς απαρά-
δεκτο- αλλά και στα τυχερά. ∆ιότι στα τυχερά σήµερα υπάρχει
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πρόσβαση όλης της κοινωνίας µέσω του διαδικτύου. Όµως, δεν
θα πρέπει να κοροϊδευόµαστε. Εδώ τα πράγµατα είναι απλά.
Αυτό θα πρέπει κάπως να ρυθµιστεί, ώστε να γίνουν τα παρα-
κάτω.

Πρώτον, να υπάρξουν δουλειές. ∆εύτερον, ένας ολόκληρος
κλάδος να βγει από την ανεργία και τρίτον, υπάρχουν πια τεχνο-
λογίες µε τις οποίες το ελληνικό δηµόσιο πετυχαίνει µία σειρά
από πράγµατα. Πρώτον, εποπτεύει τη λειτουργία και των ηλε-
κτρονικών τυχερών και εποµένως υπάρχει ένα σύστηµα µε το
οποίο όλο αυτό διασυνδέεται µε το Υπουργείο Οικονοµικών,
αλλά έχει και φορολογικά έσοδα και δεύτερον, µπορεί να επιβά-
λει µέσα από το ίδιο αυτό σύστηµα περιορισµούς και απαγο-
ρεύσεις στην έκταση της χρήσης, βάζει όρια -ας το πω έτσι- τα
οποία καθιστούν προειδοποιητικό όλο αυτόν το µηχανισµό ως
προς τις εκταµιεύσεις τις οποίες κάνει αυτός ο οποίος χρησιµο-
ποιεί τα τυχερά παίγνια.

Εδώ, λοιπόν, και επειδή έχω διαβάσει και τις παρατηρήσεις
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, θα µου επιτρέψετε να πω ότι όλη η
συζήτηση γίνεται γιατί ακριβώς πάλι η ελληνική πολιτεία ξεκινά
από µία, κατά τη γνώµη µου, εσφαλµένη προϋπόθεση. Προσπα-
θεί, δηλαδή, να αποκλείσει τα τυχερά. Και προσπαθώντας να
αποκλείσει τα τυχερά, επειδή είναι πάρα πολύ εύκολη η µετα-
τροπή τους και επειδή αυτό είναι τελείως αδύνατο να ελεγχθεί,
πάλι πηγαίνουµε στο λάθος δρόµο.

Εδώ, λοιπόν, πρέπει να υπάρξει µία ξεκάθαρη θέση, κάτι που
κατά τη γνώµη µου είναι πάρα πολύ εύκολο να γίνει. Οφείλουµε
να αποδεχθούµε ότι ζούµε σε µία κοινωνία στην οποία δεν µπο-
ρούµε πια να επιβάλλουµε τέτοιους περιορισµούς και όπου µοι-
ραία οι πολίτες πρέπει να είναι πολύ περισσότερο υπεύθυνοι για
το τι κάνουν µε τα χρήµατά τους και µε το χρόνο τους. Αυτό πια
οφείλει να είναι µια αντίληψη που διαπερνά, αν θέλετε, το πολι-
τικό µας σύστηµα. Αυτό το πράγµα είναι µια φιλελεύθερη αντί-
ληψη για τη ζωή και κατά συνέπεια σ’ αυτό πρέπει να πάµε.

Εποµένως, το να θέσουµε περιορισµούς, βεβαίως να το κά-
νουµε. Το να απαιτήσουµε φορολογικά έσοδα, βεβαίως να το κά-
νουµε. Το να θέσουµε κανόνες, βεβαίως. Όµως, το χειρότερο
που µπορούµε να κάνουµε είναι αυτό το οποίο κάνουµε τώρα.

Εγώ, λοιπόν, οφείλω να σας παρακινήσω πρώτον, να ενεργή-
σετε γρήγορα, δεύτερον, να σας πω ότι δεν έχει κανένα νόηµα να
«πετάµε» 1.000.000 ευρώ το µήνα από το παράθυρο χωρίς λόγο
και τρίτον, δεν έχει νόηµα να µην υπάρχει ένα κανονιστικό πλαί-
σιο λειτουργίας που θα συµπεριλαµβάνει κάθε είδους παίγνιο,
διότι αυτό στην πραγµατικότητα είναι το πρόβληµα και τίποτα
άλλο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου

για να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Βορίδη, µε την ερώτησή σας που είναι πράγµατι επί-
καιρη, βάζετε µία σειρά από πολύ ενδιαφέροντα θέµατα. Επίσης,
βάζετε ένα γενικότερο ζήτηµα για το ρόλο του κράτους στις σύγ-
χρονες κοινωνίες. Θα ήθελα να σας πω ότι για το θέµα αυτό θα
µπορούσαµε να µιλάµε πολλή ώρα, αλλά έχω µόλις τρία λεπτά
στη διάθεσή µου και συνεπώς δεν θα το αναπτύξω.

Όµως, θα σας πω την πρόθεση της Κυβέρνησης.
Η πρόθεσή µας, λοιπόν, είναι να κινηθούµε σε δύο φάσεις. Το

άµεσο ζήτηµα είναι η εναρµόνιση µε την καταδικαστική απόφαση
του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου. Θα έρθει σύντοµα σε διαβού-
λευση το σχετικό νοµοσχέδιο. Υπάρχουν πλέον τα εργαλεία για
να µπορούµε να διασφαλίζουµε ότι τα τεχνικά παιχνίδια δεν µε-
τατρέπονται σε τυχερά. Βεβαίως, υπάρχει πάντα η εφευρετικό-
τητα των παραβατών και δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία γι’ αυτό.
Όµως, µπορεί κάποιος να διασφαλίσει µία σειρά από πράγµατα.

Αυτό είναι το πρώτο ζήτηµα το οποίο θα γίνει γρήγορα για να
µπορέσουµε να σταµατήσουµε να πληρώνουµε και µάλιστα αδί-
κως τα χρήµατα που πληρώνουµε κάθε µέρα, τα 31.000 ευρώ.

Το δεύτερο ζήτηµα είναι να κάνουµε µία σοβαρή συζήτηση
γύρω από το ρόλο και τη ρύθµιση του κράτους, γύρω από όλο το
πλέγµα των τυχερών παιχνιδιών στη χώρα µας. Αυτό είναι ένα
ευρύτερο ζήτηµα και ορθά αναφέρεστε στο γεγονός ότι σήµερα
υπάρχει παράνοµος τζόγος –για να χρησιµοποιήσω µία έκ-

φραση- στο διαδίκτυο. Αυτός είναι απολύτως ανεξέλεγκτος και,
δυστυχώς, αφορολόγητος, κάτι που είναι επίσης σηµαντικό.

Εµείς δεν είµαστε κατά µιας λογικής η οποία υπό αυστηρές
προϋποθέσεις θα µπορούσε να δει προτάσεις και θέσεις για τυ-
χερά παιχνίδια περιορισµένου κέρδους. Όµως, επειδή είναι ένα
πολύ ευαίσθητο ζήτηµα το οποίο έχει ταλαιπωρήσει την ελληνική
κοινωνία, δεν νοµίζουµε ότι πρέπει να εµπλακεί µε το άλλο ζή-
τηµα, δηλαδή µε το ζήτηµα των τεχνικών παιχνιδιών, που είναι
ένα θέµα εναρµόνισης µε βασικές αρχές του Ευρωπαϊκού ∆ι-
καίου, συναλλαγών και ελεύθερης διακίνησης και εµπορίου. Άρα,
λοιπόν, αυτά τα διαχωρίζουµε.

Θα φέρουµε στη Βουλή για άµεση νοµοθέτηση το σχέδιο
νόµου για τα τεχνικά ηλεκτρονικά ψυχαγωγικά παιχνίδια και θα
ανοίξουµε µία δηµόσια συζήτηση πάνω στις συγκεκριµένες προ-
τάσεις γύρω από τη ρύθµιση –γιατί δεν υπάρχει χειρότερο
πράγµα από τις ανεξέλεγκτες αγορές για τα ζητήµατα αυτά-
όλου του πλέγµατος των τυχερών παιχνιδιών το οποίο έχει ένα
πολύ µεγάλο εύρος. Ξεκινάει από τα οργανωµένα σε συγκεκρι-
µένους χώρους, όπως είναι τα καζίνο, πηγαίνει στο ηλεκτρονικό
παιχνίδι στο διαδίκτυο και φθάνει βεβαίως στα τέως «φρουτά-
κια» τα οποία δηµιούργησαν και από την αρχή αυτό το ζήτηµα
και είχαµε τον πολλαπλασιασµό τους στην ελληνική περιφέρεια.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω για δύο πράγµατα. Πρώτον, ότι
παίρνουµε πολύ στα σοβαρά τις αποφάσεις του Ευρωπαϊκού ∆ι-
καστηρίου και το γεγονός ότι ο Έλληνας φορολογούµενος, δυ-
στυχώς, πληρώνει κάθε µέρα τα χρήµατα αυτά. Άρα, το πρώτο
ζήτηµα να το λήξουµε γρήγορα.

Επίσης, για το δεύτερο ζήτηµα θα προχωρήσουµε µε απόλυτη
ευαισθησία στην κοινωνική του διάσταση, µε µία αίσθηση ότι το
κράτος έχει να ρυθµίσει τις καινούργιες αγορές, αλλά και όπως
το κάνει σε µια σειρά από άλλα πράγµατα -από τα τσιγάρα έως
οτιδήποτε άλλο- έχει ένα ρόλο απέναντι στον πολίτη, τον οποίο
δεν µπορεί και δεν πρέπει να απεµπολήσει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Η µε αριθµό 384/2-2-2010 πρώτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την αξιοποίηση των πόρων του
ΕΣΠΑ, την ενίσχυση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων κ.λπ. δεν
θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος Υπουργού και συνεπώς διαγρά-
φεται.

Επίσης η µε αριθµό 383/2-2-2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωση και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για
τη µονιµοποίηση των υπαλλήλων ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου κ.λπ., επίσης δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος Υπουρ-
γού και συνεπώς διαγράφεται.

Συνεχίζουµε µε την µε αριθµό 392/2-2-2010 τρίτη επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την επίλυση των προβλη-
µάτων των εργαζοµένων στον κλάδο Μετάλλου στο Νοµό Κο-
ρινθίας κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραθανασόπουλου έχει ως εξής:
«Το τελευταίο διάστηµα οι εξελίξεις στις επιχειρήσεις Μετάλ-

λου στο Νοµό Κορίνθου είναι ανησυχητικές για τους εργαζόµε-
νους στον κλάδο. Ενδεικτικά αναφέρουµε:

Στη FULGOR –εργοστάσιο παραγωγής καλωδίων- από το 2004
έως το τέλος του 2009 έχουν χαθεί πάνω από διακόσιες θέσεις
εργασίας. Ωστόσο, και για τους σηµερινούς εργαζόµενους απει-
λείται το δικαίωµα στην εργασία παρά το γεγονός ότι η εταιρεία
είχε συνεχή κερδοφορία τα τελευταία χρόνια και πραγµατοποι-
ούσε σηµαντικές επενδύσεις.

Επίσης, στη LANDIS & GYR το ίδιο διάστηµα χάθηκαν πάνω
από τριακόσιες πενήντα θέσεις εργασίας και η επιχείρηση σχε-
διάζει νέες απολύσεις µε τη µέθοδο των δήθεν «εθελούσιων απο-
χωρήσεων», παρά το γεγονός ότι έχει και αυτή σηµαντική
κερδοφορία.
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Οι παραπάνω εξελίξεις επιβεβαιώνουν ότι και σε περίοδο κα-
πιταλιστικής ανάπτυξης και σε περίοδο κρίσης ο µεγάλος χαµέ-
νος είναι οι εργαζόµενοι. Είναι αποτέλεσµα του καπιταλιστικού
τρόπου παραγωγής που κριτήριο δεν έχει την ικανοποίηση των
σύγχρονων λαϊκών αναγκών, αλλά το µέγιστο δυνατό κέρδος,
άρα και την υπερεκµετάλλευση της εργατικής τάξης. Αυτή την
πολιτική στηρίζουν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ετοιµάζοντας µια νέα αντιλαϊκή επίθεση.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι µέτρα θα πάρει:
1. Για τους απολυµένους και την επαναπρόσληψή τους, την

προστασία των ανέργων και των οικογενειών του για όλο το διά-
στηµα που είναι άνεργοι (επίδοµα, δωρεάν ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη, πάγωµα δανείων κ.α.);

2. Για τη διασφάλιση όλων των θέσεων εργασίας ενάντια στις
«εθελούσιες αποχωρήσεις» που είναι αναγκαστικές απολύσεις;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραθανασόπουλου θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, είναι γεγονός ότι ο κλάδος του µετάλλου,

όπως και πολλοί άλλοι κλάδοι, αντιµετωπίζει σηµαντικά προβλή-
µατα τα τελευταία χρόνια και ιδιαίτερα έντονα προβλήµατα την
τελευταία περίοδο. ∆υστυχώς, δεν θα µπορούσε να αποτελεί
εξαίρεση η περίπτωση των συγκεκριµένων επιχειρήσεων στην
περιοχή της Κορινθίας.

Πράγµατι, η εταιρεία FULGOR, που απασχολούσε πεντακόσι-
ους τριάντα δύο εργαζόµενους το 2004, σήµερα απασχολεί τρια-
κόσιους τριάντα πέντε. Βέβαια, αυτές οι θέσεις δεν χάθηκαν την
τελευταία περίοδο. Χάθηκαν µέσα στην πενταετία. Από τους εκα-
τόν ενενήντα επτά εργαζόµενους, οι οποίοι ουσιαστικά έχασαν
τη δουλειά τους, ογδόντα οκτώ συνταξιοδοτήθηκαν µε τα προ-
γράµµατα που υπήρχαν σε εξέλιξη εκείνη την περίοδο. Άλλοι
αποχώρησαν µε κίνητρα εθελουσίας εξόδου και κάποιοι απολύ-
θηκαν µε το καθεστώς των οµαδικών απολύσεων που εφαρµό-
στηκε µε τον περιορισµό του 2% για κάθε εταιρεία.

Επίσης, η εταιρεία LANDIS & GYR το 2004 απασχολούσε τε-
τρακόσιους σαράντα έξι εργαζόµενους και σήµερα απασχολεί
διακόσιους ογδόντα έναν. Αυτές οι θέσεις εργασίας δεν χάθη-
καν τους τελευταίους τέσσερις µήνες. Χάθηκαν την τελευταία
πενταετία.

Στις αρχές του 2009, εβδοµήντα πέντε εργαζόµενοι αποχώ-
ρησαν οικειοθελώς από την επιχείρηση, µε πρόγραµµα, βέβαια,
που έχει να κάνει µε αυτό που λέµε «εθελούσια έξοδος», δηλαδή
µε παροχή κινήτρων από την πλευρά της εταιρείας. Να σηµει-
ώσω εδώ, βέβαια, ότι δεν µπορεί το Υπουργείο να παρέµβει, όταν
υπάρχουν συµφωνίες των εργαζόµενων µε τις επιχειρήσεις για
την οικειοθελή αποχώρησή τους.

Πάντως, απέναντι σ’ αυτήν την κατάσταση η Κυβέρνηση µε
άµεσες παρεµβάσεις προσπάθησε και προσπαθεί να αντιµετω-
πίσει κατά προτεραιότητα τα προβλήµατα των εργαζοµένων, να
εφαρµοστεί η νοµοθεσία σε ό,τι αφορά τις αποζηµιώσεις, σε ό,τι
αφορά την κάλυψη από τον ΟΑΕ∆ και την ένταξη στο ταµείο
ανεργίας, τη διασφάλιση της κάλυψης για την υγειονοµική περί-
θαλψη που προβλέπεται ειδικά για τους ανέργους και για ειδι-
κές κατηγορίες εργαζοµένων, που δεν καλύπτουν τον ελάχιστο
αριθµό ενσήµων, προκειµένου να έχουν ιατροφαρµακευτική πε-
ρίθαλψη.

Πάντως, το πρόβληµα της ανεργίας γενικότερα καταλαβαίνετε
ότι δεν µπορεί να λυθεί µε ένα µαγικό τρόπο. Απαιτείται µακρο-
χρόνια στρατηγική και συνολική προσπάθεια. Σίγουρα, κατά προ-
τεραιότητα επιβάλλεται να υπάρξει έξοδος της χώρας µας απ’
αυτήν την κρίση, η οποία οδηγεί σε µεγαλύτερη ανεργία. Σε
αυτήν την κατεύθυνση είναι ο σχεδιασµός της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Καραθανασόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν εί-

παµε ότι είναι ευθύνη της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ οι τετρακό-
σιες και πλέον θέσεις εργασίας που έχουν χαθεί από τα δύο
µόνο εργοστάσια του κλάδου του µετάλλου στο Νοµό της Κο-

ρίνθου. Είναι –και το λέµε και µέσα στην ερώτηση- διαχρονικό
φαινόµενο από το 2004 µέχρι σήµερα.

Βεβαίως, σήµερα θα συνεχιστεί αυτή η διαδικασία, γιατί γνω-
ρίζουµε πάρα πολύ καλά µέσα στο χώρο των εργοστασίων τι
ακριβώς κλίµα επικρατεί και τις διαθέσεις της εργοδοσίας να
προχωρήσει σε νέες απολύσεις µε τη µέθοδο και τη µορφή που
ονοµάζετε εσείς «οικειοθελών αποχωρήσεων», που κάθε άλλο
παρά οικειοθελείς είναι. Είναι εκβιασµοί εργοδοτικοί που απει-
λούν τους εργαζόµενους. Ή θα δεχθούν τις οικειοθελείς απολύ-
σεις ή θα προχωρήσουµε σε απολύσεις µε βάση το όριο του 2%
των οµαδικών απολύσεων. Αυτή ακριβώς είναι η απειλή .

Από την άλλη µεριά, αυτό δεν είναι αποτέλεσµα της οικονοµι-
κής κρίσης, γιατί µιλάµε από το 2004 µέχρι σήµερα που ήταν και
σε περίοδο ανάπτυξης. Βλέπουµε ότι και σε περίοδο ανάπτυξης
απειλούνται ακόµη περισσότερο οι εργαζόµενοι. Τους εκµεταλ-
λεύονται ακόµη περισσότερο. Και βέβαια, σε συνθήκες κρίσης
αυτή η επίθεση γενικεύεται περισσότερο.

Το τρίτο ζήτηµα έχει να κάνει µε οικονοµικές δυσκολίες των
συγκεκριµένων επιχειρήσεων. Κέρδη είχαν. Η πρώτη είχε 4,5 εκα-
τοµµύρια ευρώ κέρδη. Η δεύτερη είχε 9,5 εκατοµµύρια ευρώ
κέρδη. ∆ηλαδή δεν είναι ζηµιογόνες –εντός ή εκτός εισαγωγι-
κών- επιχειρήσεις. Άρα, είναι κερδοφόρες επιχειρήσεις.

Άλλο ζήτηµα που έχει αξία είναι ότι αυτές οι επιχειρήσεις στη-
ρίζονται ουσιαστικά από το κράτος. Στηρίζονται µε πολλαπλούς
τρόπους. Είτε µέσω των επιδοτήσεων που λαµβάνουν, των ανα-
πτυξιακών και επενδυτικών προγραµµάτων, είτε µε το ότι είναι
προµηθευτές του δηµόσιου και ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Για
παράδειγµα η ∆ΕΗ ΑΕ.

Το αποτέλεσµα αυτής της διαδικασίας ποιο είναι; Αφενός από
τη µια µεριά συσσωρεύονται τα κέρδη στις τσέπες λιγότερων και
αφετέρου οι εργαζόµενοι βρίσκονται στην ανεργία. Άρα, είναι
διπλά χαµένοι.

Το ζήτηµα για το οποίο η Κυβέρνηση πρέπει να πάρει µέτρα –
εµείς το λέµε καθαρά- είναι ότι πρέπει να προστατευτούν οι συ-
γκεκριµένοι άνεργοι. Πρώτον, να σταµατήσει το απαράδεκτο
καθεστώς των οµαδικών απολύσεων κάτω από το «καθεστώς των
οικειοθελών αποχωρήσεων». Εδώ χρειάζεται να παρέµβει η Κυ-
βέρνηση µε αποφασιστικό τρόπο.

∆εύτερον, δεν µπορούν οι εργοδότες να έχουν λυτά τα χέρια
τους. Από τη µια µεριά να αντλούν τεράστια κονδύλια από τον
κρατικό κορβανά και από την άλλη να προχωρούν σε απολύσεις.
Στο κάτω-κάτω της γραφής όλος αυτός ο κόσµος που σήµερα
βρίσκεται άνεργος και στις συνθήκες της κρίσης τι µέτρα θα
παρθούν για να µπορέσει να αντιµετωπίσει τα σηµαντικά προ-
βλήµατα επιβίωσης, αυτός και η οικογένειά του; Μιλάµε για ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη, για να µπορεί να έχει εισόδηµα και
να ζήσει την οικογένειά του. Να παγώσουν τα δάνεια που υπάρ-
χουν. Σε αυτά τα ζητήµατα εκτός από ορισµένα ψιχία που δίνο-
νται τα υπόλοιπα δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν τα σηµαντικά
προβλήµατα που υπάρχουν.

Η εξέλιξη των πραγµάτων δείχνει ότι µε ευθύνη και της σηµε-
ρινής Κυβέρνησης θα έχουµε µία νέα «θύελλα» αντεργατικών και
αντιλαϊκών µέτρων και στην εισοδηµατική πολιτική και στη φο-
ρολογική πολιτική, που θα επιβαρύνουν ακόµη περισσότερο τους
ανέργους και θα έχουµε ανατροπές στις εργασιακές σχέσεις.
Αυτή η λεγόµενη «απελευθέρωση» της αγοράς εργασίας θα γε-
νικεύσει το καθεστώς οµηρίας των εργαζοµένων και θα γίνονται
απολύσεις όποτε συµφέρει την εργοδοσία.

Κατά τη γνώµη µας, λοιπόν, πρέπει σήµερα να παρθούν άµεσα
µέτρα. Ουσιαστικά αυτά τα µέτρα µπορούν να παρθούν µόνο
κάτω από την αποφασιστική παρέµβαση και την πίεση του εργα-
τικού λαϊκού κινήµατος µε τις απεργιακές κινητοποιήσεις, µε τις
αγωνιστικές εκδηλώσεις, τις οποίες κάνει. Γιατί διαφορετικά βλέ-
πουµε ότι η Κυβέρνηση δεν έχει την πολιτική βούληση να αντι-
µετωπίσει τα φαινόµενα αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Κύριε Κουτρουµάνη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά να δευτε-
ρολογήσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε Καραθανασόπουλε, πρέπει να σας ενηµερώσω ότι στις
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συγκεκριµένες επιχειρήσεις έχει γίνει επιτόπιος έλεγχος κατά
διαστήµατα –ο τελευταίος έγινε στις 3 Φεβρουαρίου 2010, πριν
από δύο µέρες- και ταυτόχρονα έχουν γίνει και οι λεγόµενες συµ-
φιλιωτικές διαδικασίες µε κύριο στόχο να διασφαλιστούν οι θέ-
σεις εργασίας. Είναι προφανές όµως ότι το Υπουργείο Εργασίας
δεν έχει τη δυνατότητα να επιβάλλει σε µία επιχείρηση να επα-
ναπροσλάβει τους εκατόν ενενήντα επτά ή τους διακόσιους ερ-
γαζόµενους, οι οποίοι έχασαν τη δουλειά τους τα τελευταία
πέντε χρόνια. Εµείς είµαστε υποχρεωµένοι –και αυτό το κάνουµε-
να ελέγχουµε µε τα θεσµοθετηµένα όργανα την τήρηση της νο-
µοθεσίας, να βλέπουµε εάν εφαρµόζονται οι κανόνες υγιεινής
και ασφάλειας στους χώρους των επιχειρήσεων. Αυτό το κά-
νουµε και στις συγκεκριµένες επιχειρήσεις µε απόλυτη συνέπεια,
θα έλεγα.

Παράλληλα, το Υπουργείο Εργασίας επεξεργάζεται και εξει-
δικεύει πρόγραµµα που περιλαµβάνει µέτρα για την ανάσχεση
των απολύσεων. Ένα απ’ αυτά τα µέτρα είναι η ενδοεπιχειρη-
σιακή κατάρτιση, που χρηµατοδοτείται από κοινοτικούς πόρους.
Παράλληλα, υπάρχουν µέτρα και πολιτικές για την ενίσχυση των
επιχειρήσεων που θέλουν να δηµιουργήσουν νέες θέσεις εργα-
σίας, όπως το µέτρο για την τετραετή επιδότηση των ασφαλι-
στικών εισφορών. Είναι ένα απ’ αυτά τα µέτρα που αφορούν τους
νέους εργαζόµενους. Υπάρχουν και άλλα ειδικά µέτρα που αφο-
ρούν κατηγορίες εργαζοµένων, οι οποίοι είναι µιας ηλικίας 50
ετών και άνω, γυναίκες και γενικότερα οµάδες που έχουν µεγα-
λύτερο ποσοστό ανεργίας.

Στο νοµοσχέδιο που καταθέτουµε τις επόµενες ηµέρες στη
Βουλή ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχουν ρυθµίσεις, οι οποίες ενι-
σχύουν την προστασία των εργαζοµένων µε έναν τρόπο ισορρο-
πηµένο, που αναγνωρίζει και τις µεγάλες δυσκολίες που
υπάρχουν σήµερα στην αγορά εργασίας, αλλά και στις επιχει-
ρήσεις. Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι η Κυβέρνηση θα κάνει,
στο µέτρο του δυνατού, κάθε προσπάθεια και για την παραπέρα
ενίσχυση του νοµοθετικού πλαισίου για την προστασία των ερ-
γαζοµένων, θα κάνει περισσότερους ελέγχους και ήδη το έχει
πετύχει. Έχουµε αυξήσει τους ελέγχους µέσα από το ΣΕΠΕ κατά
40% την τελευταία περίοδο και θα υπάρξουν και µέτρα ενίσχυ-
σης των επιχειρήσεων γιατί πάντοτε, για να υπάρχουν θέσεις ερ-
γασίας, πρέπει να υπάρχουν και επιχειρήσεις. Εµείς όµως –και σ’
αυτό το σηµείο θα συµφωνήσω µαζί σας- έχουµε απαιτήσεις και
από τις επιχειρήσεις, οι οποίες ενισχύονται, έτσι ώστε να αντα-
ποκρίνονται στις υποχρεώσεις τους, είτε αυτές αφορούν τις συλ-
λογικές συµβάσεις εργασίας και την εφαρµογή τους είτε
αφορούν τις υποχρεώσεις τους απέναντι στα ασφαλιστικά τα-
µεία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Με-
γάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι εννέα µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί-συνοδοί από τα Γυµνάσια
Σταυρούπολης και Εχινού Ξάνθης, τα οποία συµµετέχουν στο
Πρόγραµµα Φιλοξενίας του Ιδρύµατος της Βουλής των Ελλήνων
για τον Κοινοβουλευτισµό και τη ∆ηµοκρατία, που για το Σχολικό
Έτος 2009-2010 απευθύνεται στα Γυµνάσια ∆ιαπολιτισµικής Εκ-
παίδευσης εκτός Αττικής, στα Μειονοτικά Γυµνάσια και στα Σχο-
λεία ∆εύτερης Ευκαιρίας της Θράκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενη είναι η µε αριθµό 393/2-2-2010 δεύτερη επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Παπακωνσταντίνου προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη µο-
νιµοποίηση όλου του ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού στα
δηµόσια νοσοκοµεία κ.τλ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπακωνσταντίνου έχει ως εξής:
«Οι ανάγκες για νέα κρεβάτια στις Μονάδες Εντατικής Θερα-

πείας είναι µεγάλες και γεγονός αναµφισβήτητο, όπως και η δη-
µιουργία νέων ΜΕΘ, ώστε να καλύπτονται πλήρως οι ανάγκες
από το δηµόσιο σύστηµα σε πανελλαδικό επίπεδο. Σήµερα υπάρ-

χουν σε λειτουργία µόνο το 30% περίπου των αναγκαίων κρεβα-
τιών ΜΕΘ, που αποτελεί αιτία να χάνονται ανθρώπινες ζωές.
Αυτό βιώνουν ιδιαίτερα οι λαϊκές οικογένειες χρόνια τώρα και
ανεξάρτητα από την πρόσφατη πανδηµία. Οι ευθύνες είναι τε-
ράστιες για όλες τις εναλλασσόµενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το άνοιγµα εβδοµήντα επτά κρεβατιών ΜΕΘ από τα εκατόν
πενήντα που ήταν εγκατεστηµένα και κλειστά, εκτός του ότι δεν
θα καλύψουν και πάλι τις τεράστιες ανάγκες, η πρόσληψη για-
τρών και νοσηλευτών από το Κέντρο Ελέγχου και Πρόληψης Νο-
σηµάτων (ΚΕ.ΕΛ.Π.ΝΟ.) µε δελτία παροχής υπηρεσιών και
συµβάσεις ορισµένου χρόνου, είναι ένα ακόµη χτύπηµα στις ερ-
γασιακές σχέσεις και τα δικαιώµατα των υγειονοµικών. Προστί-
θεται στο αντεργατικό καθεστώς του επικουρικού προσωπικού.
Υπηρετεί την πολιτική που έχει συνδιαµορφώσει στην Ευρωπαϊκή
Ένωση το ΠΑΣΟΚ µαζί µε τη Νέα ∆ηµοκρατία για δηµιουργία
φθηνού και ευέλικτου επιστηµονικού-εργατικού δυναµικού.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός τι µέτρα προτίθεται να πάρει,
ούτως ώστε:

1. Να µονιµοποιηθούν άµεσα όλοι οι γιατροί και νοσηλευτές
που έχουν προσληφθεί µ’ αυτό το απαράδεκτο καθεστώς των
συµβάσεων και του δελτίου παροχής υπηρεσιών, καθώς και οι
επικουρικοί;

2. Να γίνουν άµεσα όλες οι απαραίτητες δηµόσιες επενδύσεις
και να προσληφθεί όλο το απαραίτητο µόνιµο ιατρικό και νοση-
λευτικό προσωπικό, για να καλυφθούν όλες οι ανάγκες σε κρε-
βάτια ΜΕΘ από το δηµόσιο σύστηµα;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπακωνσταντίνου θα απαντή-
σει η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θα ήθελα κατ’ αρχήν να συµφωνήσω µαζί

σας ότι στη χώρα µας υπάρχει µεγάλο έλλειµµα όσον αφορά την
κάλυψη σε Μονάδες Εντατικής Θεραπείας. Η πρώτη µας, λοιπόν,
προτεραιότητα µε το που αναλάβαµε το Υπουργείο Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ακριβώς επειδή πιστεύουµε στην ανά-
γκη της στήριξης του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, ήταν να µπο-
ρέσουµε να λειτουργήσουµε κρεβάτια σε Μονάδες Εντατικής
Θεραπείας στα δηµόσια νοσοκοµεία της χώρας, τα οποία κατα-
γράψαµε σε εκατόν πενήντα και τα οποία δεν λειτουργούσαν,
είτε λόγω έλλειψης κυρίως νοσηλευτικού προσωπικού, σε κά-
ποιες περιπτώσεις λόγω έλλειψης ιατρικού προσωπικού, καθώς
και εξοπλισµού. Κι εδώ δείξαµε και τη µεγάλη µας διαφορά µε
την προηγούµενη κυβέρνηση όταν εµείς λέµε ότι στηρίζουµε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, γιατί ακριβώς επιλέξαµε να στηρίξουµε
άµεσα τα δηµόσια νοσοκοµεία της χώρας και βέβαια δεν επιλέ-
ξαµε, όπως είχε κάνει η προηγούµενη κυβέρνηση, να πάµε σε
ιδιωτικές κλινικές για να νοικιάσουµε κρεβάτια εντατικής θερα-
πείας. Ήταν, λοιπόν, ένα πρώτο σαφές δείγµα γραφής.

Για να µπορέσουµε να το κάνουµε αυτό –και είχαµε την ευκαι-
ρία και σε άλλες περιπτώσεις να ενηµερώσουµε τη Βουλή,
έχουµε φτάσει ήδη στο να έχουµε ενεργοποιήσει ογδόντα τρία
κρεβάτια σε είκοσι επτά δηµόσια νοσοκοµεία και ο στόχος που
έχουµε είναι τις επόµενες εβδοµάδες να φθάσουµε τα εκατόν
πενήντα- έπρεπε να πάµε σε ταχύτατες προσλήψεις προσωπι-
κού. Έτσι, λοιπόν, η πρώτη µας προτεραιότητα ήταν το µόνιµο
προσωπικό. Με τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ και των κυλιόµενων πι-
νάκων του ΑΣΕΠ, δηλαδή µε επιλαχόντες προηγούµενων διαγω-
νισµών, µπορέσαµε µέσα σ’ ένα µήνα –και αυτό δείχνει πως όταν
υπάρχει πολιτική βούληση, λειτουργεί το ΑΣΕΠ- να προσλάβουµε
το ∆εκέµβριο διακόσιους έντεκα µόνιµους νοσηλευτές για τις
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας. Είµαι και στην πραγµατικά ευ-
χάριστη θέση να σας ανακοινώσω σήµερα ότι µόλις την προη-
γούµενη ∆ευτέρα ο κ. Βέης µε ενηµέρωσε ότι έστειλε για
δηµοσίευση στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως επιπλέον διακό-
σιες σαράντα δύο θέσεις µόνιµων νοσηλευτών πάλι µε την έκτα-
κτη διαδικασία των κυλιόµενων πινάκων.

Όσον αφορά τους γιατρούς, ξέρετε ότι προχωράµε την πρό-
σληψη, αφού περάσαµε και διάταξη νόµου, για τις χίλιες θέσεις,
πέραν των οργανικών θέσεων, αυξάνοντας από τις δύο χιλιάδες,
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που αρχικά υπήρχε συµφωνία µε την ΟΕΝΓΕ, στις δύο χιλιάδες
ενενήντα τρεις µόνιµες θέσεις νοσηλευτών. Οι επιπλέον θέσεις
θα είναι κατά προτεραιότητα για τις Μονάδες Εντατικής Θερα-
πείας και θα προκηρυχθούν το επόµενο διάστηµα. Αυτή τη
στιγµή γίνεται η τελική επεξεργασία µε την ΟΕΝΓΕ, όσον αφορά
την κατανοµή.

Όµως, υποχρεωθήκαµε, είναι αλήθεια, να προσλάβουµε και
επικουρικό προσωπικό, γιατί αλλιώς δεν θα µπορούσαµε να ανοί-
ξουµε άµεσα τα κρεβάτια ΜΕΘ. Γιατί καταλαβαίνετε ότι εµείς
οφείλουµε να ανταποκριθούµε και στις δύο ανάγκες. Ταχύτατες
προσλήψεις –και εκεί προχωρούµε- αλλά από την άλλη να ενερ-
γοποιηθούν και τα κρεβάτια στα δηµόσια νοσοκοµεία.

Άρα, λοιπόν, εξαντλήσαµε πρώτα απ’ όλα τον κατάλογο των
επικουρικών γιατρών και νοσηλευτών και πραγµατικά πρέπει να
σας ενηµερώσω ότι προσλάβαµε εκατόν εβδοµήντα νοσηλευτές
επικουρικό προσωπικό, µε τις λίστες που τηρούνται στις ∆ΥΠΕ,
καθώς και δεκατρείς γιατρούς επικουρικό προσωπικό, πάλι απ’
αυτούς που είχαν δηλώσει. Ξέρετε πολύ καλά όµως, ότι δεν µπο-
ρούν όλες οι ειδικότητες γιατρών να πάνε στις ΜΕΘ. Άρα, λοι-
πόν, ήταν αυτοί οι δεκατρείς οι οποίοι πραγµατικά µπορούσαν
να πάνε, δεν είχαµε παραπάνω.

Τις υπόλοιπες θέσεις γιατρών, δηλαδή δεκαπέντε, τις πήραν
µέσω του ΚΕΕΛΠΝΟ αλλά φροντίσαµε κάτι: Ότι έχουν ακριβώς
τα ίδια δικαιώµατα µισθολογικά µε τους επικουρικούς γιατρούς,
δηλαδή έχουν µισθό Επιµελητή Β’, έχουν πλήρη ασφαλιστική κά-
λυψη και έχουν τις ίδιες προβλέψεις για επιδόµατα και εφηµε-
ρίες. Ήµασταν σαφείς και το δείξαµε, ότι δεν υπάρχει καµία
διαφοροποίηση ως προς τον Επιµελητή Β’ και τους γιατρούς στο
επικουρικό προσωπικό για τις ΜΕΘ. Ταυτόχρονα, επειδή ανοί-
γουν αυτές οι ενενήντα τρεις θέσεις γιατρών, οι οποίες θα προ-
κηρυχτούν κατά προτεραιότητα για τις ΜΕΘ, θα έχουν την
ευκαιρία να υποβάλουν τα χαρτιά τους και µε την εµπειρία η
οποία θα ληφθεί υπ’όψιν να µπορέσουν κατά προτεραιότητα και
αυτοί να συµµετάσχουν και φυσικά πιστεύω ότι οι περισσότεροι
θα µπορέσουν και να µονιµοποιηθούν, πλέον, στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Παπακωνσταντίνου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Το πρώτο είναι, κυρία

Υπουργέ, ότι σ’ ένα σύνολο αναγκών, που καταγράφουν όλες οι
δηµοσιευµένες µελέτες, αυξάνεται το χάσµα ανάµεσα στην
έκταση και τη γιγάντωση των αναγκών και το βαθµό ικανοποίη-
σής τους. Και µιλάµε για µια ανάγκη που πίσω από την κατα-
γραφή της υπάρχουν χιλιάδες και δεκάδες χιλιάδες περιστατικά
προσωπικών τραγωδιών, οικογενειακών προβληµάτων και τέλος
πάντων τσαλακώµατος αυτού του δικαιώµατος για την κάλυψη
της υγείας και την αντιµετώπιση σε ισότιµη βάση της αρρώστιας.

∆εύτερο, είναι ότι αυτό που στην πράξη πραγµατοποιείτε, είναι
ότι στο χώρο αυτό γίνεται εµφύτευση πολλαπλότητας εργασια-
κών σχέσεων. Η επίκληση της κατάστασης δεν τροποποιεί αυτό
το δεδοµένο και φαίνεται από τους θεσµούς του επικουρικού για-
τρού, από το θεσµό του δελτίου παροχής υπηρεσιών, όπως και
µε τις συµβάσεις ορισµένου χρόνου. Και οπωσδήποτε το σπά-
σιµο της ενιαίας εργασιακής σχέσης δεν µπορεί να είναι µονό-
πρακτο, πραγµατοποιείται µε εµφυτεύσεις.

Εδώ θα είµαστε, πάντα θα γίνεται η επίκληση προβληµάτων
για να νοµιµοποιείται ηθικά, κοινωνικά –να το πω έτσι- και πολι-
τικά ο κατακερµατισµός των εργασιακών σχέσεων. ∆εν µπορούν
να πραγµατοποιηθούν µια και έξω όλα αυτά τα πράγµατα, αλλά
γίνονται βήµατα και αυτό δεν αφορά την επίκληση των προθέ-
σεών σας, αφορά την ίδια την εκτίµηση των πραγµατικών βηµά-
των.

Όµως θα ήθελα να επισηµάνω και ένα άλλο θέµα. Η κάλυψη
των εβδοµήντα επτά ή ογδόντα τριών κενών θέσεων στις µονά-
δες εντατικής θεραπείας αφορά, για να είµαστε ακριβείς, την
απάλυνση, το προσπέρασµα των εκτρωµατικών όψεων της αν-
θυγιεινής και φιλοεπιχειρηµατικής πολιτικής, που ακολουθούνται
τα τελευταία δέκα και δώδεκα χρόνια. ∆εν υπάρχει προγραµµα-
τισµός ή σχεδιασµός για το σύνολο και την πλήρη κάλυψη των
αναγκών σε πανεθνικό και πανελλαδικό επίπεδο που καταγρά-

φεται έλλειψη χιλίων πεντακοσίων κρεβατιών. Στον κρατικό προ-
ϋπολογισµό και το Πρόγραµµα Σταθερότητας από την κατανοµή
των κονδυλίων φαίνεται το πώς, για τα επόµενα τέσσερα χρόνια,
χλευάζονται και τσαλακώνονται αυτές οι ζωτικές ανάγκες.

Ότι δεν υπερβάλλουµε φαίνεται και από το εξής: ότι η ίδια η
κατανοµή των κονδυλίων στον τοµέα της υγείας αποκαλύπτει τα
πρακτικά βήµατα που πραγµατοποιούνται προς αυτή την κατεύ-
θυνση. Ότι η τακτική επιχορήγηση από τον κρατικό προϋπολογι-
σµό αντιπροσωπεύει µέχρι και το 8%, µόλις, των συνολικών
εσόδων των κρατικών νοσοκοµείων. Ότι µέχρι και το 90% των
εσόδων των κρατικών νοσοκοµείων είναι πληρωµές ασφαλιστι-
κών ταµείων. Ήδη τα κρατικά νοσοκοµεία έχουν αυτονοµηθεί
από την αµιγώς κρατική επιχορήγηση.

Ένα πράγµα πολύ αποκαλυπτικό για τη συνύφανση του δηµό-
σιου και του ιδιωτικού τοµέα είναι ότι το 55% των ετήσιων ει-
σπράξεων, που έχουν είκοσι δύο επιχειρηµατικοί όµιλοι στον
τοµέα της υγείας, είναι πληρωµές ασφαλιστικών ταµείων. Τα
κενά, λοιπόν, και στον τοµέα των µονάδων εντατικής θεραπείας
είναι πεδίο για «ορεκτικούς µεζέδες» ποσοστών κέρδους για
τους επιχειρηµατικούς οµίλους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Έχετε το λόγο, κυρία Υπουργέ, για να δευτερολογήσετε.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Αγαπητέ συνάδελφε, κατ’ αρχάς
θέλω να πω το εξής. Είναι αλήθεια ότι τα προβλήµατα στο χώρο
της υγείας και µάλιστα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας είναι τερά-
στια. Και µε πολύ µεγάλη µετριοπάθεια στεκόµαστε εδώ και λέµε
ότι κάνουµε κάποια πρώτα βήµατα. Αλίµονο, κανείς δεν είπε ότι
αντιµετωπίσαµε το πρόβληµα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
µέσα σε τέσσερις µήνες, πιστεύω όµως ότι δώσαµε ένα ξεκά-
θαρο δείγµα γραφής.

Πρώτα απ’ όλα στο επίπεδο των πολιτικών επιλογών, δηλαδή
στηρίζοντας το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και µε προσλήψεις αλλά
και µε επιλογές που στηρίζουν το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Θα
αναφέρω δύο χαρακτηριστικές: Πρώτον, και το επαναλαµβάνω,
εµείς δεν επιλέξαµε να πάµε να νοικιάσουµε κρεβάτια εντατικής
θεραπείας σε ιδιωτικές κλινικές, επιλέξαµε να πάµε να ενεργο-
ποιήσουµε κρεβάτια εντατικής θεραπείας και εκεί συνεχίζουµε.

∆εύτερον, η προτεραιότητά µας φυσικά και είναι οι µόνιµες
θέσεις εργασίας στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και εκεί τα επιτα-
χύνουµε όλα. Αν πήγαµε, κατ’ εξαίρεση, σε επικουρικές θέσεις
έχει να κάνει µε τις µονάδες εντατικής θεραπείας, ακριβώς για να
µπορέσουµε να στηρίξουµε την αναγκαιότητα του να ενεργο-
ποιηθούν άµεσα. Και αυτό είναι προς όφελος του πολίτη και του
συστήµατος, δεν είναι µόνιµη επιλογή και είναι κατ’ εξαίρεση.

Το τρίτο και κρίσιµο είναι -έχετε το δείγµα γραφής- ότι τη δεύ-
τερη µέρα που αναλάβαµε το Υπουργείο Υγείας καταργήσαµε
το πραξικοπηµατικό προεδρικό διάταγµα του προηγούµενου
Υπουργού της Νέας ∆ηµοκρατίας, όσον αφορά την πρωτοβάθ-
µια φροντίδα υγείας, το περίφηµο π.δ. 180, που ξέρετε πολύ
καλά ότι άνοιγε διάπλατα την πόρτα στην εµπορευµατοποίηση
της πρωτοβάθµιας φροντίδας-υγείας. Ήδη ενηµερώσαµε και τον
Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο και τους επί µέρους Ιατρικούς Συλ-
λόγους ότι θα φέρουµε διάταξη που θα επαναφέρει στην πλειο-
ψηφία των γιατρών τη λειτουργία των πρωτοβάθµιων κέντρων
φροντίδας-υγείας. Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι αυτή
είναι η αρχή που συνεχίζουµε.

Από κει και πέρα είναι αλήθεια ότι είµαστε σε µια δυσχερή οι-
κονοµική κατάσταση. Ξέρετε πολύ καλά ότι η χώρα µας οφείλει
να λάβει µέτρα για να αντιµετωπίσει την οικονοµική κρίση, αλλά
βλέπετε όµως ότι απ’ αυτά τα µέτρα µε σαφήνεια έχει δοθεί µια
διακριτή προτεραιότητα στην υγεία. Κι αυτό φαίνεται από τις δη-
λώσεις του Πρωθυπουργού, από τις δηλώσεις του Υπουργού Οι-
κονοµικών και πάνω απ’ όλα φαίνεται από τα συγκεκριµένα
αποτελέσµατα που ήδη µπορέσαµε να έχουµε, προωθώντας και
τις προσλήψεις και την ενεργοποίηση των µονάδων εντατικής θε-
ραπείας. Κανείς δεν λέει ότι είναι εύκολα τα πράγµατα, ούτε µε
µία µαγική µπαγκέτα µπορούµε ξαφνικά να βρούµε λύσεις. Η
προτεραιότητα όµως και η δέσµευσή µας είναι σαφής. Εµείς πι-
στεύουµε ότι η υγεία είναι δηµόσιο αγαθό και πιστεύουµε στην
αναδιοργάνωση, την αναβάθµιση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας.
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Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ακολουθεί η µε αριθµό 389/2.2.2010 τέταρτη και τελευταία επί-

καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, σχετικά µε την επιβολή νέων διοδίων, την επιβά-
ρυνση για τους κατοίκους της βόρειας Αττικής, Βοιωτίας, Φθιώ-
τιδας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Λεβέντη έχει ως εξής:
«Σοβαρότατα κοινωνικά, αναπτυξιακά, περιβαλλοντικά και κυ-

κλοφοριακά προβλήµατα προκαλούνται για τους κατοίκους των
περιοχών βόρειας Αττικής, Βοιωτίας, Φθιώτιδας και αφόρητη τα-
λαιπωρία υφίσταται διερχόµενοι οδηγοί, εξαιτίας της εγκατά-
στασης νέων σταθµών είσπραξης διοδίων, αλλά και την επιβολή
υπέρµετρων αυξήσεων σε όλους τους κόµβους του άξονα
Αθήνα-Λαµία.

Τα προβλήµατα ξεκίνησαν µε το νέο σύστηµα επιβολής τελών
διοδίων που βασίζεται στη σύµβαση παραχώρησης του έργου
κατασκευής της Ιόνιας οδού, την ανακατασκευή της ΠΑΘΕ από
Μεταµόρφωση έως Μαλιακό και την κατασκευή της οδού από
Σχηµατάρι έως τη Χαλκίδα µεταξύ του δηµοσίου και της εται-
ρείας «ΝΕΑ Ο∆ΟΣ Α.Ε.» που έχει κυρωθεί µε το ν. 3555/2007.

Όλα τα παραπάνω έχουν ως αποτέλεσµα πολλοί οδηγοί, προ-
σπαθώντας να αποφύγουν το κόστος των διοδίων, να αναζητούν
παράδροµους, µε συνέπεια να δηµιουργείται κυκλοφοριακό
χάος, ιδιαίτερα για τους κατοίκους των περιοχών που τους χρη-
σιµοποιούν για πρόσβαση στις κατοικίες τους.

Σε σχετική ερώτησή µας (322/27.10.2009) µας απαντήσατε
πως: «Θα επανεξεταστεί η πολιτική καθορισµού των διοδίων µε
στόχο τη διαµόρφωσή τους σε εύλογο ύψος και θα επανεξετα-
στούν οι υφιστάµενες κυκλοφοριακές ρυθµίσεις στο παρά-
πλευρο οδικό δίκτυο και θα δοθεί προτεραιότητα στην
κατασκευή πρόσθετων».

Κατόπιν αυτών, ερωτάται ο κύριος Υπουργός, τι µέτρα προτί-
θεται να πάρει ώστε:

1. Να µην επιβληθούν νέα διόδια, να αναθεωρηθεί ή και να κα-
ταργηθεί η Σύµβαση Παραχώρησης µεταξύ ∆ηµοσίου και της
«ΝΕΑ Ο∆ΟΣ Α.Ε.», µε βασικό στόχο, πέραν των άλλων, το δρα-
στικό περιορισµό και την κατάργηση σταδιακά όλων των διοδίων;

2. Να κατασκευαστούν και να αναβαθµιστούν οι ως άνω πά-
ροδοι της εθνικής οδού, µε προτεραιότητα την επισκευή όλων
των επικίνδυνων τµηµάτων τους;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Λεβέντη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Μαγκριώτης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο αγαπητός συνάδελφος φέρνει στη Βουλή ένα θέµα πολύ ση-

µαντικό, που µας δόθηκε η ευκαιρία και άλλη φορά να το συζη-
τήσουµε σε ερωτήσεις συναδέλφων από όλα τα κόµµατα από
την ηµέρα που αναλάβαµε τη διακυβέρνηση της χώρας.

Το είχαµε αναδείξει, το είχαµε τονίσει ως ΠΑΣΟΚ την περίοδο
που συζητιόνταν οι συµβάσεις παραχώρησης, την άνοιξη και το
καλοκαίρι του 2007. Είχαµε τονίσει τότε πως η χώρα έχει ανάγκη
να ολοκληρωθούν οι αυτοκινητόδροµοί της για να αποκτήσει ένα
ασφαλές, ποιοτικό δίκτυο αυτοκινητοδρόµων, που θα συνέβαλε
και στην οικονοµική ανάπτυξη αλλά και στην ασφάλεια των µε-
τακινούµενων. Θα την ενσωµάτωνε στα διευρωπαϊκά δίκτυα.
Αυτοί οι στόχοι ήταν πολύ σηµαντικοί.

Όµως, το µείγµα της χρηµατοδότησης δεν ήταν αυτό που µας
έβρισκε σύµφωνους, πολύ περισσότερο µάλιστα όταν στις συµ-
βάσεις παραχώρησης το 2007 η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας µε την πρότασή της ενσωµάτωνε και πολύ υψηλούς
δηµόσιους φόρους. Με την ευκαιρία, δηλαδή, της κατασκευής
των αυτοκινητοδρόµων και της αποπληρωµής τους µε διόδια, εν-
σωµάτωσε και φόρους υπέρ του δηµοσίου, λέγοντας τότε ότι δεν
θα υπάρχει Ε’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και αυτοί οι πόροι θα
χρησιµοποιηθούν για τα δηµόσια έργα της επόµενης δεκαετίας.
Είχαµε διαφωνήσει µε αυτήν τη λογική. Είναι µια απολύτως νεο-
φιλελεύθερη λογική, γιατί οι τοπικές και οι περιφερειακές κοι-

νωνίες θα χρηµατοδοτούν µε έµµεσους τοπικούς φόρους τα δη-
µόσια έργα στην ευρύτερη επικράτεια.

Η τοπική κοινωνία, ο χρήστης µπορεί και πρέπει να χρηµατο-
δοτεί τη συντήρηση και τη λειτουργία ενός αυτοκινητόδροµου.
Και θα µπορούσε κάποιος να δεχτεί, επειδή δεν υπάρχουν όλοι
αυτοί οι πόροι στην τρέχουσα περίοδο, να χρηµατοδοτεί µέσα
από τα διόδια ένα µέρος της αποπληρωµής των ιδιωτικών κεφα-
λαίων που χρησιµοποιούνται ή επενδύονται από τους παραχω-
ρησιούχους για την κατασκευή τους. Αλλά είναι αδιανόητο να
φορολογούνται οι τοπικές και οι περιφερειακές κοινωνίες και οι-
κονοµίες για τα µελλοντικά δηµόσια έργα στη χώρα.

Έτσι, τα προβλήµατα έρχονται το ένα µετά το άλλο. Γιατί δεν
υλοποίησε αυτά που όπως είχε δεσµευτεί από το Βήµα αυτό, η
πολιτική ηγεσία του ΥΠΕΧΩ∆Ε της νεοδηµοκρατικής διακυβέρ-
νησης, την κατασκευή του συµπληρωµατικού παράπλευρου δι-
κτύου. Γι’ αυτό υπάρχουν οι επιβαρύνσεις, που σωστά
επισηµαίνετε και εσείς στην ερώτησή σας. Οι οδηγοί των βαρέων
φορτηγών, των διεθνών µετακινήσεων, για να αποφύγουν τα διό-
δια µπαίνουν στους παράπλευρους δρόµους, περνάνε µέσα από
οικισµούς, από κατοικηµένες περιοχές, µπροστά από σχολεία,
από νοσοκοµεία και δηµιουργούν µεγάλους κινδύνους.

Εµείς, λοιπόν, ως αντιπολίτευση και ως Κυβέρνηση πολύ πε-
ρισσότερο τώρα, εργαζόµαστε και θα είµαστε έτοιµοι, όπως σας
απαντήσαµε και στην προηγούµενη ερώτηση, για την επαναδια-
πραγµάτευση αυτών των συµβάσεων, που θα οδηγήσει στη δρα-
στική µείωση των διοδίων. Έχουµε ένα σχέδιο, ήδη
χρηµατοδοτούµε την κατασκευή παράπλευρου και συµπληρω-
µατικού δικτύου για να βελτιώσουµε τις τοπικές µετακινήσεις.
Έχουµε, όµως, ένα σχέδιο ολοκληρωµένο, το οποίο συζητούµε
και µε τους παραχωρησιούχους στο πλαίσιο των συµβάσεων. Στο
πλαίσιο της επαναδιαπραγµάτευσης και του επανασχεδιασµού,
για να κατασκευαστούν τα παράπλευρα δίκτυα, που θα βοηθούν
σε ένα βαθµό τις εναλλακτικές µετακινήσεις αλλά και σε σηµα-
ντικό βαθµό τις τοπικές µετακινήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και Αντιπρόεδρος της Βου-

λής κ. Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, και εσείς διαπιστώνετε µια σειρά στοιχείων απ’

αυτά που και εµείς αναφέρουµε στην ερώτηση και άλλοι συνά-
δελφοι έχουν αναφέρει εδώ σε προηγούµενες ερωτήσεις και συ-
ζητήσεις.

Η κατάσταση αυτή είναι πραγµατικά απαράδεκτη. Γιατί αυτή
τη στιγµή καλούνται οι κάτοικοι να πληρώνουν όχι µόνο υπέρµε-
τρα διόδια σε όλο το εθνικό οδικό δίκτυο, αλλά σε ορισµένες πε-
ριοχές και πρόσθετα διόδια, όπως εδώ για να κινηθεί κάποιος
στην Αττική. Αυτή τη στιγµή, εκτός του ότι είναι εφιαλτικό το
οδικό δίκτυο, έτσι όπως είναι και όπως λειτουργεί, έχουµε κι
αυτές τις πρόσθετες επιβαρύνσεις.

Κύριε Υπουργέ, για να πάτε από τις Αφίδνες στον Άγιο Στέ-
φανο πρέπει να πληρώσετε για να πάτε και να γυρίσετε. Ο κά-
τοικος που πρέπει να πάει το παιδί του στο σχολείο, στα
φροντιστήρια ή να εξυπηρετηθεί στη δουλειά του ή οπουδήποτε
αλλού, έχει κι αυτό το πρόσθετο κόστος. Και αυτό δεν είναι µόνο
εδώ. Έχετε βάλει –όχι εσείς προσωπικά, η πολιτεία- πρόσθετα
διόδια, τα οποία συνεχώς και επεκτείνονται κάθε µέρα. Φυτρώ-
νουν σαν µανιτάρια οι καινούργιοι σταθµοί διοδίων.

Αυτό είναι απαράδεκτο, κύριε Υπουργέ. Είπατε και εσείς ότι
έχετε διαφωνήσει µε αυτήν τη λογική, ότι δεν µπορούν οι κάτοι-
κοι να επιβαρύνονται, ότι είναι απαράδεκτο να φορολογούνται
µε αυτόν τον τρόπο οι τοπικές κοινωνίες. Τονίσατε τους κινδύ-
νους από τους παράπλευρους δρόµους, τους οποίους πια χρη-
σιµοποιούν όλα τα αυτοκίνητα, ιδιαίτερα δε τα βαριά αυτοκίνητα,
που περνάνε µπροστά από σχολεία, νοσοκοµεία κ.λπ. και ότι
είστε έτοιµοι για επαναδιαπραγµάτευση.

∆εν ξέρω πότε θα γίνει αυτή η επαναδιαπραγµάτευση. Ως
τόσο έχει αναπτυχθεί ένα πανελλαδικό κίνηµα κατά των διοδίων
κι αυτή τη στιγµή κάθε µέρα ή κάθε εβδοµάδα το πολύ, έχουµε
τουλάχιστον στις Αφίδνες συγκεντρώσεις και διαµαρτυρίες των
κατοίκων, οι οποίοι αρνούνται και να πληρώσουν.

Και βέβαια µπαίνει ένα άλλο θέµα. Έχουµε τα ΜΑΤ τώρα, τα
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οποία προσπαθούν να επιβάλουν να εισπράττουν οι ιδιωτικές
εταιρείες από τους πολίτες. Έχουν αυτό το δικαίωµα να το κά-
νουν οι ιδιωτικές εταιρείες; Πώς τους το επιτρέπετε;

Αν τυχόν οι κύριοι αυτοί, οι οποίοι θησαυρίζουν κυριολεκτικά
και έχουν εισπράξει και εισπράττουν τεράστια ποσά, θέλουν από
τους πολίτες να διεκδικήσουν κάτι από αυτούς που δεν πληρώ-
νουν, τότε θα πρέπει να τηρήσουν τις νόµιµες διαδικασίες. Αυτό
σηµαίνει ότι θα πρέπει –το ξέρετε και εσείς πολύ καλά- να δουν
ποιος είναι ο αριθµός του αυτοκινήτου, να προσφύγουν στα δι-
καστήρια, να ακολουθήσουν ορισµένες διαδικασίες, οι οποίες
τώρα δεν τηρούνται. Και έρχονται τώρα µε το ζόρι τα ΜΑΤ να
επιβάλουν, ώστε να πληρώνουν οι κάτοικοι για κακής ποιότητας
υποδοµές, να πληρώνουν προκαταβολικά για δρόµους που θα
γίνουν -κάτι που δεν ισχύει σε καµµιά χώρα της Ευρώπης- να συ-
νεχίζουν να πληρώνουν για δρόµους που έχουν χρυσοπληρώσει,
να πληρώνουν για δρόµους που είναι υπό κατασκευή ή συντή-
ρηση -δηλαδή πληρώνουν για δρόµους µε εκκρεµότητες- να πλη-
ρώνουν για τις τοπικές µετακινήσεις, να πληρώνουν δηλαδή
έµµεσους τοπικούς φόρους. Θέλω να πιστεύω ότι αυτό θα το
ξανά σκεφτείτε.

Εµείς είµαστε κατά της πληρωµής των διοδίων πανελλαδικά,
αλλά ειδικότερα κατά της επιπλέον προσθήκης και νέων σταθ-
µών και της υπέρµετρης αύξησης των διοδίων. Σε καµµία περί-
πτωση δεν δεχόµαστε ότι θα πρέπει τα ΜΑΤ να είναι εκεί και να
επιβάλουν µε τις µεθόδους που αυτά χρησιµοποιούν –µεθόδους
που σε καµµία περίπτωση δεν εγκρίνουµε- να εισπράττουν οι
ιδιωτικές εταιρείες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά να δευτερο-

λογήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Έτσι είναι όπως τα λέτε, αγαπητέ συνάδελφε. Ελπίζω ότι πολύ

γρήγορα αυτό που δεν έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση στα
τρία χρόνια, όπως είχε δεσµευτεί, να κατασκευάσει ή να συ-
µπληρώσει το τοπικό και παράπλευρο δίκτυο, για να µην πλη-
ρώνουν οι κάτοικοι στις τοπικές µετακινήσεις, θα το έχουµε
ολοκληρώσει µέχρι το καλοκαίρι. Ήδη γίνονται παρεµβάσεις και
έχουµε ετοιµάσει ένα σχέδιο ολοκληρωµένο. Πιστεύω µέχρι το
καλοκαίρι τουλάχιστον να αποφύγουµε αυτές τις ακραίες κατα-
στάσεις –και έχετε απόλυτο δίκαιο- και ειδικότερα στη βόρεια Ατ-
τική και στη Στερεά Ελλάδα, αλλά και στη Θεσσαλία, την
κεντρική Μακεδονία και στον άξονα Κόρινθος-Πάτρα.

Αυτή είναι η απόλυτη προτεραιότητά µας, γιατί εδώ είναι οξυ-
µένα και ακραία τα φαινόµενα, από τις επιλογές και την ολιγωρία
της προηγούµενης κυβέρνησης, η οποία -όπως είπα- παραµονές
των εκλογών του 2007, κύρωσε όλες αυτές τις συµβάσεις παρα-
χώρησης -και τις πέντε- µέσα σε πανηγυρισµούς σε όλη την Ελ-
λάδα. Πίστεψε ότι µε την προπαγάνδα θα πείσουν τον κόσµο να
πιστέψει ότι ξαφνικά η Ελλάδα θα αποκτήσει διά µαγείας και σε
ένα βράδυ αυτοκινητόδροµους. Φυσικά στη συνέχεια ήρθαν όλα
τα προβλήµατα και τα δεινά που τα περιγράψατε και τα ξέρουµε
όλοι, τα ζούµε καθηµερινά.

Σήµερα καλούµαστε να απαντήσουµε και να δώσουµε λύσεις.
Θα δώσουµε λύσεις, γιατί αυτή είναι η επιλογή µας αφήνοντας
τους πανηγυρισµούς για την απελθούσα κυβέρνηση.

Όσον αφορά τώρα στην επαναδιαπραγµάτευση, όπως είπα,
και στον επανασχεδιασµό, είµαστε στο στάδιο της προετοιµα-
σίας. Θέλω να θυµίσω ότι είναι µία επαναδιαπραγµάτευση για
πέντε συνολικά αυτοκινητόδροµους. Οι παραχωρησιούχοι και οι
επενδυτές είναι ένας µεγάλος αριθµός ελληνικών και ξένων τρα-
πεζών και φυσικά ένας µεγάλος αριθµός ελληνικών και ξένων κα-
τασκευαστικών εταιρειών. ∆εν είναι απλή και εύκολη υπόθεση
ειδικά σε µία εποχή µεγάλης, όπως ξέρετε, οικονοµικής κρίσης
και µεγάλης πίεσης που υπάρχει και στα δηµοσιονοµικά αλλά και
στο τραπεζικό σύστηµα. Παρ’ όλα αυτά είναι επιλογή µας, κε-
ντρική, και σταθερή και θα το πράξουµε πολύ γρήγορα.

Τέλος, όσον αφορά στο θέµα των µηδενικών διοδίων θα ήθελα
να σας πω ότι αυτοί οι αυτοκινητόδροµοι µε τα υψηλά στάνταρ
ασφάλειας έχουν πολύ υψηλό κόστος πέρα από την κατασκευή
για τη συντήρηση και τη λειτουργία τους. Μόνο µία σήραγγα της
Εγνατίας ή και αυτών των αυτοκινητοδρόµων θέλει µερικές δε-
κάδες εκατοµµύρια το χρόνο για τη συντήρησή της και τη λει-
τουργία της µε βάση τα ευρωπαϊκά στάνταρ. Είναι σωστό να
υπάρχουν λογικά διόδια για τη λειτουργία και τη συντήρηση των
αυτοκινητοδρόµων. Θα ήταν λάθος να πληρώνεται η λειτουργία
και η συντήρησή τους από τη γενική φορολογία.

∆εν έχει κανένα λόγο, δηλαδή, ο κάτοικος µίας περιοχής ή
αυτός που δεν χρησιµοποιεί ποτέ τους αυτοκινητόδροµους, να
πληρώνει από τη δική του φορολογία, από το δικό του εισόδηµα
τη συντήρηση και τη λειτουργία. Μέχρι εκεί όµως. Πέραν αυτού
θεωρούµε και εµείς και συµφωνούµε ότι είναι παράλογο. Είναι
σε µία άλλη αντίληψη οικονοµική, νεοφιλελεύθερη, η οποία δεν
µας βρίσκει σύµφωνους και θα την αλλάξουµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Για
τα ΜΑΤ δεν είπατε κάτι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Αν µου το επιτρέπει το Προεδρείο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Για µισό λεπτό, απα-
ντήστε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ.

Μέσα στη σύµβαση παραχώρησης -φαντάζοµαι ότι την γνωρί-
ζετε- ο παραχωρησιούχος έχει το δικαίωµα -γι’ αυτό και κυρώ-
θηκε µε νόµο- να τοποθετεί «µετωπικά» διόδια σε ορισµένες
ζώνες, όπως προσδιορίζει η κυρία σύµβαση και «πλευρικά διό-
δια» όπου αυτός κρίνει καταλληλότερο. Με αυτή, λοιπόν, την έν-
νοια µπορεί και τοποθετεί, µε βάση πάντα το νόµο που κύρωσε
τις συµβάσεις αυτές, εκεί που αυτός θεωρεί καλύτερο τα «πλευ-
ρικά» διόδια. Είναι ένα από τα θέµατα που, επίσης, είναι στην
επαναδιαπραγµάτευση, όπως και η αλλαγή του συστήµατος διο-
δίων, να πάµε στα ηλεκτρονικά διόδια για να µην υπάρχουν αυτά
τα προβλήµατα που θίγετε και να είναι δικαιότερο.

Επίσης, στη σύµβαση παραχώρησης µέσα έχει εκχωρηθεί -γι’
αυτό λέω ψηφίστηκε µε νόµο- το δικαίωµα στους ιδιώτες να ει-
σπράττουν τα διόδια και βεβαίως να καλούν κάθε δηµόσια αρχή,
µεταξύ αυτών και την Αστυνοµία, να υπερασπίζονται αυτό το δι-
καίωµά τους.

Πιστεύουµε και εκτιµούµε ότι αυτό τουλάχιστον µε συναίνεση
µπορεί να ξεπεραστεί γιατί είναι αδιανόητη αυτή η πρακτική. Ελ-
πίζουµε ότι ολοκληρώνοντας τους παράδροµους και το εναλλα-
κτικό δίκτυο δεν θα υπάρχουν τέτοιες καταστάσεις για να
δικαιολογούν τέτοιου είδους εκκλήσεις και ταυτόχρονα τέτοιου
είδους πρακτικές.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη ∆ευτέρα 8 Φεβρουαρίου και ώρα 18.00’ το από-
γευµα, θα διεξαχθεί προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής, µε
πρωτοβουλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη σε
επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων, µε θέµα την παραχώρηση δυνατό-
τητας απόκτησης ελληνικής ιθαγένειας καθώς και δικαιώµατος
εκλέγειν και εκλέγεσθαι σε αλλοδαπούς, αλλά και, εν γένει, τη
µεταναστευτική πολιτική της χώρας.

Επίσης, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγή-
θηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων
πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί -συ-
νοδοί του Α’ Τµήµατος από το 2ο Γυµνάσιο Καισαριανής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµ. 15/21.1.2010 επερώτηση των Βου-
λευτών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.κ. Αλέκας Πα-
παρήγα, Ιωάννη Γκιόκα, Ιωάννη Ζιώγα, Κωνσταντίνου Καζάκου,
Σοφίας Καλαντίδου, Λιάνας Κανέλλη, Νικολάου Καραθανασό-
πουλου, ∆ιαµάντως Μανωλάκου, Γεωργίου Μαρίνου, Γεωργίου
Μαυρίκου, Νικολάου Μωραΐτη, Απόστολου Νάνου, Βέρας Νικο-
λαΐδου, Νικολάου Παπακωνσταντίνου, Αθανασίου Παφίλη, Ιω-
άννη Πρωτούλη, Σταύρου Σκοπελίτη, Αντωνίου Σκυλλάκου,
Άγγελου Τζέκη, Σπυρίδωνος Χαλβατζή και Χαράλαµπου Χαρα-
λάµπους, προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε τα προβλήµατα
των αυτοαπασχολούµενων και των µικρών ΕΒΕ.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Νικόλαος Καραθανασό-
πουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Η σηµερινή επερώτηση του ΚΚΕ συζητιέται σε µία περίοδο
που η Κυβέρνηση κλιµακώνει την αντιλαϊκή, αντεργατική επί-
θεση, ουσιαστικά επιβεβαιώνοντας την εκτίµηση του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας ότι θα προκύψουν θύελλες
αντεργατικών, αντιλαϊκών µέτρων, µία γνώµη την οποία προε-
κλογικά την είχαµε αναδείξει και πολύ σύντοµα επιβεβαιώθηκε.

Με τον τρόπο αυτόν η Κυβέρνηση προσπαθεί να µεταφέρει τα
βάρη της κρίσης στις πλάτες των λαϊκών στρωµάτων και των ερ-
γαζόµενων, αφήνοντας όχι µόνο στο απυρόβλητο αλλά και ταυ-
τόχρονα ενισχύοντας τη δράση του µεγάλου κεφαλαίου -το
οποίο ωφελείται και σε συνθήκες κρίσης, αλλά και διαχρονικά τα
τελευταία χρόνια σε συνθήκες ανάπτυξης της ελληνικής οικονο-
µίας έχει ωφεληθεί- συσσωρεύοντας, ιδιωτικοποιώντας παρά-
νοµα τον κοινωνικά παραγόµενο πλούτο και οδηγώντας
ουσιαστικά στην επιδείνωση της θέσης των εργαζόµενων και των
πλατιών λαϊκών στρωµάτων.

Μέτρα τα οποία όχι µόνο προσωρινού χαρακτήρα δεν θα είναι,
αντιλαϊκά, αλλά έχουν ένα µόνιµο χαρακτηριστικό. Η επίθεση στα
εργασιακά δικαιώµατα, τα εναποµείναντα εργασιακά δικαιώµατα,
στο όνοµα της απελευθέρωσης της αγοράς εργασίας, η επίθεση
και η κατεδάφιση του ασφαλιστικού συστήµατος, ακριβώς, δη-
µιουργούν διαχρονικά προβλήµατα επιδείνωσης της εργατικής
τάξης για να υπάρξει βελτίωση της ανταγωνιστικότητας και του
επιχειρηµατικού περιβάλλοντος, δηλαδή, της δράσης του µεγά-
λου κεφαλαίου που η Κυβέρνηση µε συνέπεια και πιστότητα υπη-
ρετεί –και η σηµερινή αλλά και οι προηγούµενες κυβερνήσεις.

Βεβαίως σε συνθήκες κρίσης η θέση των αυτοαπασχολούµε-
νων, των µικρών επαγγελµατιών και των εµπόρων, των βιοτεχνών
-τους οποίους αφορά η συγκεκριµένη επερώτηση του ΚΚΕ- επι-
δεινώνεται ραγδαία. Ένας απλά και µόνο δείκτης φθάνει να απο-
καλύψει την πραγµατικότητα, όταν οι ακάλυπτες επιταγές και τα
διαµαρτυρηµένα γραµµάτια του 2009 έφθασαν στο επίπεδο των
2.000.000.000 ευρώ, όταν υπάρχουν δεκάδες, χιλιάδες επιχει-
ρήσεις, µικρές επιχειρήσεις, πολύ µικρές επιχειρήσεις, οι οποίες
κατά το διάστηµα του 2009 σταµάτησαν να λειτουργούν, έκλει-
σαν, όταν υπάρχουν χιλιάδες επαγγελµατοβιοτέχνες και αυτοα-
πασχολούµενοι, που δεν µπορούν να καλύψουν τις ασφαλιστικές
τους υποχρεώσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Εδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Βεβαίως, όλα αυτά είναι ενδεικτικά στοιχεία. Όµως, η κατά-
σταση η οποία βιώνουν οι επαγγελµατοβιοτέχνες και οι αυτοα-
πασχολούµενοι δεν είναι σηµερινό φαινόµενο, δεν είναι
αποτέλεσµα της κρίσης. ∆ιαχρονικά βλέπουµε τις τελευταίες δε-
καετίες τη ραγδαία επιδείνωση της θέσης τους. Και εδώ πέρα
χρειάζεται να απαντήσουµε και να εντοπίσουµε, ποια είναι η αιτία
αυτής της κατάστασης, όταν υποκριτικά τα κόµµατα του ευρω-
µονόδροµου αναφερόµενα στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και
τους αυτοαπασχολούµενους, τους θεωρούν τη ραχοκοκαλιά της
οικονοµίας και δείχνουν µεγάλη ευαισθησία στα λόγια, στα προ-
βλήµατα και στην επιδείνωση της θέσης, την οποία αντιµετωπί-

ζουν.
Όµως, παρ’ όλη αυτή την «ευαισθησία» το αποτέλεσµα, όχι,

µόνο δεν αλλάζει αλλά αυτή η επιδείνωση της θέσης τους ρα-
γδαία συνεχίζεται το διάστηµα αυτό.

Από αυτή την άποψη εµείς το λέµε καθαρά, κύριε Υφυπουργέ,
ότι είναι ακριβώς το ίδιο το καπιταλιστικό σύστηµα που οδηγεί
στο ξεκλήρισµα, που οδηγεί στη χρεοκοπία τους αυτοαπασχο-
λούµενους, τους επαγγελµατοβιοτέχνες και τους εµπόρους,
γιατί ακριβώς µέσα από τους ίδιους τους νόµους τους οικονοµι-
κούς συγκεντρώνει την παραγωγή σε όλο και λιγότερα χέρια,
όπως µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο συγκεντρώνει και τον κοινωνικά
παραγόµενο πλούτο σε µία χούφτα επιχειρήσεις.

Είναι δηλαδή, το ίδιο το καπιταλιστικό το σύστηµα που πετάει
απ’ έξω τις πολύ µικρές επιχειρήσεις, προς όφελος της συγκέ-
ντρωσης και συγκεντροποίησης του κεφαλαίου και της παραγω-
γής σε λιγότερα χέρια.

Με αυτόν τον τρόπο, λοιπόν, η δράση του µονοπωλιακού κε-
φαλαίου αποτελεί την περαιτέρω αιτία της επιδείνωσης. Από
αυτή την άποψη, αυτό το οποίο και εσείς και οι προηγούµενες
κυβερνήσεις, αλλά και τα κόµµατα που οµνύουν όρκους εµπι-
στοσύνης στους κεφαλαιοκράτες και θεωρούν ως την πεµπτου-
σία της πολιτικής, δηλαδή τον ανταγωνισµό. Ανεξάρτητα από τον
επιθετικό προσδιορισµό που του δίνουν κάθε φορά, όπως υγιής
ανταγωνισµός, δίκαιος ανταγωνισµός και ανταγωνιστικότητα,
είναι ακριβώς ο µηχανισµός µέσω του οποίου επιτελείται η συ-
γκέντρωση της παραγωγής, αλλά και της αγοράς και ο έλεγχος
τους από µία χούφτα πολυεθνικές επιχειρήσεις.

Για παράδειγµα –και δεν είναι ελληνικό φαινόµενο η µονοπώ-
ληση της αγοράς- σε ευρωπαϊκό επίπεδο, είναι ακόµη µεγαλύ-
τερη η συγκέντρωση που υπάρχει, ακόµη µεγαλύτερη, η
µονοπώληση της αγοράς από ότι στην Ελλάδα. Το αποτέλεσµα
όλων αυτών των πολιτικών είναι το 1,5% των εµπορικών επιχει-
ρήσεων να ελέγχει το 50% της αγοράς, στο λιανεµπόριο οι µε-
γάλες πολυεθνικές αλυσίδες να ελέγχουν το 82% της αγοράς,
στις ηλεκτρικές συσκευές, πέντε αλυσίδες να ελέγχουν το 50%
της αγοράς, ενώ στα ηλεκτρονικά είδη έξι επιχειρήσεις να ελέγ-
χουν το 78% της αγοράς.

Αλλά, βεβαίως, στην τάση αυτή της συγκέντρωσης και της συ-
γκεντροποίησης της µονοπώλησης της αγοράς αξιοποιούνται και
νέες µορφές, όπως η µορφή του franchise, οι υπεργολαβίες -το
σπάσιµο δηλαδή των µεγάλων έργων σε πολλά µικρά- και η λει-
τουργία των µικρών και πολύ µικρών επιχειρήσεων, σ’ αυτό το
καθεστώς των υπεργολαβιών προς όφελος των µεγαλύτερων
επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στους κλάδους.

Από αυτή, λοιπόν, την άποψη είναι φανερό, ποιος είναι ο αντί-
παλος, κατά τη γνώµη του ΚΚΕ, των επαγγελµατιών, των αυτοα-
πασχολούµενων και των εµπόρων: Είναι τα ίδια τα µονοπώλια και
το ίδιο το κεφάλαιο που επιδεινώνει τη θέση τους.

Βεβαίως ραγδαία επιδείνωση επιτυγχάνεται και µέσω της ευ-
ρωενωσιακής πολιτικής της απελευθέρωσης της αγοράς, που
την ασπάζεσθε. Είναι όχηµα επιτάχυνσης της µονοπώλησης. Το
βλέπουµε σε όλους τους τοµείς οι οποίοι έχουν απελευθερωθεί:
απ’ την ηλεκτρική ενέργεια, απ’ τις τηλεπικοινωνίες και από την
κινητή τηλεφωνία.

Αυτή η µονοπώληση της αγοράς οδηγεί στην αύξηση των τι-
µολογίων των παλιών ∆ΕΚΟ, -όπως ονοµάζονταν και τα τιµολό-
για που καλούνται να πληρώσουν οι επαγγελµατοβιοτέχνες και οι
έµποροι δυσχεραίνουν ακόµη περισσότερο το πλαίσιο δράσης
τους. ∆εν είναι τυχαίο, ότι πάρα πολλές µικρές επιχειρήσεις και
αυτοαπασχολούµενοι δεν µπορούν πλέον να πληρώσουν τους
λογαριασµούς της ∆ΕΗ.

Επιπρόσθετα, ακόµη µεγαλύτερη επίδραση θα υπάρχει από
την εφαρµογή και στη χώρα µας, το αµέσως επόµενο διάστηµα,
της οδηγίας Μπολκενστάιν, της απελευθέρωσης δηλαδή της
αγοράς των υπηρεσιών που θα οδηγήσει σε περαιτέρω ενοποί-
ηση της αγοράς στο πλαίσιο των ευρωενωσιακών δοµών και θα
ενισχύσει περαιτέρω τη δράση του κεφαλαίου και την επέκταση.

Η λογική της απελευθέρωσης των επαγγελµάτων θα χτυπήσει
τις µικρές βιοτεχνικές και επαγγελµατικές µονάδες που λειτουρ-
γούν στο χώρο για παράδειγµα της οικοδοµής, στις µεταφορές
και αλλού. Θα οδηγήσει σε ακόµη µεγαλύτερη ασφυξία αυτούς
τους τοµείς, πέραν, όµως, από την ασφυξία και τη µονοπώληση
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των αγορών αυτών, θα οδηγήσει και στο σφαγιασµό των επαγ-
γελµατικών και εργασιακών δικαιωµάτων. Το βασικό πρόβληµα,
λοιπόν, είναι η µεταφορά του τζίρου προς όφελος των µεγάλων
επιχειρήσεων.

Η ευρωενωσιακή πολιτική, αλλά και οι κυβερνητικές πολιτικές
που εφαρµόστηκαν, αποτελούν τη δεύτερη αιτία των προβληµά-
των που υπάρχουν. Για παράδειγµα, φορολογική πολιτική: Με
διαφορετικό τρόπο αντιµετωπίζεται το µεγάλο κεφάλαιο, το
οποίο ουσιαστικά φοροαποφεύγει, φοροαπαλλάσσεται µε νόµιµο
τρόπο και µε διαφορετικό τρόπο αντιµετωπίζονται οι επαγγελ-
µατίες και οι αυτοαπασχολούµενοι.

Στο ασφαλιστικό υπάρχει ραγδαία επιδείνωση της θέσης των
αυτοαπασχολούµενων. Το 2007, το 20% δεν µπορούσε να πλη-
ρώσει τις ασφαλιστικές του εισφορές, το 2008 πήγε στο 25% και
το 2009 στο 35%. Επιπλέον, τα σχέδια που επεξεργάζονται θα
αυξήσουν περαιτέρω τις εισφορές στο ταµείο των αυτοαπασχο-
λούµενων. Οι σκέψεις να αυξηθούν οι εισφορές από δώδεκα σε
δεκατέσσερις, σηµαίνει µια αύξηση της τάξης του 16,7% της ει-
σφοράς στα ταµεία, ενώ ταυτόχρονα, η σύνταξη παραµένει σε
απαράδεκτα χαµηλά επίπεδα.

Η κατάσταση αυτή θα επιδεινωθεί ακόµη περισσότερο το
2010, όταν στον ίδιο τον κρατικό προϋπολογισµό, η κρατική χρη-
µατοδότηση στον ΟΑΕΕ είναι µειωµένη κατά 60% σε σχέση µε το
2009.

Το ωράριο και η απελευθέρωσή του λειτουργεί προς όφελος
των πολύ µεγάλων επιχειρήσεων. Το ίδιο και η επαγγελµατική
στέγη και η χωροταξία, τα επαγγελµατικά και βιοτεχνικά πάρκα,
τα οποία είτε δεν δηµιουργούνται είτε λειτουργούν πάλι προς
όφελος των µεσαίων και µεγάλων επιχειρήσεων. Γιατί εµάς ο δια-
χωρισµός, ο οποίος γίνεται σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, όχι
µόνο δεν µας καλύπτει, αλλά τον θεωρούµε αντιλαϊκό και αντερ-
γατικό, από την άποψη ότι ευνοεί τις µεσαίες και µεγάλες- για τα
δεδοµένα της Ελλάδας- επιχειρήσεις και όχι τους αυτοαπασχο-
λούµενους και τις πολύ µικρές επιχειρήσεις.

Συνέπεια αυτού -και ολοκληρώνω µε αυτό- είναι ότι δεν µπο-
ρούµε να έχουµε καµµία απολύτως εµπιστοσύνη στις όποιες δια-
κηρύξεις και στα όποια χρηµατοδοτικά πακέτα στήριξης που
ουσιαστικά λειτουργούν για µερικές χιλιάδες επιχειρήσεις, τις
µεσαίες και τις πιο µεγάλες, ενώ αντίθετα, οι πολύ µικρές επι-
χειρήσεις και οι αυτοαπασχολούµενοι είναι τελείως έξω από
αυτόν τον κρουνό χρηµατοδοτήσεων είτε από την Ευρωπαϊκή
Ένωση είτε από εθνικούς πόρους, όπως από τους αναπτυξια-
κούς νόµους όπου ουσιαστικά αυτές οι µικρές και πολύ µικρές
επιχειρήσεις είναι αποκλεισµένες.

Άρα κατά τη γνώµη του ΚΚΕ, οι επαγγελµατίες, οι αυτοαπα-
σχολούµενοι και οι µικροί βιοτέχνες πρέπει να οργανώσουν την
πάλη τους, η οποία πρέπει να έχει σαφή διαχωριστική γραµµή.
Αντίπαλός τους είναι το µεγάλο κεφάλαιο, η πολιτική της Ευρω-
παϊκής Ένωσης και των ελληνικών κυβερνήσεων και αυτή πρέ-
πει να στοχοποιήσουν.

Σε αυτό το πλαίσιο, χρειάζεται ένα συγκεκριµένο και ολοκλη-
ρωµένο σχέδιο στόχων πάλης, όπως αυτό που περιγράφεται
στην επερώτηση του ΚΚΕ και θα αναλύσουν και οι επόµενοι ει-
σηγητές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Μέσα από
αυτήν τη διαδικασία χρειάζεται να συµβάλλουν στη δηµιουργία
ενός κοινού µετώπου των κοινωνικών δυνάµεων, που δέχονται
σήµερα την ολοµέτωπη επίθεση και αυτοί είναι οι εργαζόµενοι, οι
αυτοαπασχολούµενοι επαγγελµατίες και η φτωχή αγροτιά. Πρέ-
πει να οικοδοµήσουν τη δική τους συµµαχία, να αντεπιτεθούν
στην κυβερνητική πολιτική µε τέτοιους όµως, στόχους που θα
οδηγούν σε µία γενικότερη ρήξη και ανατροπή και που ουσια-
στικά θα οδηγήσει σ’ αυτό που το ΚΚΕ θεωρεί ως διέξοδο από
την κατάσταση. Θα πρέπει, δηλαδή, τα βασικά και συγκεντρω-
µένα µέσα παραγωγής να γίνουν λαϊκή περιουσία και να λει-
τουργήσει σε αυτά τα πλαίσια ο παραγωγικός συνεταιρισµός για
τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις µέσα από τον εργατικό
και κοινωνικό έλεγχο, µέσα από τον κρατικό σχεδιασµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε

Πρόεδρε και ευχαριστώ για τον παραπάνω χρόνο που µου δώ-
σατε.

Αυτό σηµαίνει οι συνολικότερες αλλαγές σε συνδικαλιστικό και
πολιτικό επίπεδο θα οδηγήσουν σε σηµαντικές ρήξεις και ανα-
τροπές στο συσχετισµό δυνάµεων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τη σηµερινή συζήτηση ο

Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας, ορίζει ως Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ. Μιχάλη Κριτσιωτάκη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου για πέντε λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να ξεκινήσουµε µε το
µεγάλο πρακτικό δίδαγµα της τελευταίας δεκαετίας που ζωγρα-
φίζει και φωτογραφίζει πολύ παραστατικά το πανόραµα της κοι-
νωνικής και οικονοµικής πραγµατικότητας της χώρας µας και
συνθλίβει και ξεφτιλίζει τα ιδεολογικά δόγµατα της ελεύθερης
αγοράς, ότι εκεί κάποιοι παραγωγοί ή προµηθευτές ελεύθερα
και ατοµικά πηγαίνουν στην αγορά και προσπαθούν µε την ποιό-
τητα των προϊόντων τους να κυριαρχήσουν στην αγορά σε µια
ατµόσφαιρα ειδυλλίου.

Το µεγάλο δίδαγµα είναι ότι σαράντα δύο επιχειρηµατικοί όµι-
λοι που κυριάρχησαν στην ελληνική οικονοµία συγκέντρωσαν νό-
µιµα, στη βάση της κρατικά ρυθµιζόµενης νοµοθετικά,
κανονιστικά, λειτουργικά, οργανωτικά, φορολογικά δραστηριό-
τητας, το 65% των συνολικών κερδών της πρόσφατης δεκαπε-
νταετίας.

Η κρατική στήριξη τους και τάισε, αυτούς του επιχειρηµατι-
κούς οµίλους. Αυτά πραγµατοποιήθηκαν σε συνθήκες που το
Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν αναπτυσσόταν από 3,5% έως 4,5%.
Αυτοί είναι οι πραγµατικά ωφεληµένοι από την οικονοµική πολι-
τική της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και τούµπαλιν τα τελευταία δέκα και δεκα-
πέντε χρόνια.

Αποδεικνύεται από αυτό το απτό και συντριπτικό συµπέρασµα
ότι τα φορολογικά κριτήρια, οι φορολογικοί νόµοι, οι κανονιστι-
κές ρυθµίσεις, το συνολικό νοµοθετικό πλαίσιο, η τιµολογιακή
πολιτική, τα δηµοτικά τέλη, οι κανόνες λειτουργίας, οι όροι των
προσβάσεων στη χρηµατοδότηση, τα λεγόµενα αναπτυξιακά κί-
νητρα απέβλεπαν και αποβλέπουν, στόχευαν και στοχεύουν στην
εξουθένωση των βιοπαλαιστών και βιοτεχνών, στην αρπαγή µε-
γαλύτερων µεριδίων της αγοράς από τους µεγάλους επιχειρη-
µατικούς οµίλους, στην εκτόπισή τους από την αγορά και την
καταστροφή τους. Και σε τελευταία ανάλυση, την υπαγωγή των
απασχολουµένων υπό την κυριαρχία και την «µπότα» των µονο-
πωλιακών οµίλων.

∆εν είναι ειδυλλιακή και αδιαφοροποίητη η κατάσταση στην
αγορά. Θα επαναφέρω µερικά πράγµατα, για το ποια είναι η κοι-
νωνική δύναµη που είναι εχθρός των επαγγελµατιών και των βιο-
τεχνών και είναι εχθρός και των εργαζοµένων. Είναι το γεγονός
ότι έντεκα χονδρεµπορικές αλυσίδες –οι γνωστές- ελέγχουν το
79% του κύκλου εργασιών στον κλάδο των τροφίµων, µε πανελ-
λαδικά διαµορφωµένο δίκτυο διανοµής.

Τα συνθήµατα και οι σηµαίες της Νέας ∆ηµοκρατίας, του
ΠΑΣΟΚ και του ΛΑ.Ο.Σ. για απελευθέρωση των επαγγελµάτων
και περαιτέρω απελευθέρωση των αγορών, απευθύνονται στο
γεγονός ότι το λιανεµπόριο είναι µια αγορά 8.000.000.000 ευρώ.
Τα επόµενα πέντε χρόνια πρέπει σχεδιασµένα να εκτοπιστούν
όλοι οι µικροί «παίκτες», για να χρησιµοποιήσω την ορολογία που
χρησιµοποιούν οι Ευρωενωσίτες. Πρέπει να δηµιουργηθούν λε-
λογισµένα, ορθολογιστικά, λειτουργικά πλαίσια, δίοδοι, ερεί-
σµατα, για να στηριχθούν από την επίθεση που κάνουν οι µεγάλοι
παίκτες, οι µεγάλοι «ιππότες» του κέρδους και στον τοµέα του
λιανεµπορίου.

Το ίδιο, ακριβώς, συµβαίνει και στις αυξανόµενες ρυθµίσεις
για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Πρέπει να δηµιουργη-
θούν κι εκεί τα κατάλληλα ερείσµατα υποδοχής, για να µπουν οι
µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι στην πρωτοβάθµια φροντίδα
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υγείας. Μιλάµε για µία αγορά 4.000.000.000 ευρώ, στην οποία
πρέπει να εκτοπιστούν και οι υγειονοµικοί ελευθεροεπαγγελµα-
τίες, και να µπουν µε µια στεφάνη δικτύωσης κάτω από την
«µπότα» των µεγάλων παικτών στον κλάδο της υγείας.

Αντίστοιχο είναι και το άνοιγµα στην εκπαιδευτική αγορά. Συ-
νολικά, εµείς στιγµατίζουµε και από αυτό το Βήµα το πώς η πο-
λιτική της Κυβέρνησης µεθοδικά και µε βαθιά επίγνωση,
επιδεινώνει και χειροτερεύει τους όρους ζωής, εργασίας, ακόµα
και κοινωνικής ύπαρξης των επαγγελµατιών, των βιοτεχνών και
µικροεµπόρων και στοχεύει στη συγκέντρωση και συγκεντρο-
ποίηση των κερδών και του κεφαλαίου σε ακόµα λιγότερα, αλλά
µεγαλύτερα χέρια.

Τα συνθήµατα περί απελευθέρωσης των αγορών, περί µο-
ντέρνας εφαρµογής µοντέλων πιστοποίησης, απελευθέρωσης
των κλειστών επαγγελµάτων, ενεργού γήρανσης, ανάπτυξης µο-
ντέλων πρωτοτυπίας, ανάπτυξης της ανταγωνιστικότητας –αλ-
λαγή κλιµατιστικών κ.ο.κ.- τόνωση της επιχειρηµατικότητας, τα
διάφορα συστήµατα δικαιοπαροχής, η εξωστρέφεια της οικονο-
µίας, τα κεφαλαιοποιητικά συστήµατα ασφάλισης, οι βέλτιστες
πρακτικές προστασίας του περιβάλλοντος, δεν είναι τίποτα άλλο
παρά η «χρυσόσκονη οµίχλη του ποδοβολητού» των επιχειρη-
µατικών οµίλων και των µεγαλο-χονδρεµπόρων και των µεγαλο-
εισαγωγέων και στο χώρο των επαγγελµατιών.

Οι επαγγελµατίες, οι βιοτέχνες και οι βιοπαλαιστές πρέπει να
έχουν υπ’όψιν τους ότι υπάρχει µια «χρυσόσκονη» προσέγγισής
τους, µε µία στρατηγική κατευνασµού, συσκότισης, αλλά και εξα-
πάτησής τους, για να τους αποτρέψουν να κινηθούν σε µια
γραµµή συµπαράταξης και αγωνιστικής συµµαχίας µε τους άλ-
λους εργαζόµενους και τους µικρο-ιδιοκτήτες αγρότες. Αυτή
είναι η προοπτική αντιµετώπισης του κοινού εχθρού, των επιχει-
ρηµατικών οµίλων, αλλά και της σφυρηλάτησης της νικηφόρας
λαϊκής συµµαχίας για την ανάπτυξη του τόπου µας προς όφελος
του λαού και του τόπου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Από-

στολος Νάνος για πέντε λεπτά.
Ορίστε κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η πολιτική της σηµερινής Κυβέρνησης, όπως και των προη-

γούµενων κυβερνήσεων, οδηγεί στη χειροτέρευση των όρων
ασφάλισης και συντάξεων για όλους τους εργαζόµενους της
χώρας, µεταξύ αυτών, βέβαια, και των αυτοαπασχολουµένων και
των µικρών επαγγελµατιών, βιοτεχνών και εµπόρων.

Παρατηρούµε µια σταδιακή αύξηση των ασφαλιστικών εισφο-
ρών τους και µια σταδιακή µείωση των συντάξεων. Αυτό συµ-
βαίνει µε τον εξής τρόπο: Το ΤΕΒΕ κάποτε ήταν πλεονασµατικό
ταµείο, εντάχθηκε επί δικής σας Κυβέρνησης σε ένα κοινό τα-
µείο, τον λεγόµενο ΟΑΕΕ, µέσα σε αυτό και το Ταµείο Εµπόρων
και το ΤΣΑ. Κάποτε, λοιπόν, ήταν πλεονασµατικό το ΤΕΒΕ, ενώ
όλα είχαν τεράστια χρέη, που αυξήθηκαν και µε δικαστική από-
φαση από το ΙΚΑ που διεκδικεί 340.000.000 ευρώ από τα ταµεία
αυτά. Αποτέλεσµα είναι το συνολικό ταµείο να είναι ελλειµµα-
τικό, να πιέζονται οι διοικήσεις -οι οποίες είναι διορισµένες από
ό,τι γνωρίζουµε- και να οδηγούµαστε κάθε χρόνο σε προτάσεις,
οι οποίες γίνονται αποδεκτές από την Κυβέρνηση για αύξηση ει-
σφορών από 6% έως 10%. ∆ηλαδή, πολύ παραπάνω από τον
πληθωρισµό.

Η κατάσταση έχει χειροτερεύσει και µε την αύξηση των κλά-
σεων πριν από µερικά χρόνια, δηλαδή, πληρώνουν περισσότερα
οι νεότερες ηλικίες. Με την απαράδεκτη πολιτική της διαδοχικής
ασφάλισης, χρήµατα που είχε το ΙΚΑ ή άλλα ασφαλιστικά ταµεία
και που τα έχουν πληρώσει, χάνονται, µε αποτέλεσµα να έχουµε
µείωση των συντάξεων έως και 40%, λόγω της µη τιµαριθµοποί-
ησης των εισφορών.

Τραγική είναι η κατάσταση του ΟΑΕΕ, που δυσκολεύεται κάθε
χρόνο, όλο και περισσότερο, να ανταπεξέλθει στις υποχρεώσεις
του. Πρέπει να επισηµάνουµε τα εξής: Το 2009, ο κρατικός προ-
ϋπολογισµός προέβλεπε 320.000.000 ευρώ. Αυτό, όµως, το ποσό
είχε εξαντληθεί ήδη, το πρώτο τετράµηνο του έτους. Σύµφωνα
µε τα στοιχεία του διοικητικού συµβουλίου του ΟΑΕΕ, αποδόθη-
καν µέχρι τέλος του Οκτώβρη 592.000.000 ευρώ, επιπλέον, σαν
κρατική επιχορήγηση και αναµένεται να δοθούν το τελευταίο δί-

µηνο άλλα 300.000.000 ευρώ, για να γίνει δυνατή η πληρωµή των
δώρων Χριστουγέννων.

Το ποσό των 600.000.000 ευρώ, που προβλέπεται από τον
προϋπολογισµό του 2010 µπορεί να καλύψει µόνο το 50% των
αναγκών του 2009. Το 2010 αναµένεται παραπέρα επιδείνωση
των οικονοµικών στοιχείων του ταµείου, που οφείλεται τόσο στη
ραγδαία αύξηση των δαπανών για ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη, όσο και στην αυξανόµενη αδυναµία των ασφαλισµένων
να πληρώσουν τις εισφορές τους.

Με το νόµο ρύθµισης των χρεών, που ψηφίστηκε από τη ση-
µερινή Κυβέρνηση, δεν καταπολεµούνται στην ουσία οι αιτίες
που γεννάει το πρόβληµα στους αυτοαπασχολούµενους επαγ-
γελµατίες. Η κατεύθυνση της Κυβέρνησης είναι να φορτώσει
αυτά τα βάρη από τα οικονοµικά αδιέξοδα του ταµείου, που οφεί-
λονται στις αντιασφαλιστικές πολιτικές όλων των προηγούµενων
κυβερνήσεων, στις πλάτες των ασφαλισµένων και των συνταξι-
ούχων.

Χαρακτηριστική είναι η δήλωση του Υπουργού Οικονοµικών
στην πρόσφατη συγκέντρωση, που έγινε για τον κοινωνικό διά-
λογο, για εκποίηση περιουσιακών στοιχείων των ταµείων. Το δι-
οικητικό συµβούλιο του ΟΑΕΕ προχώρησε σε αυξήσεις του 6%
στις εισφορές για τον κλάδο σύνταξης και 20% για τον κλάδο της
υγείας το 2009. Αυτές οι αυξήσεις επιβλήθηκαν σε µία περίοδο
που ο πληθωρισµός βρίσκεται στο 1% και οι πωλήσεις έκαναν
βουτιά 15% σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία.

Τα αδιέξοδα αυτής της πολιτικής γίνονται φανερά από το γε-
γονός ότι κάθε φορά που επιβάλλονται αυξήσεις στις εισφορές
όλο και λιγότεροι ασφαλισµένοι είναι σε θέση να πληρώσουν. Το
2007 αδυνατούσε να πληρώσει τις εισφορές το 20% των ασφα-
λισµένων, το 2008 έφτασε στο 25% και το 2009 στο 35%. Βέβαια,
οι µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις χρησιµοποιήθηκαν και χρησι-
µοποιούνται και σαν µηχανισµός εκτόνωσης της ανεργίας, κυ-
ρίως µε την τόνωση της επιχειρηµατικότητας και την ώθηση
στους ανέργους να ανοίξουν δική τους δουλειά.

Θυµόµαστε όλοι την προπαγάνδα, όσον αφορά και τη γυναι-
κεία επιχειρηµατικότητα. Από αυτές τις επιχειρήσεις το νούµερο
που υπάρχει µας λέει, βέβαια, και κάτι άλλο. Ότι αυτές οι νέες
επιχειρήσεις είναι θνησιγενείς, µια που το 75% από αυτές κλεί-
νουν µετά από τρία χρόνια και µάλιστα πολλές φορές και χρεω-
µένες.

Είναι ενδεκτική για τους µικρούς επαγγελµατίες, επαγγελµα-
τοβιοτέχνες και αυτοαπασχολούµενους η θέση της γυναίκας -σε
αυτό το στρώµα. Με κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης οι
γυναίκες µε ίσες ευκαιρίες στην επιχειρηµατικότητα οι αυτοα-
πασχολούµενες- στην ουσία προσπαθούν να επιβιώσουν χωρίς
δικαιώµατα. Όχι µόνο χωρίς δικαίωµα στη δουλειά τους, χωρίς
δικαίωµα στη ζωή τους, µε ωράρια από, το πρωί έως το βράδυ
για να βγει ο επιούσιος, αλλά και χωρίς κοινωνικές υπηρεσίες
και υποδοµές που θα βοηθήσουν το παιδί, τα άτοµα µε ειδικές
ανάγκες και τα άτοµα τρίτης ηλικίας.

Ούτε άδεια τοκετού δεν παίρνουν οι αυτοαπασχολούµενες.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας υποστηρίζει αιτήµατα που

έχουν στόχο να ανακουφίσουν τους αυτοαπασχολούµενους, που
ανταποκρίνονται στις ανάγκες των οικογενειών τους. Για µας
είναι πρωταρχική ανάγκη η κρατική φροντίδα, ώστε να εξασφα-
λιστούν άδειες κυήσεως, τοκετού και θηλασµού για τις αυτοαπα-
σχολούµενες µητέρες δύο µήνες πριν και πέντε µήνες µετά τη
γέννηση µε επίδοµα τοκετού ίσο µε τον κατώτερο µισθό.

Από τις αναλογιστικές µελέτες οι οποίες έχουν γίνει για τον
ΟΑΕΕ βγαίνουν κάποια συµπεράσµατα. Ποιο είναι το πιο ουσια-
στικό; Είναι ότι η κάλυψη του αναλογιστικού ελλείµµατος δεν δύ-
ναται να επιτευχθεί µε την αύξηση των εισφορών και τη µείωση
των παροχών, λόγω του µεγάλου ύψους και αναδεικνύεται µέσω
του αναλογιστικού ισοζυγίου, η αναγκαιότητα χρηµατοδότησης
του οργανισµού.

Ειδικά το τελευταίο συµπέρασµα στο οποίο συµφωνούµε, υπο-
γραµµίζει και την επικαιρότητα των θέσεών µας, οι οποίες επα-
ναλαµβάνονται παρακάτω, πρώτον, µε την κατάργηση του
προεδρικού διατάγµατος του 258 και όλων των αντιασφαλιστι-
κών νόµων, την κοινωνική ασφάλιση δηµόσια και καθολική µε
κρατική επιχορήγηση στα 2/3 και 1/3 οι ασφαλισµένοι, τη δωρεάν
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και νοσοκοµειακή περίθαλψη, κα-
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τάργηση της εισφοράς της υγείας, κατώτερη σύνταξη στα 1.150
ευρώ για τους συνταξιούχους, σύνταξη στα εξήντα για τους άν-
δρες και στα πενήντα πέντε για τις γυναίκες, πλήρη σύνταξη µε
εννέα χιλιάδες ηµέρες εργασίας ή τριάντα χρόνια ασφάλισης
ανεξαρτήτως ταµείου, βελτίωση των όρων της διαδοχικής ασφά-
λισης, ώστε ο ασφαλισµένος διαδοχικά να παίρνει την ίδια σύ-
νταξη από το ταµείο που συνταξιοδοτείται µε αυτόν, που είναι
ασφαλισµένος στο ίδιο ταµείο, επίδοµα που να αντιστοιχεί στην
τετράµηνη άδεια τοκετού µε αποδοχές για τις γυναίκες και απο-
ζηµίωση για ατυχήµατα κατά την εργασία και την ασθένεια, για
ολόκληρο το διάστηµα που απαιτείται, για την αποκατάσταση
της υγείας, κατάργηση των εισφορών για την υγεία, δωρεάν και
αποκλειστικό δηµόσιο σύστηµα υγείας και προοδευτική αύξηση
των εισφορών, ανάλογα µε το µέγεθος της επιχείρησης.

Ειδικά, όσο διαρκεί η οικονοµική κρίση- προτείνουµε µείωση
των εισφορών κατά 10%, όσο διαρκεί αυτή η κρίση, δωρεάν ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη για τους αυτοαπασχολούµενους
και µικρούς ΕΒΕ που αδυνατούν να πληρώσουν τις εισφορές
τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: ∆εν θα δευτερολογήσω, κύριε Πρόε-
δρε.

‘Αµεση κρατική χρηµατοδότηση ικανή να βγάλει το ταµείο από
το σηµερινό αδιέξοδο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς λέµε ότι δύο είναι οι δρόµοι που
ανοίγονται µπροστά και οι αυτοαπασχολούµενοι έχουν συµφέ-
ρον να συµπαραταχθούν µε τους εργαζόµενους στα λαϊκά στρώ-
µατα της πόλης και της υπαίθρου και να αντιπαλέψουν αυτήν την
ευρωενωσιακή πολιτική, να αντιπαλέψουν τα κόµµατα που τη
στηρίζουν και να διεκδικήσουν τους άµεσους στόχους πάλης,
όσον αφορά το ωράριο, το φορολογικό, την επαγγελµατική
στέγη, τη χρηµατοδότηση, την ασφάλιση. Και, βέβαια, αυτοί οι
αγώνες πρέπει να έχουν ένα σαφή προσανατολισµό ενάντια, δη-
λαδή, στα µονοπώλια και την ασυδοσία των πολυεθνικών, στο
πλαίσιο µιας άλλης προοπτικής που, ουσιαστικά, θα οδηγήσει
στην κοινωνικοποίηση των βασικών µέσων παραγωγής, και βέ-
βαια, τον παραγωγικό συνεταιρισµό για τις πολύ µικρές επιχει-
ρήσεις, σε διάφορους κλάδους της οικονοµίας.

Γι’ αυτόν το λόγο και χρειάζεται να συµπαραταχθούν και στις
10 του Φλεβάρη µαζί µε τους εργαζόµενους, τα λαϊκά στρώµατα
συνολικά, για να αντιπαλέψουν αυτήν την αντιλαϊκή πολιτική της
Κυβέρνησης και να χαράξουν µία πραγµατικά άλλη πορεία σε
όφελός τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Αντώνης Σκυλλά-

κος έχει το λόγο.
Ορίστε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Η κατάσταση των αυτοαπασχολού-

µενων και των µικρών επαγγελµατιών, βιοτεχνών και εµπόρων
που ο αριθµός τους φτάνει σε εκατοντάδες χιλιάδες –κάποιο
στοιχείο που έχουµε µας δείχνει οκτακόσιους πενήντα χιλιάδες
τέτοιους µικροεπαγγελµατίες και µικροεµπόρους, αυτούς που
το πολύ έχουν µέχρι τέσσερις εργαζόµενους, που οι περισσότε-
ροι προσφέρουν και προσωπική εργασία- είναι τραγική. Ήταν
που ήταν πάρα πολύ άσχηµη πριν από την κρίση, τώρα χειροτέ-
ρεψε ακόµα περισσότερο.

Τα νέα µέτρα που εξήγγειλε ο κύριος Πρωθυπουργός και που
ήδη εφαρµόζονται που µειώνουν ακόµα παραπέρα και δραστικά
µπορώ να πω την αγοραστική δύναµη των εργαζοµένων και στην
πόλη και στο χωριό, θα µειώσουν ακόµα περισσότερο τη ζήτηση,
θα µειώσουν ακόµα περισσότερο τον τζίρο των αυτοαπασχο-
λούµενων και των µικρών ΕΒΕ.

Αν πάρουµε υπ’όψιν µας και ότι πολλά από τα µέτρα αυτά αφο-
ρούν –πέφτουν και στο κεφάλι κατευθείαν, όχι µέσω της µείω-
σης του τζίρου, αλλά κατευθείαν κτυπούν, πλήττουν- τους
µικρούς επιχειρηµατίες, µαγαζάτορες, τότε θα δούµε πού οδη-
γούνται τα πράγµατα.

Αναφέροµαι σε δύο στοιχεία. Πρώτον, στο φορολογικό, για το
οποίο απ’ ό,τι διαβάζουµε δεν υπάρχει, βέβαια, και κανένας µη-
χανισµός. Γιατί όσοι ξέρουν φορολογικά, βλέπουν ότι πάλι στα
αντικειµενικά κριτήρια µε τη µία ή µε την άλλη µεριά θα προ-

σφύγετε και όχι µε βάση τα βιβλία και µε τους ισολογισµούς
τους. Το δεύτερο που έχω να πω για το φορολογικό είναι ότι θα
τους αναγκάσετε να πληρώσουν και µέχρι τα 10.500 ευρώ. ∆η-
λαδή, ουσιαστικά, κτυπάτε και υπονοµεύετε το αφορολόγητο για
την πλειοψηφία αυτών των ανθρώπων.

Και το δεύτερο, είναι η αύξηση των εισφορών που έχει οδη-
γήσει σε αγανάκτηση, σε απελπισία και διακόσιες χιλιάδες άτοµα
δεν δέχονται και αποφεύγουν να πάνε να πληρώσουν και µένουν
ανασφάλιστοι και χωρίς ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

Τώρα, έρχοµαι σε ένα πολύ συγκεκριµένο ζήτηµα. Επαναλαµ-
βάνω ότι η ραχοκοκαλιά της χώρας είναι οι µικροµεσαίοι και ότι
θα τους βοηθήσετε και θα τους ενισχύσετε. Τα ίδια έλεγε και η
Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι αλήθεια; Είναι υποκρισία και προσπάθεια
προσεταιρισµού, µε αυτήν τη φρασεολογία και την προπαγάνδα
του στρώµατος αυτού;

Φέρνω ορισµένα παραδείγµατα. Έχουν εξαγγελθεί από τη Νέα
∆ηµοκρατία προεκλογικά και λίγο νωρίτερα χωρίς εσείς ακόµα
να έχετε πει αν θα υλοποιηθούν στην πράξη -και δεν γνωρίζω
ποια υλοποιούνται και ποια δεν υλοποιούνται, γιατί υπάρχει πι-
θανότητα να κόψετε κάποια από αυτά τα προγράµµατα, µιλάω
για κάποια προγράµµατα- έντεκα προγράµµατα στα οποία δεν
έχετε αντίθεση και εσείς. Γιατί και εσείς όταν εξαγγέλλατε προ-
γράµµατα, στην ίδια λογική ήταν. Από τα έντεκα αυτά προγράµ-
µατα θα ικανοποιούνταν ανάγκες κάποιων µικροµεσαίων
επιχειρήσεων που θα έφταναν τον αριθµό των εννέα χιλιάδων και
θα υπήρχε ενίσχυση 600.000.000 ευρώ. Μόνο για όλες αυτές τις
κατηγορίες –τουλάχιστον για τα οκτώ από τα έντεκα προγράµ-
µατα- η επιδότηση, η ενίσχυση αφορά επιχειρήσεις µέχρι διακό-
σια πενήντα άτοµα. Άρα, είναι και βιοµηχανίες και µάλιστα
µεγάλες για τα µεγέθη της Ελλάδας βιοµηχανίες! Μόνο για δυό-
µισι χιλιάδες άτοµα θα υπάρχει ενίσχυση για τις επιχειρήσεις που
έχουν από µηδέν µέχρι εννιά άτοµα και µόνο για τα 80.000.000
από τα 600.000.000. Άρα, υπάρχει δυνατότητα από τα προγράµ-
µατα και αυτό συµβαίνει συνήθως να ενισχύονται για τα µεγέθη
της Ελλάδας οι µεσαίες και προς τα πάνω επιχειρήσεις και όχι οι
µικρές επιχειρήσεις.

∆εύτερο παράδειγµα είναι το ΤΕΜΠΜΕ. Το ίδιο συµβαίνει και
µε το ΤΕΜΠΜΕ. Πρώτα απ’ όλα είναι πολύ µικρός ο αριθµός των
χρηµάτων που δόθηκαν για την ενίσχυση της ρευστότητας σαν
δάνειο εν πάση περιπτώσει, µε την εγγύηση του δηµοσίου στις
επιχειρήσεις αυτές. Πόσες είναι; Είναι 11%, εκ των οποίων πολ-
λές είναι µεγάλες και παίρνουν τη µερίδα του λέοντος. Όταν ο
µέσος τζίρος αυτών που εντάχθηκαν στο ΤΕΜΠΜΕ είναι 360.000
ευρώ, φυσικά είναι φανερό, ότι ένα µεγάλο κοµµάτι δεν αφορά
µικρούς, αλλά αφορά µεγαλύτερους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και έρχοµαι στο εξής: ∆εν έχετε σκοπό και γιατί συναινείτε

µέχρι τώρα, και γιατί δοκιµάσαµε τα προγράµµατα που γίνονταν
επί ΠΑΣΟΚ, να βοηθήσετε τους µικρούς και τους µεσαίους και
ιδίως τους µικρούς επιχειρηµατίες και επαγγελµατίες! Θεωρείτε
ότι αυτοί είναι χαµένοι από χέρι. Άρα πρέπει να βοηθήσετε εκεί-
νους οι οποίοι έχουν το υπόβαθρο, το οικονοµικό, το παραγω-
γικό και το κεφαλαιακό, ώστε, κατά τη γνώµη σας, να πιάσουν
τόπο τα χρήµατα. Αυτό είναι για τους µεσαίους και µεγάλους.
Αυτοί έχουν το υπόβαθρο.

Αφήστε που πολλοί από τους µεσαίους, όταν θα προχωρήσουν
τα πράγµατα, είτε µε κρίση είτε χωρίς κρίση, θα αφοµοιωθούν
από τις µεγάλες επιχειρήσεις, είτε θα κλείσουν λόγω ανταγωνι-
σµού, είτε θα ελεγχθούν από τις µεγάλες επιχειρήσεις.

Και εδώ πέρα δεν µιλάµε µόνο για τις µεγάλες επιχειρήσεις.
Μιλάµε και για όλα τα προβλήµατα τα οποία έχουν σχέση µε τις
εισαγωγές. Ανάλογα προϊόντα µε αυτά που παράγουν οι δικοί
µας βιοτέχνες εισάγονται και από το εξωτερικό χωρίς καµµία
προστασία.

Με βάση αυτά κινούνται και οι νόµοι και οι δικοί σας και αυτός
που ετοιµάζετε, πιστεύω -δεν άλλαξε το ΠΑΣΟΚ- και αυτοί που
δοκιµάσαµε επί Νέας ∆ηµοκρατίας και επί ΠΑΣΟΚ σε σχέση µε
τους αναπτυξιακούς νόµους. Οι αναπτυξιακοί νόµοι είναι υπέρ
των µεγάλων επιχειρήσεων, ουσιαστικά, και όχι υπέρ των µικρών.
Οι πολλοί µικροί, που είναι εκατοντάδες χιλιάδες, εξαιρούνται
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εντελώς.
Η τελευταία ρύθµιση που κάνατε για τα χρέη αφορά τους µε-

γάλους ουσιαστικά. ∆εν αφορά τον µικρό η ρύθµιση των χρεών.
Και απλώς, θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι για τις τράπεζες έχετε
συµφωνήσει και εσείς, όπως και η Νέα ∆ηµοκρατία, στο όνοµα
της ρευστότητας, για 12.000.000.000 από τα 28.000.000.000, εκ
των οποίων τα 9.000.000.000 τα δανείστηκαν οι τράπεζες από
την Ευρωπαϊκή Τράπεζα µε 1% έως 1,5% επιτόκιο και τα δανει-
ζόσαστε εσείς από τις τράπεζες µε 3,5% έως 5% και παραπάνω.
Αυτό, λοιπόν, δεν είναι χάρισµα χρήµατος στις τράπεζες; Ίδια
µεταχείριση έχουν οι µικροί και οι µεσαίοι -οι µικροί, κυρίως- µε
τις τράπεζες και µε τις µεγάλες επιχειρήσεις; Και έτσι, διευκο-
λύνετε, µε τον ανταγωνισµό και µε ελεύθερη αγορά, την κατα-
στροφή τους και κάποιοι που απολύονται, µε ό,τι οικονοµίες
έχουν, θα κάνουν κάποιες προσπάθειες να ανοίξουν κάποιο µα-
γαζάκι, που τα περισσότερα, δυστυχώς, κλείνουν. Αυτή είναι η
πολιτική σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ο κ. Άγγελος Τζέκης έχει
το λόγο.

Κύριε συνάδελφε, έχετε στη διάθεσή σας πέντε λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι γεγονός ότι διαχρονικά, οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµο-

κρατίας και του ΠΑΣΟΚ χρησιµοποίησαν όλους τους µηχανι-
σµούς που είχαν στα χέρια τους, προκειµένου να ενισχυθεί µε
κάθε τρόπο η πλευρά των δυνάµεων του κεφαλαίου, δηλαδή, οι
τραπεζικοί, οι εφοπλιστικοί, οι εµποροβιοµηχανικοί όµιλοι και, βέ-
βαια, αυτό γινόταν πάντοτε σε βάρος των δυνάµεων της εργα-
σίας, που είναι, δηλαδή, οι εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολούµενοι,
οι µικροεπαγγελµατίες, η µικροµεσαία αγροτιά, οι συνταξιούχοι,
όλος ο εργαζόµενος λαός.

Ένας τέτοιος µηχανισµός, κύριε Πρόεδρε, είναι και το φορο-
λογικό σύστηµα. Και πράγµατι, οι αυτοαπασχολούµενοι, οι µικροί
ΕΒΕ την έχουν πληρώσει και την πληρώνουν συνεχώς. Παρατη-
ρούµε ότι, παρ’όλο που µειώνεται ο τζίρος τους, η εφορία, πραγ-
µατικά, κάνει ένα φορολογικό γιουρούσι για να εισπράξει και από
αυτούς, όπως από τους εργαζόµενους και τους συνταξιούχους.
Και µάλιστα, συκοφαντεί ότι µέσα από αυτό το κοινωνικό
στρώµα, δηλαδή, τους αυτοαπασχολούµενους, τους µικρούς και
τους µεσαίους υπάρχει πολύ µεγάλη φοροδιαφυγή. Και, πράγ-
µατι, µε την περαίωση έχουν πέσει κατ’ επανάληψη οι κυβερνή-
σεις στο παρελθόν επάνω στους αυτοαπασχολούµενους και
τους µικροεπαγγελµατίες, η περαίωση ως φόβητρο, «έλα και
πλήρωσε τόσα, για να µη στείλω την εφορία για να σε διαλύσει».
Και, πραγµατικά, αυτό το σύστηµα έχει οδηγήσει σε ασφυξία το
µικρό, το µεσαίο, τον αυτοαπασχολούµενο και είναι ένα γεγονός.
Από την άλλη, βέβαια, αυτό γίνεται, γιατί υπάρχει µεγάλη, «νό-
µιµη», φοροαπαλλαγή στους µεγάλους, φοροδιαφυγή, όµως.

Αρκεί να αναφέρω, κύριε Πρόεδρε, ότι από 45% ο φορολογι-
κός συντελεστής των ανωνύµων εταιρειών, σήµερα είναι στο
25% διαχρονικά από τις κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµο-
κρατίας, µε την κατεύθυνση της σηµερινής Κυβέρνησης να πάει
και κάτω από το 20% στα µη διανεµηθέντα κέρδη, ότι ο συντε-
λεστής 30% που ήταν επί του τζίρου των Μέσων Μαζικής Επι-
κοινωνίας, των τηλεοράσεων έχει µηδενιστεί και µε τις δύο
κυβερνήσεις. Και, βέβαια, δεν έχουν τηλεοράσεις, εφηµερίδες
οι αυτοαπασχολούµενοι και οι µικροεπαγγελµατίες. Είναι συγκε-
κριµένα µεγάλα συµφέροντα. Να αναφέρω, επίσης, ότι από τον
ειδικό φόρο καυσίµων έχουν απαλλαγεί ναυτιλιακές, αεροπορι-
κές, ακτοπλοϊκές εταιρείες. ∆εν είναι αυτοαπασχολούµενοι
αυτοί, δεν είναι µικροί επαγγελµατίες και µεσαίοι, αλλά είναι γνω-
στοί, µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι, µε όνοµα και διεύθυνση.

Πραγµατικά, κύριε Πρόεδρε, πρέπει να δώσουµε ένα στοιχείο,
για να δείτε µέσω του φορολογικού συστήµατος τι ταξική ανα-
διανοµή του πλούτου γίνεται σε αυτήν τη χώρα. Αρκεί να ανα-
φέρω ότι στον πρόσφατο προϋπολογισµό στα φυσικά πρόσωπα
αυξάνεται ο φόρος κατά 4,4%, στα νοµικά πρόσωπα, δηλαδή,
στις ανώνυµες εταιρείες µειώνεται κατά 7,2%. Από το 2000 µέχρι
το 2010, στα φυσικά πρόσωπα αυξήθηκε ο φόρος από 51,81%,
στο 76,38%. Τι έγινε µε τα νοµικά πρόσωπα, δηλαδή, τις ανώνυ-
µες εταιρείες; Από το 48,19%, έπεσε το 2010 στο 23,62%. Αυτό
τι αποδεικνύει; Αποδεικνύει, πραγµατικά, ότι και το φορολογικό
σύστηµα είναι έτσι δοµηµένο στο ταξικό πλαίσιο το πολιτικό για

να ευνοήσει, πραγµατικά, τους τραπεζίτες, βιοµήχανους, µεγα-
λέµπορους, εφοπλιστές.

Άρα, δηλαδή, την απώλεια των δεκάδων δισεκατοµµυρίων
δραχµών τα αρπάζει από τον αυτοαπασχολούµενο, τον µικρό
επαγγελµατία, τους εργαζόµενους και τα άλλα λαϊκά στρώµατα.

Ένα πρόσθετο στοιχείο, κύριε Πρόεδρε, για να αποδειχθεί
αυτό το ταξικό άδικο φορολογικό σύστηµα είναι το εξής. Εµείς
δεν πέφτουµε στην παγίδα που θέλει να στήσει η Κυβέρνηση, ότι
θα φέρει φορολογικό σύστηµα δήθεν δίκαιο. Θα είναι ακόµη πιο
άδικο ακόµη πιο ταξικό.

Είναι γνωστό, κύριε Πρόεδρε, ότι 31,5 δισεκατοµµύρια είναι
τα βεβαιωµένα ανείσπρακτα χρέη και ιδίως των ανωνύµων εται-
ρειών προς το δηµόσιο, δηλαδή, είναι και παραπάνω από το δη-
µόσιο έλλειµµα. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας κατ’
επανάληψη ζήτησε από όλες τις κυβερνήσεις να κατατεθούν τα
ονόµατα και τα ποσά που οφείλει ο καθένας. Αυτό δεν έγινε
µέχρι σήµερα και, βέβαια, επικαλούνται οι κυβερνήσεις διαχρο-
νικά το φορολογικό απόρρητο.

Ποιον προστατεύουν, κύριε Πρόεδρε; Τα συµφέροντα των γνω-
στών µεγάλων επιχειρήσεων. Και έρχεται η σηµερινή Κυβέρνηση
να επιβάλει ακόµη χειρότερους φόρους στους αυτοαπασχολού-
µενους µικροεπαγγελµατίες. Γιατί; ∆ιότι καταργεί, όπως έχει γρα-
φτεί κατ’ επανάληψη και δεν έχει διαψευστεί, το αφορολόγητο
των 10.500 ευρώ, που για χρόνια ήταν µη τιµαριθµοποιηµένο, µε
µεγαλύτερες απώλειες για τους αυτοαπασχολούµενους και τους
µικρούς επαγγελµατίες. Έρχεται να επιβάλει τα αντικειµενικά κρι-
τήρια ως πρόσθετο χαράτσι, χωρίς, βέβαια, να συνδέεται αυτό
µε το πραγµατικό έσοδο, µε το τζίρο, δηλαδή, του µικροµεσαίου.

Και αυτό ακριβώς είναι το πρόβληµα για µας, ότι θα πρέπει
επιτέλους να συνειδητοποιήσουν όλοι και οι αυτοαπασχολούµε-
νοι και οι µικροί-µεσαίοι επαγγελµατίες, ότι τα µέτρα που προ-
τείνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, δηλαδή, το
αφορολόγητο στα 20.000 ευρώ, στα 40.000 ευρώ στην οικογέ-
νεια συν 5% για κάθε παιδί, να σταµατήσει η περαίωση, τα αντι-
κειµενικά κριτήρια και όλα αυτά που προκαλούν φορολογική
ασφυξία, είναι µέτρα προσωρινής ανακούφισης, µια ανάσα που
µπορεί να πάρει η µικροµεσαία επιχείρηση, οι ΕΒΕ, ο αυτοαπα-
σχολούµενος. ∆ιότι η φιλοµονοπωλιακή πολιτική που ακολουθεί
η σηµερινή Κυβέρνηση είναι, µπορώ να πω, πολιτικό ανέκδοτο,
όταν ακολουθείς φιλοµονοπωλιακή πολιτική, να λες, όπως ειπώ-
θηκε και µέσα στην εισηγητική έκθεση του προϋπολογισµού που
συζητήσαµε, ότι θα συστήσει η σηµερινή Κυβέρνηση αντιµονο-
πωλιακή επιτροπή.

Εµείς απευθυνόµαστε στους αυτοαπασχολούµενους, στους
µικρούς επαγγελµατίες και τους λέµε ότι µαζί µε τους εργαζό-
µενους, µαζί µε τη µικροµεσαία αγροτιά που είναι στο δρόµο και
αγωνίζεται, παρά τις απειλές εισαγγελέων, αλλά ακόµα και διευ-
θύνσεων, ΜΑΤ κ.λπ., να δηµιουργήσουν το δικό τους κοινωνικό
µέτωπο, να αντισταθούν, να διεκδικήσουν και ιδίως, να ανατρέ-
ψουν αυτό το πολιτικό πλαίσιο που τους οδηγεί στην ασφυξία.

Μπορεί, όπως είπε και ο εισηγητής µας, στα πλαίσια συγκε-
κριµένης πολιτικής φιλολαϊκής κατεύθυνσης, πραγµατικά, να
υπάρξει καλύτερο µέλλον για αυτούς.

Εµείς για µια ακόµα φορά καλούµε όλους αυτούς σε ενιαίο µέ-
τωπο, απέναντι στο µαύρο µέτωπο των εφοπλιστών, των τραπε-
ζιτών, των εµποροβιοµηχάνων και των πολιτικών εκφραστών
τους, όπως είναι η σηµερινή Κυβέρνηση, οι προηγούµενες και
άλλα κόµµατα που το έχουν αποδείξει στην πράξη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, µε επιστολή της προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο, η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Έλενα Παναρίτη
ζητεί άδεια απουσίας από τις εργασίες της Βουλής για το διά-
στηµα από 10 έως 20 Φεβρουαρίου.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-

κότητας και Ναυτιλίας κ. Μάρκος Μπόλαρης.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε στη διάθεσή σας είκοσι λεπτά.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι είναι πολύ σωστή η
πρωτοβουλία του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, να φέρει
µε επερώτηση στη Βουλή τα θέµατα των µικροµεσαίων επιχει-
ρήσεων στη χώρα. Βέβαια, η επερώτηση που απευθύνεται στα
συγκεκριµένα Υπουργεία, θέτει και ζητήµατα που αφορούν και
Υπουργεία, πλην των ερωτωµένων. Όµως στο πλαίσιο του χρό-
νου που διαχειριζόµαστε, θα απαντήσουµε και θα συζητήσουµε
σε όσα ζητήµατα είναι δυνατόν να τεθούν.

Είναι γνωστό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η ελληνική οι-
κονοµία έχει σαν ιδιαίτερο χαρακτηριστικό, το µεγάλο τοµέα των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων, σε αντίθεση µε άλλες χώρες της
Ευρώπης, όπου το µεγάλο όγκο τον έχουν οι µεγάλες ή πολύ µε-
γάλες επιχειρήσεις. Συνεπώς όταν συζητούµε για τις µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις, είναι απολύτως σαφές πως συζητούµε –όπως
σωστά λέχθηκε από τους συναδέλφους του ΚΚΕ που ανέπτυξαν
την επερώτηση- για εκατοντάδες χιλιάδες επιχειρήσεις, εποµέ-
νως για ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι του ελληνικού λαού.

Συνεπώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν συζητούµε για
το πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας, είναι απολύτως σαφές
ότι αν θέλουµε να υπάρξει η ανάταξη της οικονοµίας, αν θέλουµε
να υπάρξει η αναθέρµανση της αγοράς, µας ενδιαφέρει πάρα
πολύ το τι γίνεται µε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Εµείς, λοιπόν, από πλευράς Κυβέρνησης, θεωρούµε ότι είναι
ευτυχής συγκυρία το γεγονός ότι έχουµε τη δυνατότητα σήµερα
να απαντήσουµε στην επερώτηση του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας, διότι µας δίνεται η δυνατότητα από το Βήµα της
Βουλής να απαντήσουµε στο σύντοµο αυτό χρονικό διάστηµα,
τι έχει κάνει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Γιατί δεν µας βρίσκετε
σύµφωνους µαζί σας στο γεγονός ότι δήθεν υπάρχει κλιµάκωση
αντιλαϊκής επίθεσης και ότι µε την κυβερνητική πολιτική -όπως
ξεδιπλώθηκε µέχρι σήµερα και όπως θα προκύψει από τη συζή-
τηση, η οποία γίνεται σήµερα στην Ολοµέλεια του Κοινοβουλίου-
πλήττονται οι µικροµεσαίοι.

Απεναντίας, λέχθηκε –να πω έτσι δυο-τρία σηµεία, τα οποία
θεωρώ ότι αξίζουν τον κόπο να συζητηθούν, όχι µόνο αυτήν τη
στιγµή αλλά και περισσότερο- ότι σωστά υπάρχει φοροδιαφυγή.
Λέχθηκε ότι απ’ αυτήν τη φοροδιαφυγή πλήττονται κι οι µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις, πλήττεται το σύνολο του ελληνικού λαού.
Λέχθηκε σωστά ότι υπάρχει εισφοροδιαφυγή. Είναι απολύτως
σαφές, είναι γνωστό. Όµως, αρκεί η διαπίστωση της φοροδια-
φυγής, αρκεί η διαπίστωση της εισφοροδιαφυγής ή θα πρέπει
να θέσουµε τα πράγµατα, ενώ ξεκινούµε τη συζήτηση για τις µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις, για να δούµε πώς περιγράφεται το
πρόβληµα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι απολύτως σαφές αυτό, το
οποίο ο Πρωθυπουργός από την πρώτη µέρα κατέστησε δόγµα
για την πολιτική της Κυβέρνησης. Τι είπε; Είπε ότι η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ δεν βάζει «κάτω από το χαλί» κανένα πρόβληµα. Είπε
ότι για να µπορέσει η χώρα να αντιµετωπίσει τα οξυµένα προ-
βλήµατα της σηµερινής πολιτικής, οικονοµικής, κοινωνικής συ-
γκυρίας και της διεθνούς συγκυρίας, πρέπει οι Έλληνες πολίτες
να ξέρουν τα προβλήµατα και το µέγεθος των προβληµάτων.
Γιατί, µόνο όταν κανείς ξέρει το µέγεθος του προβλήµατος, την
ένταση του προβλήµατος, την έκταση του προβλήµατος, µόνο
τότε µπορεί να δώσει τη σωστή συνταγή, να κάνει το σωστό σχέ-
διο για να αντιµετωπιστεί η κρίση, τα πολλαπλά προβλήµατα, τα
οποία συνιστούν στο τέλος την κρίση.

Είναι γνωστό ότι η κρίση, η οποία πέρασε στον ελληνικό λαό,
εστιάστηκε στο δηµοσιονοµικό της κοµµάτι. Αυτό, βέβαια, δεν
είναι ακριβές, δεν συνιστά το όλο πρόβληµα. Σαφέστατα, υπάρ-
χει το τεράστιο δηµοσιονοµικό πρόβληµα, το τεράστιο έλλειµµα,
το πολύ µεγάλο δηµόσιο χρέος.

Όµως, όταν θέλει κανείς να σχεδιάσει για να απαντήσει σε
αυτά τα ζητήµατα, θα πρέπει να λάβει υπ’ όψιν ότι βεβαίως και
υπάρχει ζήτηµα της αναδιάρθρωσης, της παραγωγικής βάσης
αυτού του τόπου. Τι παράγει αυτός ο τόπος, τι πουλάµε; Άρα τι
εισάγουµε και εποµένως τι φορολογούµε; Κι αυτό είναι η παρα-
γωγική πολιτική, αυτό είναι η πρόκληση που έχει η ελληνική Κυ-
βέρνηση, σε αυτό πρέπει να απαντήσει ο ελληνικός λαός, σε
αυτήν την προσπάθεια συµµετέχουν και πρέπει να συµµετέχουν
και έχουν αγωνία οι µικροµεσαίοι. Και αυτό δεν βγαίνει από την
επερώτηση, από τον προβληµατισµό τον οποίο αναπτύξατε.

Όπως, επίσης, το τρίτο κοµµάτι του προβλήµατος είναι πως
το κράτος, αν είναι αναποτελεσµατικό, αν είναι διαφανές, αν,
εποµένως, επιτρέπει φαινόµενα φοροδιαφυγής και εισφοροδια-
φυγής και εκτεταµένης διαφθοράς, αυτό οφείλεται στην προ-
βληµατική, θεσµική του λειτουργία. Άρα, για να µπορέσει να
λειτουργήσει σωστά και αποτελεσµατικά ο δηµόσιος τοµέας,
χρειαζόµαστε σοβαρή, αποτελεσµατική, διάφανη λειτουργία του
δηµόσιου τοµέα.

Έτσι, λοιπόν, προσεγγίζοντας τα ζητήµατα, µπορούµε να απα-
ντήσουµε και στα θέµατα, τα οποία υπάρχουν σε σχέση µε τους
µικροµεσαίους. Γιατί, όταν ξεκινάµε να κάνουµε πολιτικές, λέει ο
Πρωθυπουργός κάθε µέρα ότι πρέπει να τις κάνουµε γιατί στο
τέλος, ο τελικός δικαιούχος των πολιτικών, ο τελικός κερδισµέ-
νος από αυτές τις πολιτικές, είναι ο Έλληνας πολίτης και αυτές
οι πολιτικές πρέπει να γίνουν µε σεβασµό στο δηµόσιο χρήµα
και, βέβαια, µε δικαιοσύνη. Οι Έλληνες πολίτες είναι διατεθειµέ-
νοι να συµµετάσχουν στην προσπάθεια που χρειάζεται για να
απαντήσουµε στα προβλήµατα και στην κρίση, αν ξέρουν ότι τα
µέτρα τα οποία παίρνονται, είναι µέτρα δίκαια και επιµερίζουν το
βάρος στον καθένα ανάλογα µε τις δυνατότητες του και όχι µο-
νόπλευρα υπέρ κάποιων και σε βάρος κάποιων.

Η αγωνία συνεπώς και ο προβληµατισµός, ο οποίος υπάρχει
στην επερώτηση, µας βρίσκει σύµφωνους. Είναι απολύτως
σαφές ότι τα µέτρα, τα οποία λαµβάνονται και θα ληφθούν στη
συνέχεια για να υπάρξει η οικονοµική ανάταξη, πρέπει να χαρα-
κτηρίζονται από δικαιοσύνη.

Θα πρέπει, λοιπόν, να σας θυµίσω σύντοµα κάποια σηµεία, στα
οποία παρενέβη η Κυβέρνηση εξαρχής και τα οποία είχαν τελι-
κούς δικαιούχους και τις εκατοντάδες χιλιάδες των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων.

Θεωρώ πως το πρώτο είναι το νοµοσχέδιο για τους επαγγελ-
µατίες, για τους επιχειρηµατίες, για τους αγρότες, για τους µι-
κροµεσαίους. Νοµίζω ότι ελέγχεται για την ακρίβειά του, ο
ισχυρισµός που λέχθηκε πριν από λίγο πως ο νόµος αυτός
αφορά τις µεγάλες επιχειρήσεις. Ο νόµος αυτός, ο οποίος
αφορά ληξιπρόθεσµες οφειλές των επιχειρήσεων, των επιχειρή-
σεων που βρέθηκαν στη δίνη της κρίσης και οι οποίες έµειναν
γιατί δεν µπόρεσαν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους
στο χρηµατοπιστωτικό σύστηµα και δεν µπόρεσαν να ανταπο-
κριθούν στις, πραγµατικά, δύο δισεκατοµµύρια ακάλυπτες επι-
ταγές -στις οποίες αναφερθήκατε προηγουµένως- είναι ένας
νόµος, ο οποίος αφορά όλες τις ληξιπρόθεσµες οφειλές για κάθε
δάνειο ή πίστωση, εφόσον αυτό το δάνειο ή η πίστωση δεν υπερ-
βαίνει το ποσό του 1.000.000.000 ευρώ.

Εποµένως είναι σαφές ότι ο νόµος ο οποίος ψηφίστηκε πριν
από λίγες µέρες στη Βουλή, «κόβει» τις πολύ µεγάλες επιχειρή-
σεις και αναφέρεται σε όλες τις άλλες, στις µικρές, στις πολύ µι-
κρές, στις µεσαίες. Επίσης, είναι απολύτως σαφές ότι αυτός ο
νόµος, παρεµβαίνοντας για να βοηθήσει τις επιχειρήσεις που
βρέθηκαν στη δίνη µίας οικονοµικής κρίσης, έχει ειδική πρό-
βλεψη, ώστε να µην υπάρχουν τόκοι υπερηµερίας ή ανατοκισµοί,
µερική διάταξη.

Όπως, επίσης, είναι απολύτως σαφές, ότι ο νόµος αυτός στο
δεύτερό του σκέλος, αναφέρεται στην προστασία των επιχειρή-
σεων από την επεξεργασία δεδοµένων από τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ». ∆η-
λαδή, θέτει περιορισµούς, οι οποίοι τίθενται υπέρ των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων, οι οποίες βρέθηκαν στη δίνη.
Υπήρχε µια οικονοµική κρίση για την οποία δεν φταίνε οι µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις. Ο νόµος, λοιπόν, αυτή η ειδική διάταξη
που αφορά τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», θέτει περιορισµούς στην επεξεργα-
σία των προσωπικών δεδοµένων και γίνεται για να προστατευ-
τούν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Θα πρέπει, επίσης, εδώ να πω -γιατί είναι κάτι, το οποίο το ξε-
περνούµε χωρίς να αναδείξουµε τη σηµασία του- ότι αυτή η Κυ-
βέρνηση θέτει σε δηµόσια διαβούλευση όλα τα νοµοσχέδια, τα
οποία εισήγαγε και τα οποία θα εισαγάγει, µε ρητή κατευθυντή-
ρια εντολή του Πρωθυπουργού, του Γεώργιου Παπανδρέου.

Αυτό το νοµοσχέδιο το οποίο αναφέρεται στη ρύθµιση των δα-
νείων επιχειρηµατιών, επαγγελµατιών και αγροτών, στη δηµόσια
διαβούλευση του δέχθηκε παρεµβάσεις και συνδιαµορφώθηκε
στο τέλος, αφού παρενέβησαν µικροµεσαίοι επιχειρηµατίες,
εµπορικοί σύλλογοι, οµοσπονδίες επαγγελµατιών, επιµελητήρια
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–πάνω από χίλιοι, περίπου χίλιοι διακόσιοι- για να αναδείξουµε
και τον τοµέα της διαδραστικότητας η οποία υπάρχει ανάµεσα
στη δουλειά την οποία πρέπει να κάνει η Κυβέρνηση, στο νόµο
που ψηφίζει το Κοινοβούλιο και στο µικροµεσαίο, τον πολίτη, ο
οποίος είναι και ο δικαιούχος.

Θέλω να σας πω ότι εµείς είµαστε ιδιαίτερα υπερήφανοι διότι
το νοµοσχέδιο σε σχέση µε την αρχική του µορφή βελτιώθηκε
πάρα πολύ από τις σοφές και αναγκαίες παρεµβάσεις, τις οποίες
έκαναν οι µικροµεσαίοι, για να υπάρξει το τελικό θετικό αποτέ-
λεσµα.

Θα µου επιτρέψετε, επίσης, να σας πω ότι το Επίδοµα Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης το οποίο δόθηκε και το οποίο ήταν µια πολι-
τική αναδιανοµής που έκανε αυτή η Κυβέρνηση, διότι ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι για το ποσό το οποίο διατίθεται για το Επί-
δοµα Κοινωνικής Αλληλεγγύης φορολογήθηκαν µόνο οι πολύ µε-
γάλες επιχειρήσεις της χώρας, αυτοί οι οποίοι είχαν δυνατότητα
µε τη µεγάλη ακίνητη περιουσία. Είναι ένα προϊόν το οποίο κα-
τευθύνθηκε στο τέλος µέσω της κατανάλωσης πάλι στις µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις σ’ ένα πολύ µεγάλο βαθµό.

Είναι ένα ποσό το οποίο πήρε η Κυβέρνηση µε πρακτικές ανα-
διανοµής από τους ισχυρούς και το «έριξε» µέσα στην αγορά
µέσω των µικροµεσαίων, µέσω των νοικοκυριών, µέσω των αδύ-
ναµων κοινωνικά τάξεων, των συνταξιούχων. Είναι ένα ποσό το
οποίο «γύρισε» και στήριξε την αγορά, τη µικροµεσαία επιχεί-
ρηση.

Ξέρετε, επίσης, πάρα πολύ καλά ότι τις επόµενες ηµέρες έρ-
χεται στη Βουλή για ψήφιση ένα άλλο νοµοσχέδιο το οποίο
αφορά τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά. Είναι µια διαδικασία η
οποία σαφέστατα µε τη ρύθµιση την οποία εισάγει –µια ρύθµιση
που ισχύει σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες- βοηθά νοικοκυριά, πο-
λίτες οι οποίοι έχουν έρθει σε οικονοµικό αδιέξοδο λόγω των
σχέσεων που είχαν µε το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, να ρυθµί-
σουν την εκκρεµότητα την οποία έχουν. Και αν δεν µπορούν να
το ρυθµίσουν µε τη διαδικασία του συµβιβασµού, θα υπάρξει και
µια εµπλοκή από πλευράς δικαιοσύνης, όπως –επαναλαµβάνω-
προβλέπεται σε ευρωπαϊκές χώρες, για να διευθετηθεί και να
σωθούν σπίτια. Είναι δεκάδες χιλιάδες τα σπίτια τα οποία είναι σε
διαδικασίες πλειστηριασµών και αυτά στοχεύει να σώσει η Κυ-
βέρνηση, για να µπορέσει να στηρίξει πάλι τους αδύναµους στην
αγορά.

Μας δόθηκε η δυνατότητα σε µια επίκαιρη ερώτηση που έγινε
πριν από λίγες µέρες να συζητήσουµε τα θέµατα της Επιτροπής
Ανταγωνισµού, γιατί η Κυβέρνηση, το ΠΑΣΟΚ, και πέρυσι και
φέτος –πέρυσι σαν αξιωµατική αντιπολίτευση και φέτος σαν Κυ-
βέρνηση- επισηµαίνει τις δυσλειτουργίες οι οποίες υπάρχουν
στην ελληνική οικονοµία από τις πρακτικές των καρτέλ, την ελ-
λιπή λειτουργία της Επιτροπής Ανταγωνισµού, την ελλιπή θε-
σµική της συγκρότηση.

Είναι γνωστό ότι η Επιτροπή Ανταγωνισµού έχει συσταθεί µε
νόµο πριν από τριάντα χρόνια. Είναι απολύτως σαφές ότι από
τότε µέχρι και σήµερα οι διαδικασίες συνεννόησης των µεγάλων
εταιρειών διεθνώς και στην Ελλάδα έχουν βελτιωθεί πάρα πολύ.
Είναι επίσης γνωστό ότι η Επιτροπή Ανταγωνισµού δεν έχει το
προσωπικό το οποίο χρειάζεται και το Υπουργείο Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας µε την Υπουργό κ. Λούκα Κα-
τσέλη έχει επανειληµµένα διακηρύξει ότι τον επόµενο καιρό θα
έρθει νοµοσχέδιο για τη βελτίωση της νοµοθεσίας η οποία
αφορά την Επιτροπή Ανταγωνισµού και την ανασυγκρότησή της.

Είναι γνωστό ότι χρειάζεται και εξειδικευµένο προσωπικό και
άλλο προσωπικό, αλλά και ισχυρές δυνατότητες θεσµικής πα-
ρέµβασης, αφού είναι γνωστό πως στη χώρα σήµερα αυτές οι
παρεµβάσεις οι οποίες γίνονται από τις εταιρείες που έχουν τη
δυνατότητα να συνεννοηθούν όχι µόνο µεταξύ τους, αλλά και µε
πρακτικές ενδοοµιλικών συναλλαγών, στρεβλώνουν τις λειτουρ-
γίες της αγοράς, διογκώνουν την ακρίβεια και φυσικά το τελικό
αποτέλεσµα είναι η ζηµία του καταναλωτή, η ζηµία του µικροµε-
σαίου για τον οποίο συζητούµε.

Επίσης, έχει δροµολογηθεί και θα έρθει στη Βουλή τις επόµε-
νες εβδοµάδες το νοµοσχέδιο το οποίο αφορά πάλι τις µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις, δηλαδή αφορά το σύνολο των επιχειρήσεων,
αλλά αφού οι µικροµεσαίες είναι περισσότερες, οι περισσότερο
ωφεληµένοι είναι αυτοί. Είναι το νοµοσχέδιο το οποίο αναφέρε-

ται στην απλούστευση των διαδικασιών ίδρυσης, αδειοδότησης
και λειτουργίας των επιχειρήσεων. Είναι µια προσπάθεια η οποία
έχει εξαγγελθεί επανειληµµένα. Είναι µια προσπάθεια η οποία
έχει σταµατήσει επανειληµµένα. Είναι µια διαδικασία η οποία
πρέπει να τελειώσει. Υπάρχει µια συνεννόηση µε τα επιµελητή-
ρια. Πρέπει να υπάρξει το Γενικό Εµπορικό Μητρώο, για να µπο-
ρεί να υπάρξει και ασφάλεια στην αγορά µεταξύ των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων, µεταξύ των συναλλασσοµένων και
µεταξύ των καταναλωτών οι οποίοι προσέρχονται για τις εµπο-
ρικές τους συναλλαγές.

Υπάρχει άλλη µέριµνα της Κυβέρνησης στην κατεύθυνση της
στήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων; Υπάρχουν χρηµατο-
δοτικά εργαλεία για τα οποία νοµίζω ότι αδίκως κατηγορείται η
Κυβέρνηση ότι θα τα κατευθύνει εκεί που κατευθύνθηκαν και από
την προηγούµενη κυβέρνηση. Υπάρχουν τα χρηµατοδοτικά ερ-
γαλεία για τα οποία η Κυβέρνηση έχει εξαγγείλει αναδιάρθρωση.
Είναι το ΕΣΠΑ, το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, ο ανα-
πτυξιακός νόµος, το ΤΕΜΠΜΕ. Πώς θα κατευθυνθούν αυτά τα
χρήµατα και πώς θα γίνει η κατανοµή των χρηµάτων; Πού θα στο-
χευθούν;

Νοµίζω πως σ’ αυτό το σηµείο θα πρέπει να θυµίσω αυτό το
οποίο είπα εισαγωγικά, ότι δηλαδή η χώρα πρέπει να ξεκαθαρί-
σει ποιο είναι το παραγωγικό της µοντέλο, ποιο είναι το αναπτυ-
ξιακό της µοντέλο. Είµαστε ευχαριστηµένοι από τον τρόπο µε
τον οποίο σήµερα λειτουργούµε στον αναπτυξιακό τοµέα, στον
παραγωγικό τοµέα; Είµαστε ευχαριστηµένοι από τον τρόπο µε
τον οποίο σκορπίστηκαν τα χρήµατα από το ΤΕΜΠΜΕ τον προη-
γούµενο χρόνο; Αυτά τα χρήµατα του ΤΕΜΠΜΕ κατευθύνθηκαν
στοχευµένα σε ανθρώπους που δεν τα είχαν ανάγκη ή χρησιµο-
ποιήθηκαν από τις τράπεζες προκειµένου να καλυφθούν οι επί-
φοβες απαιτήσεις τους, είτε στο τέλος κατευθύνθηκαν σε
ανθρώπους οι οποίοι τα χρησιµοποίησαν για να τα επανεπενδύ-
σουν και ιδίως από τα επιτόκια. Πραγµατικά, ήταν αυτή η λει-
τουργία η οποία έφερε χρήµατα στην αγορά ή βοήθησε
ηµετέρους;

Αυτός ο προβληµατισµός, λοιπόν, ο οποίος θα διατυπωθεί τις
επόµενες ηµέρες σαν πολιτική πράξη πλέον, είναι το στοίχηµα
το οποίο λέει ότι αυτά τα χρήµατα, τα χρήµατα του ταµείου για
τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις, θα πρέπει να φτάσουν
στην πραγµατική αγορά, στο µικροµεσαίο, ο οποίος τα έχει ανά-
γκη σήµερα την ώρα της κρίσης.

Γι’ αυτόν το λόγο, η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός επανει-
ληµµένα θέτουν τις προτεραιότητες των «πράσινων» πολιτικών.
Είναι σαφές για τη χώρα µας ότι η γιγάντωση στον τουριστικό
τοµέα, στο βιοµηχανικό τοµέα, όπως και στον αγροτικό τοµέα,
είναι ξένη µε τις πραγµατικές ανάγκες που έχει η χώρα. Μπο-
ρούµε να είµαστε αποτελεσµατικοί όταν υιοθετήσουµε «πρά-
σινα» µοντέλα, µοντέλα αειφόρας ανάπτυξης, µοντέλα βιώσιµης
ανάπτυξης, µοντέλα τα οποία έχουν σχέση µε το µικροµεσαίο
στη χώρα.

Αυτή, λοιπόν, η αναδιάταξη και η αναδιάρθρωση τόσο του
Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς των χρηµάτων που
προκύπτουν απ’ αυτό, όσο και του αναπτυξιακού νόµου και του
ΤΕΜΠΜΕ, στοχεύει στη στήριξη πολιτικών «πράσινης» ανάπτυ-
ξης, µια άλλη προσέγγιση για την ανάπτυξη της χώρας, ένα άλλο
αναπτυξιακό µοντέλο, το οποίο έχει σχέση µε τα πραγµατικά συ-
γκριτικά πλεονεκτήµατα αυτής της χώρας.

Μπορεί κάποιοι να καταριούνται την ανταγωνιστικότητα, αλλά
κανένα αγροτικό προϊόν της χώρας µας δεν µπορεί να συνεχίσει
να επιδοτείται εάν δεν έχει την ποιότητα. Και γιατί να επιδοτείται
εάν αυτό το προϊόν λόγω της ποιότητάς του µπορεί να εκτοπίσει
από την εγχώρια αγορά προϊόντα τα οποία τα φέρνουν οι µεγά-
λοι των διεθνών οµίλων, των επιχειρήσεων οι οποίες προσπαθούν
µε τις µεθόδους των καρτέλ να εκτοπίσουν τον Έλληνα µικρο-
παραγωγό από τη χώρα; Γιατί να µην απαντήσουµε µε προϊόντα
ποιότητας τόσο στο βιοτεχνικό, όσο και στον αγροτοδιατροφικό
τοµέα;

Αυτή είναι η πρόκληση για τη χώρα. Στήριξη της µεσαίας και
της µικρής ελληνικής επιχείρησης σηµαίνει ότι τη στηρίζω µε τα
χρηµατοδοτικά εργαλεία τα οποία έχει η χώρα, για να διαθέτει
ποιοτικό προϊόν το οποίο µπορεί ανταγωνιστικά να σταθεί στην
ελληνική αγορά, να εκτοπίσει τα ξένα προϊόντα από την αγορά
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και όχι µόνο αυτό, αλλά να µπορεί να εξαχθεί στις µεγάλες αγο-
ρές όπου θα πάρει καλές τιµές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, τελείωσα, δευτερόλεπτα θέλω.
Αυτές λοιπόν, είναι οι προκλήσεις µε βάση τις οποίες κινείται

η Κυβέρνηση, αυτό είναι το µοντέλο το οποίο πρέπει να υπηρε-
τήσουµε, αυτές είναι οι προτεραιότητες της Κυβέρνησης, σε
αυτή την κατεύθυνση κινούµαστε µε τις εντολές τις οποίες έχει
δώσει ο Πρωθυπουργός.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-
πουργέ. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοι-
νώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα
τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τρείς εκπαιδευτικοί-συνοδοί
του 2ου τµήµατος από το 2ο Γυµνάσιο Καισαριανής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κου-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλβατζής, για δώ-
δεκα λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ήθελα να ξεκινήσω µε µερικά σχόλια. Πρώτον αναφέρθηκε ο

κύριος Υπουργός στο επίδοµα Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Αυτό
ήταν µία φιλανθρωπική κίνηση και µε τη φιλανθρωπία δεν λύνε-
ται κανένα απολύτως πρόβληµα. Είναι ασπιρίνη στον καρκίνο.

∆εύτερον, µίλησε ότι προσανατολίζονται για κάποια µέτρα.
Εγώ θα σας υπενθυµίσω τα εξής: Πριν από έντεκα µήνες, ακρι-
βώς, έγινε µια παρόµοια συζήτηση για τους επαγγελµατοβιοτέ-
χνες, σε µία επερώτηση του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.
Ο τότε Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και σηµερι-
νός Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος σχολιάζοντας την πολιτική
της Νέας ∆ηµοκρατίας, τόνισε ότι: «Σας υπενθυµίζω λοιπόν, ότι
οι πρώτες µεταρρυθµίσεις που έσπευσε να κάνει η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας το 2004 ήταν η απελευθέρωση του ωρα-
ρίου λειτουργίας των καταστηµάτων». Ένας νόµος για τον οποίο
ο Γιώργος Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ δεσµευθήκανε ότι θα κα-
ταργηθεί την επόµενη των εκλογών. ∆εύτερον, ήταν η απελευ-
θέρωση της ίδρυσης των µεγάλων πολυκαταστηµάτων και
τρίτον, η δηµιουργία του ελαστικού εργασιακού πλαισίου.

∆εν λέµε ότι έπρεπε την επόµενη των εκλογών να καταργη-
θούν αυτά, αλλά να ξεκινήσει µια διαδικασία. Μέχρι αυτή τη
στιγµή δεν έχουµε καµµία τέτοια πρόθεση για το πρώτο, ούτε
για το δεύτερο, και βεβαίως για το τρίτο αυτό που έχουµε- σε ότι
αφορά τις εργασιακές σχέσεις, το εργασιακό πλαίσιο- είναι το
πόρισµα του κ. Κουκιάδη µε το οποίο διαφαίνεται ότι θα χειρο-
τερέψουν οι εργασιακές σχέσεις για τους ΕΒΕ.

Το τρίτο σχόλιο που ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε, αφορά
τη σηµερινή πραγµατικότητα που υπάρχει µε τη φτωχοµεσαία
αγροτιά, η οποία βρίσκεται στους δρόµους. Βρίσκεται στους
δρόµους όπως έχουµε τονίσει και οι ίδιοι έχουν τονίσει γιατί θέ-
λουν εξασφαλισµένες τιµές στα προϊόντα τους, θέλουν µείωση
των καλλιεργητικών µέσων, λιπασµάτων, φυτοφαρµάκων και µη-
χανηµάτων. Θέλουν να µπορούν να ζουν στα χωράφια τους, να
ζουν στη γη τους, να ζουν στον τόπο τους µε το βιός τους.

Η πολιτική σας όµως τους εξοστρακίζει. Και έχουµε κάποιες κι-
νήσεις. Ήδη ο εισαγγελέας της Θεσσαλονίκης, ο οποίος είχε
αναλάβει, και πριν από δεκαπέντε µέρες, κάποιες πρωτοβουλίες
εναντίον των κινητοποιήσεων, κάλεσε την τροχαία να την επι-
πλήξει γιατί δεν προχωρεί σε µέτρα και σε συλλήψεις. Και στο
Αίγιο πήγε ο εισαγγελέας και κάλεσε τους αγρότες να υποχω-
ρήσουν, να σταµατήσουν την διαµαρτυρία τους, γιατί διαφορε-
τικά θα τους συλλάβει. Ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
καταδικάζουµε αυτές τις κινήσεις, αυτές τις πολιτικές.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όταν πριν από τις εκλογές το
Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας υποστήριζε ότι έρχεται
θύελλα αντιλαϊκών µέτρων, ανεξάρτητα από το ποιος θα είναι
στη διακυβέρνηση της χώρας, είτε η Νέα ∆ηµοκρατία είτε το
ΠΑΣΟΚ µας λέγατε ότι κινδυνολογούµε, ότι τσουβαλιάζουµε τη

Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Μας λέγατε ακόµα ότι τροµο-
κρατούµε τους εργαζόµενους, το λαό.

Μακριά από εµάς αυτές οι συκοφαντικές αναφορές. ∆εν τσου-
βαλιάσαµε ποτέ και κανέναν. Μόνοι σας µπαίνετε στο ίδιο τσου-
βάλι, η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και µπαίνετε και οι δύο
γιατί έχετε και εφαρµόζετε την ίδια σκληρή ταξική πολιτική. Την
πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την οποία βεβαίως έχετε ψη-
φίσει και οι δύο και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Άλλωστε
τίποτα δεν είναι ουρανόπεµπτο. Όλα τα συναποφασίσατε στο
πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Τα µέτρα που ανακοίνωσε προχθές ο κ. Πρωθυπουργός δεν
ήταν κεραυνός εν αιθρία. Ήταν προαποφασισµένο. Προηγήθηκε
µήνες τώρα, ένας βοµβαρδισµός του πυροβολικού, ένα µπαράζ
επιθέσεων ιδεολογικού τροµοκρατικού χαρακτήρα.

Εκµεταλλευθήκατε στο έπακρο την κινδυνολογία την οποία και
εσείς οι ίδιοι αναπτύξατε. Αξιοποιήσατε και µεγεθύνατε αναπα-
ράγοντάς τα, όλα τα δηµοσιεύµατα του αστικού τύπου διαφό-
ρων χωρών. Με ένα στόχο, να φοβηθεί ο κόσµος ότι έρχονται
σεισµοί, λοιµοί και καταποντισµοί. Να τροµοκρατήσετε τον
κόσµο, ότι χρεοκοπεί η χώρα και να υποτάξετε τους εργαζόµε-
νους, το λαό και τη νεολαία.

Προσπαθήσατε βεβαίως ταυτόχρονα αυτή την περίοδο να εµ-
φανιστείτε και αντιστασιακοί. Να είστε σίγουροι, όµως, ότι δεν
θα το καταφέρετε. Μια πρώτη απάντηση θα πάρετε στις 10 Φε-
βρουαρίου, στη µεγάλη απεργιακή κινητοποίηση. Την απάντηση
θα την πάρετε όχι µόνο εσείς, ως Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αλλά
θα είναι απάντηση και στη Νέα ∆ηµοκρατία της οποίας ο Πρόε-
δρος δήλωσε προχθές εδώ στη Βουλή, ότι θα στηρίξει όλα τα
αντιλαϊκά σας µέτρα.

Θα είναι απάντηση και στο ΛΑΟΣ, του οποίου ο Πρόεδρος
πρωτοστατεί και παροτρύνει συνεχώς την Κυβέρνηση να πάρει
αντεργατικά και αντιλαϊκά µέτρα αλλά και να προχωρήσει και σε
κατασταλτικά µέτρα γιατί λέει το έθνος κινδυνεύει.

Αυτοί που σήµερα κινδυνεύουν και αυτοί που πλήττονται βά-
ναυσα από αυτή την σκληρή ταξική πολιτική που εφαρµόζετε,
είναι η εργατική τάξη, συνολικά οι µισθωτοί, τα µικροµεσαία
στρώµατα της πόλης, οι αυτοαπασχολούµενοι και οι φτωχοµε-
σαίοι αγρότες.

Αυτοί είναι που σήκωσαν και σηκώνουν το κύριο βάρος της κα-
πιταλιστικής κρίσης και όλα τα δεινά. Αντίθετα µε όλους αυτούς
και µέσα στο 2009, µεσούσης της κρίσης, τα κέρδη του µεγάλου
κεφαλαίου συνεχώς τραβάνε την ανηφόρα. Οι ίδιοι οι ισολογι-
σµοί τους το αποδεικνύουν. Οι τράπεζες, οι ασφαλιστικές εται-
ρείες, οι εισαγωγικές και εξαγωγικές επιχειρήσεις, οι βιοµηχανίες
τροφίµων είδαν τα κέρδη να µην αγκοµαχούν καθόλου ανεβαί-
νοντας την ανηφόρα.

Ας µιλήσουµε πιο συγκεκριµένα. Η επερώτηση µας αναδει-
κνύει τα σηµαντικά και οξυµένα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν
οι αυτοαπασχολούµενοι και οι µικροί επαγγελµατίες και έµποροι.

Ο εισηγητής µας, οι Βουλευτές µας οι σύντροφοί µου, ανέ-
δειξαν αυτά τα προβλήµατα. Έχουν επιδεινωθεί όλοι οι τοµείς
της δραστηριότητάς τους. Η µονοπώληση της αγοράς εντείνεται,
τα πολυκαταστήµατα «τσακίζουν» καθηµερινά και κλείνουν τα µι-
κροκαταστήµατα. Τρόφιµα, ποτά -αναφέρθηκαν συγκεκριµένα-
γαλακτοκοµικά προϊόντα, ηλεκτρικές συσκευές κυριαρχούνται,
πράγµατι, από µια χούφτα µονοπωλητών.Αυτή η µονοπώληση
της αγοράς, οδηγεί στη συρρίκνωση και στην εξαφάνιση των µι-
κροµεσαίων επιχειρήσεων.

Να µιλήσουµε για πέντε αλυσίδες που κατέχουν περίπου το
50% της αγοράς στις ηλεκτρικές συσκευές, στα ηλεκτρικά είδη,
για έξι επιχειρήσεις που κατέχουν το 78% των λιανικών πωλή-
σεων στα τρόφιµα, στα ποτά; Είναι συγκεκριµένα.

Όλα αυτά είναι αποτέλεσµα της σκληρής ταξικής πολιτικής
που εφαρµόζεται όλα τα χρόνια και από τη Νέα ∆ηµοκρατία και
από το ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι, δυστυχώς, η πραγµατικότητα. Η κα-
πιταλιστική κρίση πρωτίστως πλήττει την εργατική τάξη, τους µι-
σθοσυντήρητους, αλλά δεν αφήνει κανέναν αλώβητο. Χτυπά
τους αυτοαπασχολούµενους, τους µικρούς ΕΒΕ.

Η λεγόµενη απελευθέρωση της αγοράς, που απελευθέρωση
είναι µόνο για τους µεγάλους και όχι για τους µικρούς, ωφελεί τις
µεγάλες µονοπωλιακές επιχειρήσεις και καταδικάζει τους µι-
κρούς και τους καταδικάζει εµπράκτως, όταν τους εξουδετερώ-
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νει.
Οι προηγούµενοι οµιλητές-σύντροφοί µου αναφέρθηκαν στο

ασφαλιστικό. ∆ηλαδή, µπορεί να διανοηθεί κανένας ότι ένας
στους τρεις από τους µικροµεσαίους επιχειρηµατίες δεν πλη-
ρώνει τις ασφαλιστικές τους υποχρεώσεις γιατί δεν έχει; Γιατί αν
αρρωστήσει αυτός ή ένας µέλος της οικογένειάς του δεν θα µπο-
ρέσει να δεχθεί τις υπηρεσίες υγείας που θα έχει ανάγκη; Εκεί
οδήγησαν τα πράγµατα αυτές οι συγκεκριµένες πολιτικές.

Όταν µιλάµε για επιδείνωση και όξυνση όλων των προβληµά-
των, µιλάµε για µια σκληρή πραγµατικότητα την οποία βιώνουν
εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι.

Υπάρχει το θέµα της επαγγελµατικής στέγης. Υπάρχει το ωρά-
ριο λειτουργίας των καταστηµάτων και βεβαίως, όλη αυτή η δια-
δικασία της σταδιακής κατάργησης της κυριακάτικης αργίας.

Λείπουν οι υποδοµές για τους ΕΒΕ. Πώς θα τους βοηθήσετε
και πώς θα τους στηρίξετε, όταν σήµερα τα βιοτεχνικά πάρκα τα
οποία αναπτύσσονται σε κάποιες περιοχές δηµιουργούνται κυ-
ρίως για τις µεσαίες και πάνω επιχειρήσεις;

Είναι χαρακτηριστικό ότι συνεχώς αυξάνεται η τιµή της γης
στις περιοχές που ξεκινούν τα βιοτεχνικά πάρκα. Τα βιοτεχνικά
πάρκα που σήµερα έχουν δηµιουργηθεί δεν είναι για µικρές και
πολύ µικρές επιχειρήσεις, αλλά για µεγάλες επιχειρήσεις.

Κατά την άποψή µας, η δηµιουργία τους πρέπει να αντιµετω-
πίζει σωστά και µε προοπτική τις εργασιακές και παραγωγικές
πλευρές. Επίσης, δεν πρέπει να θιγούν βασικοί παραγωγικοί
κλάδοι, αλλά πρέπει να επιβιώσουν και να εκσυγχρονιστούν µε
τις ανάγκες του σήµερα, ενώ χρειάζεται και να παρθούν συγκε-
κριµένα πρακτικά µέτρα, γιατί µέχρι σήµερα έχουν αγνοηθεί
αυτές οι ανάγκες.

«Χτυπήσατε» και «χτυπάτε» τα δικαιώµατα της εργατικής
τάξης και γενικότερα των µισθωτών. Προχωρήσατε στο «χτύ-
πηµα» των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και των αυτοαπασχο-
λουµένων. Συρρικνώνετε καθηµερινά τη δυνατότητά τους να
επιβιώσουν. Σήµερα καταδικάζετε τη φτωχοµεσαία αγροτιά.
Αυτή η πολιτική δεν είναι αποτέλεσµα της καπιταλιστικής κρίσης,
γιατί η καπιταλιστική κρίση οξύνει και παροξύνει µεν όλα αυτά
τα προβλήµατα, αλλά αυτή η διαδικασία είναι µακρόχρονη. Είναι
αποτέλεσµα της φιλοµονοπωλιακής πολιτικής της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, πολιτικής που –επαναλαµβάνουµε- την έχετε ψηφίσει.
Είναι πολιτική αντεργατική, αντιλαϊκή, αντικοινωνική.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Από την πλευρά µας, ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, αντι-

παλεύουµε µε όλες µας τις δυνάµεις όλες αυτές τις πολιτικές
µέσα από τους µαζικούς φορείς και βεβαίως, καλούµε και τους
µικροµεσαίους επιχειρηµατίες και τους αυτοαπασχολούµενους
να κατανοήσουν και να πιστέψουν και στη δύναµή τους ότι δεν
είναι µονόδροµος αυτή η πολιτική που ακολουθείται. Υπάρχει και
άλλος δρόµος, υπάρχει µία πορεία και για τους µικρούς επαγ-
γελµατίες βιοτέχνες και εµπόρους, καθώς και για τους αυτοα-
πασχολουµένους.

Εµείς τους καλούµε να περπατήσουν µαζί µε την εργατική
τάξη, µε τους µισθωτούς, µαζί µε τη φτωχοµεσαία αγροτιά για
µια άλλη πορεία της χώρας, για µια πορεία που θα οδηγήσει
κάτω από όρους και προϋποθέσεις σε µια άλλη εξουσία. Εκεί
µπορούν να βρουν το δίκιο τους και οι επαγγελµατοβιοτέχνες, οι
µικρέµποροι και οι αυτοαπασχολύµενοι.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Το λόγο έχει για έξι

λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος
Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
αδιαµφισβήτητο γεγονός ότι οι µικρές επιχειρήσεις βιώνουν µία
κρίση άνευ προηγουµένου. Βιώνουν µία κρίση που είναι απο-
κλειστικά απόρροια των συγκεκριµένων πολιτικών επιλογών των
κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας τα τελευταία πεντέµισι χρό-
νια. Πρόκειται για πολιτικές επιλογές που είχαν σαν αποτέλεσµα
να αφήσουν τις επιχειρήσεις και τους επαγγελµατίες ανοχύρω-
τους απέναντι στις συνθήκες που δηµιούργησε η διεθνής χρη-
µατοπιστωτική κρίση και η επεκτατική πολιτική των τραπεζών σε
ευρωπαϊκό και εθνικό επίπεδο.

Και για του λόγου το αληθές, επιτρέψτε µου εδώ να αναφερθώ
σε ορισµένα στοιχεία. Οι ακάλυπτες επιταγές από 847.000.000
ευρώ που ήταν τον Ιούλιο του 2005, εκτινάχθηκαν τον περασµένο
Οκτώβριο στα 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Και σύµφωνα µε τα στοιχεία της Έκθεσης του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου στον Απολογισµό του 2007, οι ανείσπρακτες οφειλές
από 11,5 δισεκατοµµύρια ευρώ που ήταν το 2003, εκτινάχθηκαν
στα 31.000.000.000 ευρώ. ∆ηλαδή, µέσα σε τέσσερα χρόνια τρι-
πλασιάστηκαν και ποιος ξέρει πού ακριβώς βρίσκονται σήµερα.
Αυτό πρακτικά σηµαίνει διαρκή έξαρση της φοροδιαφυγής, η
οποία βεβαίως λειτουργεί εις βάρος των «µικρών», των συνταξι-
ούχων, των εργαζοµένων και φυσικά των αυτοαπασχολουµένων.

Την ίδια στιγµή, οι έχοντες και κατέχοντες ήταν αυτοί που ευ-
νοήθηκαν, αφού η Νέα ∆ηµοκρατία χάρισε 1.000.000.000 ευρώ
ετησίως στους µετόχους των διακοσίων µεγαλύτερων επιχειρή-
σεων µε τη µείωση των συντελεστών στα διανεµόµενα κέρδη.

Γι’ αυτό, όπως καταλαβαίνετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
µε όποια µέτρα κι αν λάβουµε, δεν µπορούµε να µείνουµε µόνο
στην εξασφάλιση της εµπιστοσύνης των διεθνών αγορών –βε-
βαίως είναι απαραίτητο να ενισχύσουµε την αξιοπιστία της
χώρας µας- αλλά δεν πρέπει ούτε για µία στιγµή να ξεχνάµε ότι
υπάρχει η ελληνική αγορά η οποία βρίσκεται σε τροµακτικά αδιέ-
ξοδα, υπάρχουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις οι οποίες ασφυ-
κτιούν, υπάρχει η ελληνική κοινωνία, υπάρχει ο εργαζόµενος
στην Ελλάδα, υπάρχει ο καταναλωτής που όλοι αυτοί αντιµετω-
πίζουν σοβαρότατα προβλήµατα στην καθηµερινότητα.

Και βεβαίως, δεν πρέπει να ξεχνάµε -και δεν το ξεχνάµε- ότι
εµείς βρισκόµαστε στην Κυβέρνηση ακριβώς για να δώσουµε τη
µάχη παντού, εδώ και στην Ευρωπαϊκή Ένωση, για να φέρουµε
µία νέα ελπίδα και έναν καινούργιο δρόµο στην οικονοµική ανά-
πτυξη της χώρας µας. Γι’ αυτό, εξάλλου, από την πρώτη στιγµή
ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση έθεσαν ως πρώτη προτεραι-
ότητα όχι µόνο την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης, αλλά
και την επαναφορά της αναπτυξιακής διαδικασίας σε µια ανο-
δική τροχιά.

Ο στόχος µας είναι να βγει η χώρα από την κρίση και ταυτό-
χρονα να θέσουµε τις βάσεις για τις µεγάλες τοµές που επανα-
φέρουν την Ελλάδα στην τροχιά της σταθερότητας, της
ανάπτυξης και της κοινωνικής συνοχής δηµιουργώντας νέες δυ-
νατότητες, νέες θέσεις εργασίας και νέα επαγγέλµατα.

Όσον αφορά την επερώτηση των συναδέλφων Βουλευτών του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, νοµίζω ότι η συνολική οικο-
νοµική πολιτική της Κυβέρνησης βρίσκεται ήδη σε µια κατεύ-
θυνση που δίνει απαντήσεις. Ήδη τα πρώτα µέτρα έχουν ληφθεί.
Ο Υπουργός κ. Μπόλαρης αναφέρθηκε συγκεκριµένα σε όλες
τις κυβερνητικές πρωτοβουλίες.

Εγώ απλώς θέλω να σχολιάσω ότι η συγκεκριµένη επερώτηση
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κατατέθηκε µετά την
ψήφιση του ν. 3816/2010 για τη διοχέτευση της ρευστότητας
στην πραγµατική οικονοµία µέσα από την αναδιάρθρωση των
εµπορικών χρεών και των οφειλών προς τις τράπεζες. Άρα, το
δείγµα γραφής µας, το δείγµα γραφής της Κυβέρνησης που κα-
ταγράφεται στο συγκεκριµένο νόµο, ήταν γνωστό. Και σας θυ-
µίζω ότι αυτός ο νόµος ορίζει τα θέµατα του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» και τα
θέµατα των οφειλών, ληξιπρόθεσµων και µη.

Ακόµη, ο τοµέας των αυτοαπασχολούµενων και των µικρών
εµπόρων, των βιοτεχνών και των επαγγελµατιών θα βοηθηθεί και
από το ΕΣΠΑ, καθώς στόχος του Υπουργείου είναι η αύξηση της
απορροφητικότητας του ΕΣΠΑ από το 3,5% που είναι σήµερα,
σε πάνω από 15% µέσα σε ένα χρόνο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Και επειδή πολλές φορές ακούµε και την κριτική «καλά, και η
προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ γιατί δεν έδωσε αυτή τη
δυνατότητα και γιατί δεν χρησιµοποίησε τα κοινοτικά κονδύλια
για τους µικρούς εµπόρους, τους βιοτέχνες και τους αυτοαπα-
σχολούµενους», θέλω να υπενθυµίσω ότι στην προηγούµενη
φάση της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ αυτό δεν το επέτρεπε η κοι-
νοτική νοµοθεσία, διότι ο αγώνας για την ενίσχυση για την ένταξη
του εµπορίου και των µικρών επιχειρήσεων στην κοινοτική χρη-
µατοδότηση ήταν αγώνας που διήρκησε πολλά χρόνια. Όµως,
ήταν αγώνας µε τον οποίο τελικώς και µε την τελευταία κυβέρ-
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νηση του ΠΑΣΟΚ κατορθώθηκε να υπάρξει µία προσέγγιση στο
Συµβούλιο Υπουργών, η οποία όµως στη συνέχεια ενσωµατώ-
θηκε στο εθνικό δίκαιο των κρατών-µελών πολύ αργότερα επί κυ-
βερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Τα λέω αυτά, για να µην ξεχνιόµαστε. Γιατί ο αγώνας για την
υποστήριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων είναι αγώνας διαρ-
κής και µας χαρακτηρίζει.

Και βέβαια, όπως ο ίδιος ο Υπουργός ανακοίνωσε µόλις προη-
γουµένως, θα ακολουθήσουν και άλλες νοµοθετικές πρωτοβου-
λίες για να ενισχύσουν τον τοµέα και ιδιαίτερα τους
εργαζόµενους σ’ αυτόν τον τοµέα. Μάλιστα, ο Υπουργός Εργα-
σίας έχει ήδη δώσει από τις 26 Ιανουαρίου σε διαβούλευση το
σχέδιο νόµου για τις εργασιακές σχέσεις, στο οποίο, µεταξύ
άλλων, προβλέπεται για όσους δουλεύουν µε µπλοκάκι ότι, εφό-
σον απασχολούνται στον ίδιο εργοδότη για τρεις συνεχείς µήνες
και µετά την πάροδο του τριµήνου, η σύµβασή τους µετατρέπε-
ται αυτοµάτως σε σύµβαση εξαρτηµένης εργασίας.

Με την ολοκλήρωση της εικόνας, µε την ολοκλήρωση όλων
των κυβερνητικών µέτρων, όπως προβλέπονται στο Πρόγραµµα
Σταθεροποίησης και Ανάπτυξης και αυτών που θα ανακοινωθούν
τις επόµενες εβδοµάδες στο πλαίσιο της φορολογικής πολιτικής
και της εισοδηµατικής πολιτικής της Κυβέρνησης, θα διαπιστώ-
σουµε ότι οι πολιτικές µας πρωτοβουλίες βασίζονται πάνω στην
κεντρική µας δέσµευση: Στην κοινωνική δικαιοσύνη. Ωστόσο
όµως, πρέπει να είναι σαφές –και πιστεύω ότι ολοένα και περισ-
σότεροι αποδέχονται αυτή τη διαπίστωση- ότι εάν περιοριστούµε
µόνο σε δηµοσιονοµικά µέτρα, θα οδηγηθούµε σύντοµα σε νέα
σκληρότερα µέτρα και η χώρα θα εγκλωβιστεί στον κλοιό της
ύφεσης. Γι’ αυτό επιµένουµε πως είναι αδήριτη ανάγκη να επι-
ταχυνθούν µε κάθε τρόπο όλες οι δέσµες των µέτρων που θα το-
νώσουν τη διαδικασία της ανάπτυξης και θα ενισχύσουν την
αγορά.

Είµαι βέβαιος, κύριε Υπουργέ, ότι και εσείς συµµερίζεστε ακρι-
βώς αυτή την ανάγκη. Περιµένουµε λοιπόν στη Βουλή το ταχύ-
τερο δυνατό τις νέες προτάσεις σας, όσον αφορά τις
αναπτυξιακές πρωτοβουλίες, γιατί –επαναλαµβάνω- µπήκαµε
στη φάση όπου η Ευρωπαϊκή Επιτροπή σε αυτή την πρωτόγνωρη
διαδικασία επιτήρησης, στην οποία βρίσκεται η χώρα µε ευθύνη
της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν αναµένει πλέον µηνύµατα επικοινω-
νιακού χαρακτήρα, αλλά αναµένει συγκεκριµένες απαντήσεις για
το τι πράξαµε. Και στις 15 Μαρτίου αυτό ακριβώς θα κριθεί, το
τι έχουµε κάνει. ∆εν θα κρίνει µόνο τα επιτεύγµατά µας στο δη-
µοσιονοµικό τοµέα, αλλά θα κρίνει το τι έχουµε κάνει και στον
αναπτυξιακό τοµέα. Γι’ αυτό είναι ανάγκη να επιταχύνουµε τις
διαδικασίες.

Επιπλέον, είµαι απόλυτα βέβαιος ότι οι θεσµικές αλλαγές, οι
οποίες προχωρούν, µε τις δύο εξισορροπητικές κινήσεις που
ακολουθεί η Κυβέρνηση θα συµβάλουν, έτσι ώστε τα βάρη να
κατανεµηθούν µε δίκαιο τρόπο. Για να µπορέσουµε έτσι µε κάθε
τρόπο να προστατεύσουµε τους µικροµεσαίους, τους αυτοαπα-
σχολούµενους, τους εργαζόµενους, πάνω απ’ όλα όµως να θέ-
σουµε την πορεία της χώρας σε στέρεες βάσεις, την πορεία της
χώρας όσον αφορά το µέλλον µε αισιοδοξία και αποφασιστικό-
τητα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Παπουτσή, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.
Ακολουθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού, κ. Αστέριος Ροντούλης.
Έχετε το λόγο για έξι λεπτά, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Εν πρώτοις, θα ήθελα να δώσω µίαν απάντηση στον αξιότιµο

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας, διότι κατηγόρησε τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού ότι εισηγείται στην Κυβέρνηση µέτρα αντεργατικά,
µέτρα αντιλαϊκά και µέτρα κατασταλτικά. ∆εν συµβαίνει κάτι τέ-
τοιο. Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού εισηγεί-
ται µέτρα ρεαλιστικά, µέτρα λογικά, µέτρα ευθύνης. ∆ιότι όλοι
συνοµολογούµε –τουλάχιστον όσοι µπορούµε να αντιληφθούµε
την πραγµατικότητα µε ρεαλισµό- ότι η χώρα βρίσκεται σε µία
κρίσιµη οικονοµική συγκυρία και όλες οι πολιτικές δυνάµεις πρέ-
πει να δράσουν µε υπευθυνότητα. Εάν λοιπόν τώρα κάποιοι συγ-

χέουν την υπευθυνότητα ενός πολιτικού ηγέτη µε προτάσεις
αντεργατικών ή οποιωνδήποτε άλλων µέτρων αναφέρθηκαν, κά-
νουν σφάλµα τουλάχιστον λογικής προσέγγισης των πραγµάτων.

Είναι πολύ λίγα τα λεπτά που έχουµε στη διάθεσή µας, κύριε
Υφυπουργέ, γι’ αυτό εµείς θα κάνουµε συγκεκριµένα δύο προ-
τάσεις, τις οποίες θέλουµε να ακούσετε µε πάρα πολύ µεγάλη
σοβαρότητα, διότι θα ανακουφίσουν τους ΕΒΕ.

Έρχοµαι στην πρώτη πρόταση.
Ένα µεγάλο ζήτηµα που απασχολεί τους εµπόρους, τους βιο-

τέχνες, τους επαγγελµατίες, είναι η κατάσταση που υπάρχει στον
ΟΑΕΕ, στον Οργανισµό Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών.
Η οικονοµική κατάσταση του ταµείου είναι τραγική.

∆ιακόσιες σαράντα χιλιάδες επιχειρήσεις έχουν οφειλές αυτή
τη στιγµή που µιλάµε, κύριε Υπουργέ, στον ΟΑΕΕ, οι οποίες
ανέρχονται στο συνολικό ύψος των 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ.
Τουτέστιν, εάν δεν δοθούν στον ΟΑΕΕ χρήµατα από τον Κρατικό
Προϋπολογισµό, δεν θα έχει να πληρώσει ούτε το δώρο του
Πάσχα, ούτε τις συντάξεις από τον Ιούνιο και µετά. Καταλαβαί-
νετε, λοιπόν, την αβεβαιότητα που επικρατεί στους ΕΒΕ σε
σχέση µε το ζήτηµα που σας αναφέρω.

Τι µπορεί να γίνει; Εµείς προτείνουµε, όπως προτάθηκε και
από θεσµικούς εκπροσώπους των ΕΒΕ, να υπάρξει ένα ειδικό
πρόγραµµα µέσω ΤΕΜΠΜΕ, ένα ειδικό πρόγραµµα δανειοδότη-
σης -από τον τραπεζικό τοµέα βεβαίως µέσω όµως των ευνοϊκών
διατάξεων του ΤΕΜΠΜΕ- που θα δίνει τη δυνατότητα λήψης δα-
νείου από κάποιον έµπορο, από κάποιον επαγγελµατία, προκει-
µένου στοχευµένα το δάνειο αυτό να πάει για την αποπληρωµή
οφειλών στον ΟΑΕΕ. Κατ’ αυτό τον τρόπο, θα έχουµε δύο θετικά
αποτελέσµατα: Πρώτον, θα ενισχύσουµε την κεφαλαιακή βάση
του ταµείου και δεύτερον, θα µπορέσουν οι ΕΒΕ να πάρουν
ασφαλιστική ενηµερότητα και να ανασάνουν.

Πολύ σωστά είπατε ότι πέρασε η Κυβέρνηση ένα νοµοσχέδιο
της κ. Κατσέλη –έγινε νόµος του κράτους- για τη ρύθµιση των
ληξιπρόθεσµων οφειλών επιχειρηµατιών. Ναι, αλλά για να µπο-
ρέσει κάποιος να ενταχθεί στο µέτρο, κύριε Υφυπουργέ, γνωρί-
ζετε πολύ καλά ότι χρειάζεται ασφαλιστική ενηµερότητα. Εµείς,
λοιπόν, προτείνουµε ένα στοχευµένο µέτρο που θα έχει πολλα-
πλασιαστικά θετικές επιπτώσεις. Και θέλω να ακούσω κατά τη
δευτερολογία σας την τοποθέτηση πάνω σε αυτή την ξεκάθαρη
πρόταση που σας κάνουµε.

∆εύτερον, πρέπει επιτέλους –για να αφήσουµε τις υποκρισίες
µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα και για να λέµε πράγµατα που
απεικονίζουν την πραγµατικότητα- να αναφερθούµε και στο µε-
γάλο ζήτηµα του παραεµπορίου από πλανόδιους αλλοδαπούς,
λαθροµετανάστες, όπως θέλετε πείτε τους.

Ξέρετε για τι τζίρο µιλάµε, κύριε Υφυπουργέ; Μιλάµε για έναν
ετήσιο τζίρο από αυτή τη µορφή του παραεµπορίου, της παρα-
οικονοµίας, της τάξεως των 10.000.000.000 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ να µου δώσετε δύο λεπτά. Σας ευ-
χαριστώ.

Ξέρετε ποια είναι η απώλεια, αγαπητοί συνάδελφοι, για τα κρα-
τικά ταµεία; Είναι 4.000.000.000 ευρώ ετησίως. ∆ύο δισεκατοµ-
µύρια ευρώ είναι ο φόρος εισοδήµατος και 2.000.000.000 ευρώ
είναι ο ΦΠΑ. Αυτό λοιπόν το µεγάλο πρόβληµα θα το δούµε επι-
τέλους; Θα πούµε µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, για να ενη-
µερώσουµε τον ελληνικό λαό, ότι σχηµατίζονται οµάδες, γκέτο
πλανοδίων λαθροµεταναστών που διακινούν όλο αυτό το εµπό-
ρευµα του παραεµπορίου –dvd, cd, κ.λπ.- µπροστά από τα κα-
ταστήµατα, τα οποία φορολογούνται, µπροστά από τον
επιχειρηµατία φορολογούµενο, µπροστά από τις προθήκες του
καταστήµατός του;

Πρέπει, λοιπόν, να δούµε την πραγµατικότητα. Σας ενηµε-
ρώνω µάλιστα ότι αυτά τα γκέτο έχουν και αρχηγούς, έχουν και
leaders, έχουν και ηγέτες. Και δεν λειτουργούν αυτοτελώς. Συ-
νεργάζονται και µεταξύ τους, φτιάχνουν δίκτυα.

Πρώτο ερώτηµα: Ποιοι κρύβονται πίσω απ’ αυτά τα γκέτο,
κύριε Υφυπουργέ; Ελέγχει η Πολιτεία;

∆εύτερο ερώτηµα: Μπορείτε να µου πείτε πώς περνάνε από
τα τελωνεία τα χιλιάδες κοντέινερ που µεταφέρουν τα εµπορεύ-
µατα αυτά που µετά βρίσκονται στο παραεµπόριο;
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Τρίτο ερώτηµα: Αφού η πολιτεία το γνωρίζει το θέµα, ποιες
διασυνδέσεις υπάρχουν µεταξύ αυτών των κυκλωµάτων και του
επισήµου κράτους; Έγινε ποτέ κάποια έρευνα, κάποιος έλεγχος;
Όµως, τι έλεγχος να γίνει, αγαπητοί συνάδελφοι, όταν η αυστη-
ρότητα των ελληνικών ελεγκτικών µηχανισµών –και ακούστε το
αυτό, κύριε Παπουτσή, λόγω της θεσσαλικής σας καταγωγής-
πέφτει στους ώµους µιας γυναίκας –εκεί εξηντλήθη η αυστηρό-
τητα του ελεγκτικού µηχανισµού- που πουλούσε κάστανα στην
αγορά του Βόλου; Πήγε ο ελεγκτικός µηχανισµός της Νοµαρ-
χίας και του ∆ήµου Βόλου και επέβαλε στη γυναίκα αυτή, την Ελ-
ληνίδα που τόσα χρόνια –πάνω από δώδεκα χρόνια, αφού την
ξέρουν όλοι οι Θεσσαλοί- πουλούσε κάστανα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Τους φάνηκε ότι ήταν Αλ-
βανίδα. Γι’ αυτό!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …πρόστιµο 1000 ευρώ. Της κατέ-
σχεσαν εκατόν πενήντα πλαστικά ποτήρια. Πήραν και δύο-τρία
σακιά κάστανα, µε δεκαπέντε κιλά το καθένα. Έτσι ο ελληνικός
ελεγκτικός µηχανισµός έκανε τη δουλειά του! Έχουµε πλέον τη
συνείδησή µας καθαρή, ως πολιτεία. Κάνουµε το καθήκον µας.

Τι θέλω, λοιπόν, να πω, κύριε Υφυπουργέ; Εµείς σας απευθύ-
νουµε µια πρόσκληση-πρόκληση. Έχετε ξεκαθαρίσει το τοπίο σε
σχέση µε αυτή τη µορφή παραεµπορίου, µε αυτή τη µορφή πα-
ραοικονοµίας;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Θέλω να ακούσω ποια είναι, τέλος πάντων, η θέση σας και για

την ενεργοποίηση των ελεγκτικών µηχανισµών και για τα συγκε-
κριµένα ερωτήµατα που σας απηύθυνα.

Τελειώνοντας, λοιπόν, θέλω να πω ότι η θέση µας είναι ξεκά-
θαρη. Οι ΕΒΕ, για να επιβιώσουν σε αυτό το δύσκολο οικονοµικό
περιβάλλον, δεν χρειάζονται «θα» και αοριστολογίες. Χρειάζο-
νται συγκεκριµένα µέτρα, τα οποία θα κάνουν τη ζωή τους κα-
λύτερη και θα αυξήσουν την επιβιωσιµότητα των επιχειρήσεών
τους.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Αστέριο Ροντούλη από το ΛΑΟΣ.
Ο κ. Μιχάλης Κριτσωτάκης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

του ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι η σηµε-

ρινή επερώτηση είναι πολύ σηµαντική ως θέµα και πράγµατι ήταν
αρκετά επίκαιρη, γιατί αφορά και σε πολλούς ανθρώπους, αλλά
και στη ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας. Ελπίζω η απου-
σία της Νέας ∆ηµοκρατίας να είναι για άλλους λόγους και όχι
για υποτίµηση αυτού του θέµατος, γιατί δεν έλαβε καν το λόγο
και δεν συµµετείχε σε τούτη τη συζήτηση.

Επίσης, θέλω να πω –και µπαίνω στον πειρασµό αυτό, γιατί
επαναλαµβάνεται από τον Συναγερµό αυτό το περιστατικό µε τα
κάστανα- ότι κάποιοι δεν χαρίζουν κάστανα στους µικρούς, αλλά
χαρίζουν δισεκατοµµύρια στους µεγάλους. Η αλήθεια είναι ότι
βλέπετε µόνο τα κάστανα στη Λάρισα και δεν βλέπετε εκείνα τα
δισεκατοµµύρια που πετούν πάνω από τα κεφάλια µας.

Να σας πω ακόµη ότι η άρνηση αλλαγής πολιτικής κατεύθυν-
σης, αυτή που διαπιστώθηκε σήµερα από την Κυβέρνηση, ότι δεν
θα γίνει δηλαδή, νοµίζω ότι είναι σηµαντική.

Σηµαντικό, επίσης, είναι ότι ούτε ο Υπουργός ούτε ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ είπαν αυτό που χρειάζε-
ται και νοµίζω ότι αν δει κανείς τι λέµε εµείς εδώ σήµερα,
τουλάχιστον από την πλευρά της Κυβέρνησης και από τους συ-
νεπικουρούντες της, θα βλέπαµε ότι υπάρχει µεγάλη διάσταση
ανάµεσα σε αυτό που συµβαίνει στον κόσµο των µικροµεσαίων
και σε αυτό που κουβεντιάζουµε εµείς εδώ.

Και µια παρατήρηση για τα µπλοκάκια. Έχω την εντύπωση ότι
αυτό που έρχεται, αν έρθει, όπως το έδωσαν στη διαβούλευση -
εντός ή εκτός εισαγωγικών- δεν αλλάζει την επισφάλεια και τον
εργασιακό µεσαίωνα που έλεγε ο Πρωθυπουργός προεκλογικά,
αλλά αντίθετα νοµίζω ότι την παγιώνει και δεν τη βελτιώνει καν.

Προχθές νοµίζω ότι µε τη, διαγγελµατικού τύπου, τοποθέτηση
τού Πρωθυπουργού έχει αλλάξει το κοινωνικό περιβάλλον στη
χώρα µας. Ουσιαστικά έχει αλλάξει το σκηνικό. Θέλω να πω ότι
επειδή εµείς επιµένουµε ότι δεν είναι µονόδροµος η περιορι-

στική, για τα χαµηλά εισοδήµατα, πολιτική της Κυβέρνησης και
του Συµφώνου Σταθερότητας, το τρίο που έχει πια διαµορφω-
θεί, δηλαδή Κυβέρνηση-Νέα ∆ηµοκρατία-Συναγερµός, είναι ένα
µέτωπο που δεν αντιστοιχείται απέναντι στα πραγµατικά προ-
βλήµατα, αλλά αντιστοιχείται απέναντι στα προβλήµατα. ∆εν
υπάρχει πολιτική για τους µικροµεσαίους, που να πηγαίνει σε
αυτόν το δρόµο, σε αυτόν το µονόδροµο.

Κάτι πρέπει να αλλάξει. Θα έλεγα ότι είναι απαραίτητη η οικο-
δόµηση ενός εναλλακτικού σχεδίου για την ανάπτυξη της χώρας
και ότι πρέπει να ξεκινήσει ένα άλλο µοντέλο λειτουργίας στην οι-
κονοµία και µια άλλη αρχιτεκτονική στο χρηµατοπιστωτικό σύ-
στηµα µε µια ισχυρή παρουσία του δηµόσιου και µε αυξηµένο
τον κοινωνικό του ρόλο.

Πρέπει να ξεκινήσουν όλα αυτά από διεθνείς πρωτοβουλίες
που πρέπει να πάρουµε στην Ευρώπη και που θα φέρουν τα
πάνω κάτω στα προγράµµατα αποσταθεροποίησης, για να υπάρ-
χει ελπίδα και για τον ελληνικό λαό και για τους µικροµεσαίους
που σήµερα κουβεντιάζουµε.

Το ερώτηµα είναι: Υπάρχει τέτοια βούληση από την πλευρά
της Κυβέρνησης; Ολοένα και περισσότερο διαφαίνεται πως όχι.
Φαίνεται πως πιο πολύ ψάχνει συµµαχίες, για να ισχυροποιηθεί
η Κυβέρνηση από τη δεξιά της πλευρά και γι’ αυτό δίνει ανταλ-
λάγµατα. Ότι δηλαδή η Νέα ∆ηµοκρατία και µερικώς ο ΛΑΟΣ
δίνει συναίνεση, αλλά από την άλλη πλευρά παίρνει ανταλλάγ-
µατα για τους µετανάστες και αυτό το βλέπουµε στο νοµοσχέδιο.

Νοµίζουµε ότι όλη αυτή η κατάσταση είναι ένα κακό αλισβε-
ρίσι. Εµείς νοµίζω ότι ζούµε τις συνθήκες ενός µεγάλου πολιτι-
κού συνασπισµού που διαµορφώνεται αυτή τη στιγµή, είτε το
θέλουν κάποιοι είτε όχι, ακόµη και από την Κυβέρνηση, όπου δεν
χωρούν οι µισθωτοί, δεν χωρούν οι συνταξιούχοι-άνεργοι ούτε
οι µικροµεσαίοι.

Η απάντηση είναι ότι χρειάζεται ένας άλλος ενωτικός κοινωνι-
κός συνασπισµός που θα µπλοκάρει αυτά τα σχέδια. Σε αυτό το
κοινωνικό µέτωπο έχουν, εκ των πραγµάτων, θέση οι αυτοαπα-
σχολούµενοι, οι µικροέµποροι, οι βιοτέχνες, οι επαγγελµατίες,
αλλά και οι συνταξιούχοι του ΟΑΕΕ. Και στις κινητοποιήσεις, επί-
σης, έχουν θέση και σε όλον αυτό τον αγώνα που πρέπει να γίνει.

Όλοι συµφωνούµε –σε αυτό δεν διαφωνεί κανείς- ότι είναι εν-
νιακόσιες χιλιάδες οι επιχειρήσεις, δύο εκατοµµύρια τριακόσιες
σαράντα χιλιάδες οι εργαζόµενοι στις µικρές και πολύ µικρές επι-
χειρήσεις, ότι το σηµαντικότερο πρόβληµα που αντιµετωπίζουν
σήµερα είναι η ρευστότητα και πιο συγκεκριµένα η δραµατική
µείωση των χορηγούµενων δανείων από τις Τράπεζες. Οι τρα-
πεζίτες, αντί να χρησιµοποιήσουν το κρατικό πακέτο των
28.000.000.000, για να χορηγήσουν δάνεια στα νοικοκυριά και
να αυξήσουν τη ρευστότητα στην αγορά, το αξιοποίησαν, για να
αυξήσουν τη δική τους κερδοφορία, αγοράζοντας φθηνό χρήµα
από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, το οποίο διοχέτευαν για
αγορές κρατικών οµολόγων µε υψηλότερο επιτόκιο.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία του Υπουργείου Οικονοµικών, ο ρυθ-
µός της πιστωτικής επέκτασης µειώθηκε απότοµα στο 4% το
2009, παρά την πρόβλεψη της Τράπεζας της Ελλάδος, που µι-
λούσε για επέκταση στο 2010. Οι Τράπεζες επαναχρηµατοδοτή-
θηκαν µέσω της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και αύξησαν
τα κέρδη τους και θα έλεγα ότι ο κύριος Υπουργός θα πρέπει
ανάµεσα σε αυτά που είπε και σε αυτά που θα πω εγώ τώρα να
δει πόση είναι η απόσταση. Έλλειψη ρευστότητας στις µικρές
και πολύ µικρές επιχειρήσεις σε συνδυασµό µε την κρίση της
αγοραστικής δύναµης, που έχει καταστροφικές συνέπειες,
καθώς εβδοµήντα έως ογδόντα χιλιάδες εργαζόµενοι εκτιµάται
ότι θα χάσουν φέτος τη δουλειά τους µόνο στο χώρο των µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων. Με κλείσιµο απειλείται η µία στις οκτώ µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις.

Το οκτάµηνο Ιανουαρίου-Αυγούστου έβαλαν λουκέτο οκτώ χι-
λιάδες οκτακόσιες επτά µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις. Εί-
χαµε µείωση 15,5% στις νέες επιχειρήσεις, συγκριτικά µε το
2008. Πάνω από 2.000.000.000 ευρώ είναι οι ακάλυπτες επιτα-
γές. Πάνω από τριακόσιες πενήντα χιλιάδες είναι οι νέες εγγρα-
φές στη µαύρη λίστα του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» και, δυστυχώς, δεν
διαφαίνεται τίποτα που να πηγαίνει στο καλύτερο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Θα ζητήσω και εγώ τα δύο-τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, δεν θα ζητή-

σετε τα δύο-τρία λεπτά. Θα έχετε έως δύο λεπτά και δεν θα γί-
νουν τρία. Συνεχίστε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Νόµιζα ότι τα οκτώ λεπτά που είχε ο
κ. Ροντούλης και έγιναν εννέα θα τα είχα και εγώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είστε άδικος αυτήν
την ώρα και δεν σηµειώσατε καλά. Μπορείτε να πάρετε τα Πρα-
κτικά και θα το δείτε. Αυτό ίσχυσε και για τον κ. Παπουτσή.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Απολύτως καλά σηµείωσα, κύριε
Πρόεδρε, και συνεχίζω.

Να πούµε για το νέο προσανατολισµό του Ταµείου Εγγυοδο-
σίας και τη στήριξη πρώτα απ’ όλα και κυρίως µε ευνοϊκούς
όρους της δανειοδότησης των µικρών και πολύ µικρών επιχει-
ρήσεων για τα άτοκα δάνεια.

Να ζητήσουµε την ίδρυση δηµόσιας τράπεζας ειδικού σκοπού
και να πούµε ότι αυτή η τράπεζα θέλουµε να είναι ένας ενδιάµε-
σος φορέας διαχείρισης των εθνικών και κοινοτικών προγραµ-
µάτων, που να έχουν προσανατολισµό κυρίως στις πολύ µικρές
επιχειρήσεις και στους επαγγελµατίες.

Να ζητήσουµε άµεση αναµόρφωση του ΕΣΠΑ και του Προ-
γράµµατος των ∆ηµοσίων Επενδύσεων, µε προσανατολισµό τη
στήριξη και την ενίσχυση των πολύ µικρών επιχειρήσεων.

Να εξασφαλίσουµε συγκεκριµένα µέτρα –δεν θα πω πολλά-
όπως την εξασφάλιση θέσης, δηλαδή, στο ράφι του σούπερ-µάρ-
κετ στους µικρούς παραγωγούς και την εξασφάλιση της δυνα-
τότητας προβολής των προϊόντων µικρών παραγωγών στα µέσα
ενηµέρωσης.

Ειδικότερα ανά κλάδο –και να µου επιτρέψετε να µιλήσω για
τον τουρισµό και λόγω καταγωγής, από την Κρήτη δηλαδή- να
πω ότι χρειάζεται υποστήριξη σχεδίων συνεργασιών µικρών και
πολύ µικρών επιχειρήσεων, να πω ότι σ’ αυτό θα πρέπει να υπάρ-
ξει και κατεύθυνση, όχι µια βοήθεια απλά, αλλά να δούµε ότι ο
τουρισµός σκοτώνει το συγκριτικό του πλεονέκτηµα και στην
Κρήτη και σε όλη την Ελλάδα και ότι µε τους µικροµεσαίους
υπάρχουν συνέπειες και για την κοινωνία και για την οικονοµία
και για τον εργαζόµενο.

Εκεί θα πρέπει να υπάρξουν πολύ συγκεκριµένα µέτρα, όπως
και στη φορολογία, την αύξηση του αφορολογήτου ορίου για τις
ατοµικές επιχειρήσεις και τις πολύ µικρές, για την επαναφορά
του αφορολόγητου αποθεµατικού για τις πολύ µικρές, για τη
µείωση του φορολογικού συντελεστή και τη µεταβίβαση των µι-
κρών και πολύ µικρών επιχειρήσεων κατά την πώληση ή µέρους
ή του συνόλου της επιχείρησης υπαλλήλους. Επίσης, τον περιο-
ρισµό –και αυτό είναι πολύ σηµαντικό- σε εµπορικά κέντρα και
πολυκαταστήµατα, όχι µόνο στο Λεκανοπέδιο της Αττικής και στο
Νοµό της Θεσσαλονίκης, ως κορεσµένες περιοχές που είναι,
αλλά και στις τουριστικές πόλεις όπου εκεί έχουν γίνει πια βορά.

Και τελειώνω µε το θέµα της δυνατότητας καθορισµού µικρό-
τερου ωραρίου σε σχέση µε το ισχύον νοµοθετικό πλαίσιο, σε
νοµαρχιακό επίπεδο, έπειτα από σύµφωνη γνώµη των ενδιαφε-
ροµένων φορέων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αποστολάτος Βαΐτσης): Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Κριτσωτάκη. Άλλη φορά όµως, µαζί µε τον κ. Ροντούλη µην
ασχολείστε µε τα κάστανα και τη φωτιά, αλλά µε το θέµα που
έχετε. Ο Κανονισµός αυτό λέει.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, θα το προσέχω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αποστολάτος Βαΐτσης): Ευχαριστώ και εγώ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος, για έξι λεπτά. Μπο-
ρείτε και εσείς να φθάσετε τα οκτώ λεπτά, αλλά όχι τα εννέα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ενδιαφέρουσα η επερώ-
τηση των Βουλευτών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, γιατί µας
δίνει το δικαίωµα και την υποχρέωση να µιλήσουµε για τον κορµό
της ελληνικής οικονοµίας.

Είναι δεδοµένο ότι η ελληνική οικονοµία έχει, σε ό,τι αφορά
τις επιχειρήσεις, κάποια δικά της χαρακτηριστικά. Το κυρίαρχο
χαρακτηριστικό που έχει σχέση µε το συγκεκριµένο ζήτηµα, για
το οποίο συζητούµε σήµερα, είναι ότι η µεγάλη πλειοψηφία των

επενδύσεων και των επενδυτικών –αν το θέλετε- προθέσεων των
Ελλήνων πολιτών αφορούν τις µικρές, πολύ µικρές ατοµικές επι-
χειρήσεις, τους αυτοαπασχολούµενους. Αυτό διαφοροποιεί την
ελληνική οικονοµία από τις άλλες ευρωπαϊκές στην ποσόστωση
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και δεύτερον τη διαφοροποιεί
πολύ περισσότερο από τις Ηνωµένες Πολιτείες ή άλλα µεγάλα
κράτη, όπου εκεί σε πολύ µεγαλύτερο βαθµό, αλλά και στις µε-
γάλες και ισχυρές χώρες της Ευρώπης, οι µεγάλες πολυεθνικές
εταιρείες είναι ο µεγάλος κορµός των επενδύσεων, που δίνουν
πολλές θέσεις εργασίας και που κυρίως αντλούν το χρήµα, το
οποίο χρειάζεται για να επενδύσουν και να δηµιουργήσουν αυτά
που δηµιουργούν, από το Χρηµατιστήριο ή από τα µεγάλα χρη-
µατοπιστωτικά ιδρύµατα, µε βάση τις εγγυοδοσίες και τα κέρδη
που έχουν δυνατότητα να δίνουν.

Εδώ, όµως, οι αυτοαπασχολούµενοι µικροεπαγγελµατίες και
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, αντλούν κυρίως το χρήµα που χρει-
άζονται για να επιβιώσουν, να συνεχίσουν, να ζήσουν τις οικογέ-
νειές τους και δύο ανθρώπους που µπορεί να απασχολούν, από
το τζίρο της αγοράς, από τη δύναµη δηλαδή της ελληνικής οι-
κονοµίας.

Εποµένως, δεν είναι λάθος να ασχολούµαστε µε τα επιµέρους
ιδιαίτερα προβλήµατα των κλάδων. Κάθε άλλο. Όµως, αν δεν λύ-
σουµε το πρωτεύον, το πρωτόλειο, το γενεσιουργό δηλαδή, αυτό
το οποίο παράγει πλούτο στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, τον
τζίρο και την κατανάλωση, δεν µπορούν οι επιχειρήσεις αυτές να
επιβιώσουν.

Μπορούµε να λύσουµε όλα τα άλλα, τα αφορολόγητα πολλά
από τα οποία µπορεί να είναι και σωστά, τα ασφαλιστικά τους
θέµατα, τα εξωγενή βάρη στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις που
αφορούν τα τέλη και αυτά τα οποία πληρώνουν σε δήµους, σε
νοµαρχίες, σε οποιοδήποτε άλλο παράγοντα ή εν πάση περι-
πτώσει µπορούµε να προσπαθήσουµε να τα λύσουµε. Αν δεν λύ-
σουµε, όµως, το άλλο δηλαδή το να κινείται η αγορά, όλα τα
υπόλοιπα δεν αποτελούν φάρµακο ούτε γιατρειά για τη νόσο η
οποία υπάρχει σήµερα και η οποία εκδηλώνεται µε διαφόρους
τρόπους. Πρώτα από όλα εκδηλώνεται µε επιταγές οι οποίες δεν
µπορούν να ικανοποιηθούν και σιγά-σιγά αρχίζει και εκδηλώνεται
και µε κλείσιµο ή εγκατάλειψη επαγγελµατικής εστίας.

Ποια είναι τα όπλα τα οποία έχουµε σαν πολιτεία; Έχουµε δύο
πράγµατα. Τη διατήρηση ενός στοιχειώδους επιπέδου ζωής των
Ελλήνων, για να µπορούν να βάζουν χρήµατα σ’ αυτήν την ιστο-
ρία και δεύτερον τα κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης και βε-
βαίως τη δυνατότητα την οποία έχουµε µέσα από τα κονδύλια
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µέσα από διαδικασίες εκσυγχρονι-
σµού -που έτσι και αλλιώς είναι απαραίτητες γι’ αυτές τις επιχει-
ρήσεις- να λύσουµε προβλήµατα και µαζί όλα τα άλλα.

Σήµερα που µιλάµε ζούµε την πιο σκληρή περίοδο για όλους
αυτούς τους ανθρώπους, για τους οποίους απασχολούµαστε,
στον πυρήνα µιας µεγάλης, σκληρής οικονοµικής κρίσης και βε-
βαίως την εµφάνιση, σε πολύ υψηλό βαθµό, όλων των διαρθωτι-
κών προβληµάτων, τα οποία έχει η ελληνική κοινωνία και τα
οποία εκδηλώνονται και σαν µεγάλο έλλειµµα και σαν µεγάλο
χρέος της χώρας προς το εξωτερικό.

Η Κυβέρνηση έχει αποφασίσει να πάρει κάποια µέτρα -δεν τα
ξέρουµε όλα, τα µαθαίνουµε από τις διαρροές- εδώ και τρεις
µήνες από τους τέσσερις τους οποίους κυβερνάει το ΠΑΣΟΚ.
Τρεις µήνες, λοιπόν, βιώνουµε τη διαδικασία των διαρροών για
το µέτρηµα των αντιδράσεων, γιατί περί αυτού πρόκειται, κύριε
Υπουργέ, των πολιτών γι’ αυτά τα οποία θα αποφασίσετε. Κά-
ποια στιγµή, τις επόµενες δεκαπέντε µέρες απ’ ό,τι µαθαίνουµε,
επιτέλους θα έχουµε σχέδια νόµων τα οποία θα συζητήσουµε.

Προσοχή όµως! ∆ιότι στην προσπάθειά µας να θεραπεύσουµε
τους αριθµούς, δηλαδή, τα ελλείµµατα, το χρέος, να βελτιώ-
σουµε την αξιοπιστία της χώρας µας δεν θεραπεύουµε τα προ-
βλήµατα της τεράστιας οµάδας αυτών των επαγγελµατιών, για
τους οποίους συζητάµε σήµερα.

∆ιότι πρώτον, εκ των πραγµάτων, αυτό το οποίο έχει αποφα-
σιστεί από την Κυβέρνηση, δηλαδή, το ιρλανδικό µοντέλο µε τη
µείωση των µισθών δια της µεθόδου του τεµαχισµού των επιδο-
µάτων και δεύτερον, η αύξηση των εµµέσων φόρων -κάποιοι από
τους οποίους είναι δίκαιοι ή αναγκαία δίκαιοι, όπως είναι τα τσι-
γάρα και τα ποτά, αλλά υπάρχουν άλλοι που είναι άδικοι, όπως
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είναι η αύξηση των φόρων στη βενζίνη και στο πετρέλαιο- ση-
µαίνει ντόµινο σε ολόκληρη την αγορά, σε κάθε δραστηριότητα,
σε κάθε τιµή, σε κάθε χαρτάκι, το οποίο πουλιέται, κολλιέται σε
οποιοδήποτε σούπερ-µάρκετ, µικροµεσαία επιχείρηση, µεγάλη
επιχείρηση, µικρή επιχείρηση, που θα έρθει να προστεθεί ή µάλ-
λον να αφαιρέσει και άλλο εισόδηµα, µαζί και η φορολογία, µαζί
και όλα τα άλλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να χρησιµοποιήσω τα δύο
λεπτά που µου έχετε υποσχεθεί.

Υπάρχει ένα ερώτηµα µεγάλο. Να συζητήσουµε γι’ αυτές τις
επιχειρήσεις και να βοηθήσουµε γι’ αυτές τις επιχειρήσεις. Αλλά
αν το πρώτο, το πρωτογενές που εξασφαλίζει τον τζίρο, την επι-
βίωση των οικογενειών των ανθρώπων αυτών και των δύο-τριών
υπαλλήλων που έχουν δεν λυθεί, τότε ό,τι και να συζητήσουµε
σ’ αυτήν την Αίθουσα, νοµίζω ότι είναι ένα αλατοπίπερο σ’ ένα
ήδη καµένο φαγητό. Και είναι γνωστό ότι σε καµµία ελληνική οι-
κογένεια δεν βάζουν αλατοπίπερο όταν το φαγητό έχει καεί.

Κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνηση έχει αναλάβει το φορτίο να δια-
χειριστεί σ’ αυτήν τη φάση της πολιτικής ιστορίας την κρίση,
αλλά συγχρόνως έχει επιφορτισθεί για την επιβίωση τουλάχιστον
των Ελλήνων πολιτών και των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. ∆εν
µπορείτε από τη µία πλευρά να αφαιρείτε τζίρο και δυνατότητα
οικονοµικής επιβίωσης και από την άλλη πλευρά να συζητάµε
εδώ για αύξηση του αφορολόγητου, για µείωση των ασφαλιστι-
κών εισφορών, κατ’ εξαίρεση απ’ όλους τους άλλους Έλληνες.

Το σηµαντικότερο σ’ αυτόν τον τόπο είναι η µικρή ανάσα και
χαραµάδα της ανάπτυξης. ∆εν τη δίνετε µέχρι τώρα, επιµένουµε
ότι πρέπει να τη δώσετε και σας πιέζουµε να κάνετε αυτό το
οποίο σας ζητάει όλη η ελληνική πολιτεία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κωνσταντίνο Μαρκόπουλο από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά

θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξε-
ναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, τριάντα
πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συνοδοί από
το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο του Αγίου Κωνσταντίνου Αιτωλοακαρ-
νανίας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα έρθουµε
στις δευτερολογίες των οµιλητών της επερώτησης, µε πρώτο τον
πρώτον επερωτώντα Βουλευτή, τον κ. Νικόλαο Καραθανασό-
πουλο. Σας έχουν µείνει δυόµισι λεπτά. Κάντε τα ό,τι θέλετε µέσα
στα χρονικά περιθώρια που έχουµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τα λογικά χρονικά περι-
θώρια που έχουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το βασικό ερώτηµα είναι τι χρειάζεται. Εµείς το απαντάµε µία

και έξω. Η αντιµονοπωλιακή δράση χρειάζεται και τους αυτοα-
πασχολούµενους και τους επαγγελµατίες και τους εµπόρους.
Και το λέµε αυτό γιατί; Γιατί προσπάθησε απολογητικά ο κύριος
Υφυπουργός –οφείλω να οµολογήσω- να υπερασπιστεί την πο-
λιτική της Κυβέρνησης. Όµως και οι ίδιοι στυλοβάτες της κυ-
βερνητικής πολιτικής σε κοινωνικό επίπεδο, όπως η ΓΕΣΕΒΕ για
παράδειγµα, που έδωσε άλλοθι στην αντιλαϊκή κυβερνητική πο-
λιτική, φθάνει στο σηµείο να καταγγείλει την Κυβέρνηση για προ-
σχηµατικότητα στο διάλογο, τόσο στο φορολογικό, όσο και στο
ασφαλιστικό µε χθεσινά δελτία Τύπου που έδωσε στη δηµοσιό-
τητα.

Φαίνεται η ίδια η αντίφαση που πηγάζει απ’ όλες τις πλευρές
της πολιτικής και της σηµερινής Κυβέρνησης. Το αναφέρατε και
εσείς, κύριε Υφυπουργέ, το ανέφερε και ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά
ανάµεσα στην Ελλάδα και στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Πολλές χι-
λιάδες, εκατοντάδες χιλιάδες µικρές επιχειρήσεις στην Ελλάδα.
∆εν υπάρχει αυτό σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η κατεύθυνση την οποία θέλετε, είναι να οδηγηθούµε σε µια
τέτοια κατάσταση, δηλαδή ελάχιστες, µεγάλες επιχειρήσεις.
Όµως, η ύπαρξη και στην Ελλάδα πολλών και µικρών επιχειρή-

σεων δεν σηµαίνει ότι έχουν περιθώρια δράσης, όταν η αγορά
µονοπωλείται µε συγκεκριµένα στοιχεία, όπως αποδείξαµε, από
µια χούφτα πολυεθνικών, από µια χούφτα µονοπωλιακών οµίλων.

Το 1,5% των επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στο εµπό-
ριο ελέγχει το 50% των πωλήσεων συνολικά. Απ’ αυτήν την
άποψη, αυτή η αντίφαση πηγάζει και από τα υπόλοιπα δεδοµένα
της πολιτικής σας, γιατί δεν θέλετε τη βίαιη χρεοκοπία αυτών των
επιχειρήσεων. Αντίθετα αξιοποιείτε την ύπαρξη των εκατοντά-
δων χιλιάδων για να συγκαλύψετε την ανεργία, η οποία κλιµα-
κώνεται µε τα διάφορα προγράµµατα επιχειρηµατικότητας,
νεανικής επιχειρηµατικότητας, τα οποία είναι εκ των προτέρων
καταδικασµένα σε χρεοκοπία και οδηγούν αυτούς οι οποίοι συµ-
µετέχουν, στο να έχουν χρέη υπερβολικά, γιατί αναγκάζονται να
δανειστούν.

Η ίδια αντίφαση προκύπτει και από τη λογική την οποία βάλατε
ως κεντρικό ζήτηµα, κύριε Υφυπουργέ, το παραγωγικό µοντέλο.
Μάλιστα η αντίφαση είναι η εξής: Γνωρίζετε πολύ καλά ότι οι µι-
κρές επιχειρήσεις δεν µπορούν να είναι παραγωγικές, δεν µπο-
ρούν να ανταγωνιστούν τους µονοπωλιακούς οµίλους. Και δεν
µπορούν να τους ανταγωνιστούν γιατί οι άλλοι έχουν οικονοµία
κλίµακας και άρα επιβάλλουν τους κανόνες και τους νόµους
τους. Πώς θα λύσετε αυτό το ζήτηµα; Το λύνετε µε συγχωνεύ-
σεις, εξαγορές.

Αντίθετα, η πρόταση η δική µας είναι ο παραγωγικός συνεται-
ρισµός, που θα λειτουργήσει σ’ ένα εντελώς διαφορετικό περι-
βάλλον κοινωνικοοικονοµικό.

Επίσης, ξέρετε πολύ καλά εσείς, κύριε Υφυπουργέ, ότι η δια-
δικασία αυτή του ανταγωνισµού οδηγεί στη µονοπώληση της
αγοράς και στον έλεγχό της. Βεβαίως, κανένα παραγωγικό µο-
ντέλο δεν µπορεί να διαφυλαχτεί για τη χώρα µας όταν υπάρχει
η λογική της απελευθέρωσης της αγοράς ως ευρωενωσιακή πο-
λιτική.

Γι’ αυτό ακριβώς και βλέπουµε µια ραγδαία υποχώρηση από
την εποχή της συµµετοχής της χώρας µας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, της παραγωγικής βάσης της χώρας µας και στον αγρο-
τικό τοµέα, όπου τα εισαγόµενα οµοειδή προϊόντα καταλαµβά-
νουν την αγορά µας. Και όχι ότι είναι καλύτερης ποιότητας, όπως
θέλετε να πείτε.

Γιατί γνωρίζετε πολύ καλά ότι σε πάρα πολλές απ’ αυτές τις
τρίτες χώρες, οι µεγάλες βιοµηχανίες φυτοφαρµάκων έχουν µε-
ταφέρει εκεί τα ληγµένα φυτοφάρµακα, όλα αυτά τα οποία απα-
γόρευσαν υποκριτικά σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και
έρχονται αγροτικά προϊόντα µε τέτοια χαρακτηριστικά παραγω-
γής.

∆εν είναι, λοιπόν, ζήτηµα ποιότητας το τι έχει κατακλυστεί η
ελληνική αγορά από εισαγωγές οµοειδών προϊόντων. Και η εκτό-
πιση της παραγωγικής βάσης της χώρας µας είναι ζήτηµα επι-
λογών των µονοπωλιακών οµίλων του διεθνούς εµπορίου, αλλά
και της χώρας µας, που δραστηριοποιούνται εδώ.

Και πώς θα το ανταγωνιστείς αυτό το πράγµα; Εµείς λέµε πολύ
καθαρά στο επίπεδο της αγροτικής οικονοµίας, να απαγορευτεί
η εισαγωγή οµοειδών προϊόντων που η χώρα µας είναι πλεονα-
σµατική, για να καλυφθούν οι διατροφικές ανάγκες του λαού. Γι’
αυτό πρέπει να πάµε σε κόντρα, σε ρήξη µε την πολιτική της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Αντίστοιχη εικόνα της αντιφατικότητάς σας παρουσιάζετε και
στα υπόλοιπα ζητήµατα. Όσον αφορά τη φοροδιαφυγή, υπάρ-
χει επίσηµη φοροαποφυγή, την οποία ευλογούν οι κυβερνήσεις.
Ποια είναι αυτή; Του µεγάλου κεφαλαίου. Το εφοπλιστικό κεφά-
λαιο δεν πληρώνει δεκάρα τσακιστή.

Φορολογικά έσοδα. Θα βάλετε τέτοιο ζήτηµα;
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Με τους νόµους τους δικούς σας, της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ

το 2002, αλλά και της Νέας ∆ηµοκρατίας το 2004, µειώθηκαν οι
φορολογικοί συντελεστές στις µεγάλες επιχειρήσεις. Αυτό τι ση-
µαίνει; Τουλάχιστον από 5.000.000.000 έως 6,5 δισεκατοµµύρια
απώλεια σε ετήσια βάση φορολογικών εσόδων, που στην επταε-
τία που διανύσαµε µέχρι τώρα σηµαίνει πάνω από
35.000.000.000 ευρώ.

Θα είχε καλυφθεί το δηµοσιονοµικό έλλειµµα µόνο από αυτήν
την πηγή, κύριε Υφυπουργέ. Και ξέρετε πολύ καλά ότι σε συν-
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θήκες απελευθέρωσης των αγορών, της κυκλοφορίας του κε-
φαλαίου, δεν θα µπορέσετε να φορολογήσετε τη µεγάλη, την
πολύ µεγάλη, κινητή και ακίνητη περιουσία.

∆εν είναι απάντηση τα όποια χρηµατοδοτικά εργαλεία. Απο-
κλείονται οι µικρές επιχειρήσεις. Πείτε µου µία ατοµική επιχεί-
ρηση, µια πολύ µικρή επιχείρηση που µπορεί να ενταχθεί σε
τέτοιους νόµους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχουµε χρόνιο
για να σας πει τίποτα, κύριε Καραθανασόπουλε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Καµµία. Είναι αποκλει-
σµένες από χέρι. Αντίστοιχη λογική υπάρχει και στις ληξιπρόθε-
σµες οφειλές. Ποιους εξυπηρετεί; Τις µεγάλες επιχειρήσεις.
Ποιος µικρός επαγγελµατίας έχει ληξιπρόθεσµα χρέη 1,5 εκα-
τοµµύριο ευρώ και µάλιστα ανά τράπεζα;

Εµείς είπαµε, µειώστε αυτό το όριο και δώστε περισσότερες
γενναιόδωρες παροχές, όταν γνωρίζετε ότι το 35% των πολύ µι-
κρών επιχειρήσεων δεν έχουν καµµία συνδιαλλαγή µε την τρά-
πεζα γιατί δεν µπορούν να έχουν, είναι αποκλεισµένες από τον
τραπεζικό λογαριασµό.

Ποιο είναι, λοιπόν, το πρόβληµα; Είναι µήπως η ρευστότητα
στην αγορά, όπως είπε ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καραθανα-
σόπουλε, ολοκληρώστε παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω σε µισό
λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

Ο τζίρος είναι το ζήτηµα. Είναι µήπως το παραεµπόριο; Όχι.
Είναι η πτώση του τζίρου. Που η πτώση του τζίρου σηµαίνει τι;
Έρχεται από την ανεξέλεγκτη δράση του κεφαλαίου, από τις φι-
λοµονοπωλιακές πολιτικές που εσείς βάζετε, υλοποιείτε µε κάθε
τρόπο.

Άρα, η διέξοδος είναι η αντιµονοπωλιακή δράση, η αντιµονο-
πωλιακή συµµαχία εργατών, επαγγελµατοβιοτεχνών και φτωχών
αγροτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ.
Ο κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου έχει το λόγο για λιγότερο

από τα τρία λεπτά που δικαιούται.
Σας παρακαλώ τηρήστε τα τρία λεπτά. Και οι επόµενοι τρεις

συνάδελφοι έχουν καλύψει το χρόνο τους, µε τον κατάλογο που
έχω λάβει. Αν θέλουν να µιλήσουν, παράκληση λακωνικά όσο
µπορούν.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Η επερώτηση του ΚΚΕ
δεν είναι µόνο επίκαιρη και ενδιαφέρουσα, έχει κυρίως αντικει-
µενικό, εµπειρικά επαληθεύσιµο περιεχόµενο και στα κριτήρια
στα οποία κριτικάρει την κυβερνητική πολιτική. Προπαντός,
όµως, έχει σκοπιά κριτικής αλλά και προοπτικής στα συµφέροντα
των εργαζοµένων και βιοπαλαιστών αυτού του τόπου.

Ειπώθηκαν µια σειρά πραγµάτων εδώ που συσκοτίζουν την οι-
κονοµική και κοινωνική πραγµατικότητα, µέσα στην οποία ζούµε.

Οι αυτοαπασχολούµενοι και βιοτέχνες δεν είναι ο κορµός της
ελληνικής οικονοµίας. Κυριαρχούν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι.

Οι όποιες ασυµµετρίες, τσαπατσουλιές και ζαβολιές που συµ-
βαίνουν στο χώρο της αγοράς, συµβαίνουν γιατί έχει προηγηθεί
κάτι άλλο. Η συγκέντρωση και συγκεντροποίηση της παραγωγής
των κερδών και των κεφαλαίων έχει πραγµατοποιηθεί στην κοι-
νωνική παραγωγή. Και µε αυτήν την έννοια αναφέραµε ότι δεν
είναι τυχαίο ότι σαράντα δύο επιχειρηµατικοί όµιλοι, επιχειρη-
µατικά χταπόδια, να το πω έτσι, καρπώθηκαν το 65% των κερ-
δών της τελευταίας δεκαπενταετίας.

Οι επιχειρηµατικοί όµιλοι κυριαρχούν στην αγορά ακριβώς
γιατί έχουν κυριαρχήσει πριν στην κοινωνική παραγωγή.

Εµείς από αυτήν την άποψη διευκρινίζουµε ότι µιλάµε για τους
αυτοαπασχολούµενους βιοτέχνες, επαγγελµατίες, µικροεµπό-
ρους, που εργάζονται χωρίς να χρησιµοποιούν ξένη εργατική δύ-
ναµη. Μιλάµε για τις οικογενειακές µονάδες ένα έως τρία, που οι
ίδιοι είναι απασχολούµενοι.

Τα προβλήµατα δεν σχετίζονται µε τη λειψή θεσµική συγκρό-
τηση της αγοράς, ούτε µε τις δυσλειτουργίες της ούτε µε την
ασυδοσία της αγοράς. Γιατί τους κανόνες της αγοράς τους υπα-
γορεύουν οι οικονοµικά ισχυροί. Κι από αυτήν την άποψη οι το-
ποθετήσεις του κυρίου Υφυπουργού περί µεταρρυθµίσεων στην
Επιτροπή Ανταγωνισµού των ενδοοµιλικών συναλλαγών, που
στρεβλώνουν την αγορά, στην καλύτερη των περιπτώσεων συ-

σκοτίζουν την πραγµατικότητα.
Για το παραεµπόριο µια κουβέντα. Αντιλαµβανόµαστε την αγω-

νιώδη προσπάθεια του κ. Ροντούλη να µιλήσει για τους αγιάννη-
δες και τους µετανάστες, να το πούµε έτσι, ή να καταφύγει στη
γιαγιά του Βόλου, ακριβώς γιατί δεν θέλει να µιλήσει για το γε-
γονός ότι η αιτία των προβληµάτων των επαγγελµατοβιοτεχνών
είναι οι ιππότες του κέρδους και οι µεγαλοµέτοχοι των επιχειρη-
µατικών οµίλων. Και από αυτήν την άποψη άξιος ο µισθός για τα
ταξικά συµφέροντα που εκπροσωπεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ
πολύ, κύριε Παπακωνσταντίνου.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προ-
σωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, έχετε το
λόγο. Αλλά µείνετε στο προσωπικό και να µην ξεκινήσετε κύκλο
αντιπαράθεσης για τίποτα. Θα απευθυνθείτε στο Προεδρείο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μάλιστα.
Εγώ κατανοώ την πολιτική τοποθέτηση, αλλά δεν µπορώ να

καταλάβω τα περί µισθού. Θα παρακαλούσα, λοιπόν, τον εκλεκτό
συνάδελφο, ό,τι λέει περί µισθού, να το ανακαλέσει. Μπορεί να
πει την άποψή του, να µας κρίνει πολιτικά, αλλά µέχρι εδώ και
µη παρέκει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ
πολύ.

Ο συνάδελφος κ. Αντώνης Σκυλλάκος έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είπα να ανακαλέσει.

Τι εννοεί περί µισθού, «άξιος ο µισθός»;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα το εκλάβετε ως

ρητορική αναφορά, σας παρακαλώ προσωπικά.
Κύριε Σκυλλάκο, σας παρακαλώ, κάνετε λακωνικό το ανύπαρ-

κτο δίλεπτο που έχετε.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Ελπίδες έδωσε ο κύριος Υπουργός,

λέγοντας ότι µε το ΕΣΠΑ θα δοθούν χρήµατα στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις.

Πρώτο ζήτηµα: Θα παραµείνει το όριο; Όταν λέµε µικροµε-
σαία επιχείρηση για ευρωπαϊκά ή για εθνικά προγράµµατα, συ-
νήθως, το όριο φθάνει µέχρι επιχειρήσεις διακοσίων πενήντα
ατόµων -που δεν είναι µικρές ούτε καν µεσαίες- διότι αυτοί τελικά
παίρνουν ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι από την όποια στήριξη. Θα
παραµείνει σαν κριτήριο η βιωσιµότητα των επιχειρήσεων; ∆ιότι,
µπαίνουν και όροι να µην ήταν αρνητικοί στα κέρδη την τελευ-
ταία χρονιά ή τα τελευταία δύο χρόνια. Μπαίνουν πάντα κριτήρια
βιωσιµότητας, ενώ ανάγκη έχουν περισσότερο αυτοί που έχουν
δυσκολίες, όχι, αυτοί οι οποίοι έχουν κέρδη και βιωσιµότητα.

∆εύτερο ζήτηµα: ΤΕΜΠΜΕ. Καµαρώνετε για το ΤΕΜΠΜΕ ότι
είναι πρόγραµµα µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Όσοι παίρνουν
από το ΤΕΜΠΜΕ και δεν µπορούν να πληρώσουν αυτό που δα-
νείστηκαν ξέρετε ότι κινδυνεύουν να µπουν φυλακή, διότι θα
χρωστάνε πλέον στο δηµόσιο; Έχει εγγυηθεί το δηµόσιο για τον
επαγγελµατία ή για τον µικρέµπορο. Άρα, λοιπόν, δεν είναι και
τόσο θετικό γι’ αυτούς που δεν θα µπορέσουν να αντεπεξέλθουν.
θα κινδυνεύουν και µε φυλάκιση.

Τρίτο ζήτηµα: Πράσινες πολιτικές. Γιατί ευνοούνται οι µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις µε τις πράσινες πολιτικές; ∆εν το έχω κα-
ταλάβει. Οι µεγάλες θα ευνοηθούν, όπως ευνοούνται σε όλα τα
ζητήµατα προσφοράς και ζήτησης και σύµφωνα µε το πώς κινεί-
ται η αγορά. ∆ιότι έχουν δυνατότητες για χαµηλότερο κόστος,
έχουν τις υποδοµές. ∆εν καταλαβαίνω για ποιο λόγο θα ευνοη-
θεί ο µικρός µε τις πράσινες πολιτικές, που δεν ξέρουµε αν έχει
και τα τεχνικά και τα οικονοµικά µέσα να κάνει τέτοιους εκσυγ-
χρονισµούς ώστε να υπηρετήσει τις λεγόµενες πράσινες πολιτι-
κές.

Τελειώνω µε το εξής: Μας φέρατε σαν επιχείρηµα την πρό-
σφατη ρύθµιση των χρεών. Πέρα από το γεγονός ότι πολύ µικρό
µέρος των µικρών επιχειρηµατιών χρωστάνε ή έχουν πάρει δά-
νειο από τις τράπεζες, εγώ ρωτάω το εξής: Χρειάζεται κάθε
φορά ρύθµιση και από σας και από τη Νέα ∆ηµοκρατία για να
µην πληρώνουµε πανωτόκια ή να µην πληρώνουµε το σύνολο
των πανωτοκίων ή άλλων βαρών που επιβάλλουν οι τράπεζες;
Γιατί δεν τα καταργείτε αυτά; Ελάτε εδώ και πέστε: «Καταργούµε
και δίνουµε στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις επιτόκιο που είναι χα-
µηλότερο από τον πληθωρισµό». Αυτό προτείνει το ΚΚΕ. Έτσι θα
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ενισχύσουµε τους µικρούς και µεσαίους. Όχι, συσσωρεύονται
χρέη και ερχόσαστε κάποια στιγµή και λέτε: «∆εν θα πληρώσουν
κάτω από προϋποθέσεις τα πανωτόκια». Ρύθµιση οριστική και
µόνιµη για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αντώνιο Σκυλλάκο.

Έχω την τιµή να κάνω µία ανακοίνωση στο Σώµα, µε ηµερο-
µηνία 5.2.2010.

Η Επιτροπή του Απολογισµού και του Γενικού Ισολογισµού του
Κράτους και Ελέγχου της Εκτέλεσης του Προϋπολογισµού του
Κράτους καταθέτει την έκθεσή της στα σχέδια νόµων του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών:

Α) «Κύρωση του Απολογισµού του Κράτους Οικονοµικού
Έτους 2008»

Β) «Κύρωση του Ισολογισµού του Κράτους Οικονοµικού
Έτους 2008»

Κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Απόστολος Νάνος έχει το λόγο για να
δευτερολογήσει.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: ∆εν θέλω να δευτερολογήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ.
Ο κ. Άγγελος Τζέκης έχει το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούσαµε µε ιδιαίτερη προσοχή τον κύριο Υπουργό, αφού

πρέπει να τονίσουµε ότι δεν απήντησε σε πολύ συγκεκριµένα ζη-
τήµατα που θέσαµε και αυτό δεν είναι τυχαίο. Γιατί όλοι γνωρί-
ζουµε ποια είναι η πολιτική που ακολουθήθηκε διαχρονικά µέχρι
τώρα και τι προετοιµάζεται για το αύριο.

Έτσι, λοιπόν, για όσα θέσαµε πάνω στα φορολογικά, δεν πή-
ραµε καµµία απάντηση. Και, µάλιστα, εδώ ακριβώς ξεδιπλώνε-
ται η πολιτική βούληση της Κυβέρνησης για νέα φοροεπιδροµή
και στους αυτοαπασχολούµενους, µικρούς επαγγελµατίες, ερ-
γαζόµενους και άλλα κοινωνικά στρώµατα. Και αν υπολογίσετε,
κύριε Πρόεδρε, και τα αυξηµένα δηµοτικά τέλη, τα φοροχαρά-
τσια, που πληρώνουν οι αυτοαπασχολούµενοι επαγγελµατίες
στους ΟΤΑ, οι οποίοι έπρεπε να διεκδικήσουν τα δισεκατοµµύρια
που όφειλαν να δώσουν και παρακρατούσαν παράνοµα και κα-
ταχρηστικά οι κυβερνήσεις, αντιλαµβανόµαστε όλοι τι φορολο-
γικός περίγυρος τους οδηγεί στην ασφυξία.

∆εν έδωσε, λοιπόν, καµµία απάντηση σε όλες αυτές τις ερω-
τήσεις που θέσαµε, εάν θα καταργηθεί ή όχι το αφορολόγητο,
εάν µόνο τα βιβλία και τα στοιχεία τους είναι η βάση για τη φο-
ρολογία, εάν θα καταργηθεί η περαίωση, που σηµαίνει, δηλαδή,
ότι δεν δέχεται την πρόταση για 20.000 το αφορολόγητο, 40.000
για την οικογένεια, 5.000 κατά παιδί.

Εποµένως, δεν δέχθηκε την πρόταση που κάνουµε επιτέλους
να επανέλθει ο φορολογικός συντελεστής των ανωνύµων εται-
ρειών που βγάζουν πολύ µεγάλα κέρδη στο 45%.

Έτσι, λοιπόν, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας σήµερα µε την
επερώτηση του, αλλά και µε τις προτάσεις που έχει καταθέσει,
δεν κάνει τίποτα άλλο παρά να υπερασπισθεί τις θέσεις εργα-
σίας και το εισόδηµα των αυτοαπασχολουµένων και των µικρών
ΕΒΕ και όχι βέβαια την επιχειρηµατική προοπτική τους, που σκό-
πιµα καλλιεργούν διαχρονικά οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, του ΠΑΣΟΚ, αλλά και άλλων κοµµάτων, που για τους
περισσότερους είναι µία αυταπάτη. Γιατί µέσα στο πλαίσιο της
φιλοµονοπωλιακής πολιτικής που ακολουθήθηκε, δεν µπορεί
πραγµατικά να επιβιώσει ο µικρός, ο αυτοαπασχολούµενος επαγ-
γελµατίας.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας τους καλεί λοιπόν –και
κλείνω µε αυτό κύριε Πρόεδρε- στην απεργία, στις 10 Φεβρουα-
ρίου, που πραγµατοποιούν οµοσπονδίες, εργατικά κέντρα, σω-
µατεία, που κινούνται σε µία ταξική κατεύθυνση, να κλείσουν τα
µαγαζιά τους, να βρεθούν µαζί µε τους εργαζόµενους για να
στείλουν το µήνυµα ότι δεν θα υποταχθούν στα όσα σχεδιάζει η
Κυβέρνηση, η Ευρωπαϊκή Ένωση, οι µεγάλοι πολυεθνικοί όµιλοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Άγγελο Τζέκη από το ΚΚΕ.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός, κ. Μάρκος Μπόλαρης για δέκα
λεπτά.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επερώτηση όπως εξελίχθηκε

έχει ένα διαπιστωτικό χαρακτήρα σε σχέση µε πολιτικές, οι
οποίες ξεδιπλώθηκαν στη χώρα τα προηγούµενα χρόνια. Την κα-
τανοούµε, την υπογραµµίζουµε. Θα πρέπει να επισηµάνουµε ότι
οι επερωτώντες αντιµετωπίζοντας τα µέτρα, τα οποία πήρε η Κυ-
βέρνηση στους τρεις αυτούς µήνες που το ΠΑΣΟΚ έχει την ευ-
θύνη της χώρας, νοµίζω ότι ήταν αµήχανοι. Επιχείρησαν να
µειώσουν το χαρακτήρα της παρέµβασης και αναφέροµαι στο
επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, λέγοντας ότι ήταν µία ασπι-
ρίνη, παραβλέποντας ότι ήταν ένα κατ’ εξοχήν αναδιανεµητικό
µέτρο.

Εγώ, δεν ισχυρίζοµαι –ούτε η Κυβέρνηση το ισχυρίστηκε- ότι
µε το έκτακτο επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης έλυσε τα προ-
βλήµατα της ελληνικής κοινωνίας ή των ανθρώπων, οι οποίοι
υποφέρουν. Αλλά ήταν, όντως, σε µία κρίσιµη στιγµή µέσα στην
καρδιά της οικονοµικής κρίσης, ένα δείγµα πολιτικής για το πώς
θα πορευθεί η Κυβέρνηση τον επόµενο καιρό. Νοµίζω πως ήταν
ανακουφιστικό µέτρο, όπως και αν εσείς θέλετε να το χαρακτη-
ρίσετε.

Θέλω, επίσης, να πω ότι µε τον ίδιο αµήχανο τρόπο αντιµετω-
πίστηκε ένα νοµοσχέδιο, το οποίο κατ’ εξοχήν ευεργετεί γύρω
στις τετρακόσιες χιλιάδες µικροµεσαίες επιχειρήσεις και ψηφί-
στηκε προχθές. Αυτό το νοµοσχέδιο αφορά τη ρύθµιση των οφει-
λών, την κατάργηση τόκων υπερηµερίας και ανατοκισµού, τη
διευκόλυνση των επιχειρήσεων οι οποίες είχαν προβλήµατα µε
τις επιταγές και τα οποία προβλήµατα αυτά δηµιουργήθηκαν
λόγω της οικονοµικής κρίσης.

Τώρα, καταλαβαίνω ότι όταν έχεις αδυναµία και αµηχανία να
αντιµετωπίσεις τα µέτρα µε τα οποία κινείται η Κυβέρνηση, κά-
νεις κριτική σε όσα θα έρθουν, για εκείνα που έχει ξεκινήσει µία
διαδικασία διαβούλευσης. Αναφέροµαι στην κριτική την οποία
κάνετε για το φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο θα έρθει τις επό-
µενες µέρες και το οποίο εσκεµµένα δεν απαντήθηκε από εµένα,
διότι το ξέρετε πολύ καλά ότι γίνεται µία διαβούλευση, το ξέρετε
πολύ καλά ότι τις επόµενες µέρες θα είναι εδώ. ∆εν είναι αντι-
κείµενο της επερώτησης σας το τι θα γίνει µε το φορολογικό νο-
µοσχέδιο, ούτε αντικείµενο της επερώτησής, που απευθύνεται
στο Υπουργείο Οικονοµίας, είναι το να απαντήσουµε τι γίνεται
µε το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο.

Έχετε τη δυνατότητα να επανέλθετε µε µία επερώτηση στα
αντίστοιχα Υπουργεία και στο Υπουργείο Υγείας -γιατί υπήρχαν
και ερωτήµατα και προβληµατισµός που αφορούν το Υπουργείο
Υγείας- για να υπάρχει άνεση του χρόνου. ∆ιαφορετικά θα µπο-
ρούσα τηλεγραφικά να δίνω τίτλους και να σας πω ότι, πράγµατι,
η Κυβέρνηση στα θέµατα του Υπουργείου Υγείας, ήδη, έκανε πα-
ρέµβαση για την επαναφορά της λίστας φαρµάκων, γιατί έχει
ασκηθεί καταστροφική πολιτική από την κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας και έχουν διογκωθεί τα χρέη στα ασφαλιστικά ταµεία
και στα νοσοκοµεία από αυτήν την καταστροφική πολιτική που
ασκήθηκε µε την κατάργηση της λίστας φαρµάκων.

Θέλω να σας πω ότι από τη συζήτηση προκύπτει ένα µεγάλο
θέµα, το οποίο πρέπει να θέσουµε και να το βάλουµε σε συζή-
τηση µε όλο το πολιτικό προσωπικό της χώρας, όλα τα κόµµατα
και τους φορείς. Το είπατε, το ανέφεραν και άλλα κόµµατα: Είναι
το ζήτηµα του τι γίνεται µε τους ελέγχους στην αγορά.

Εάν θέλουµε πράγµατι η πολιτεία να παρέµβει σωστά για τη
στήριξη και της µικροµεσαίας επιχείρησης, του καταναλωτή
αλλά και του πολίτη, ο οποίος στο τέλος προσφεύγει στην αγορά
για να προµηθευτεί, θα πρέπει να συζητήσουµε τι γίνεται µε τους
ελεγκτικούς µηχανισµούς.

Ανέφερα προηγουµένως στην πρωτοµιλία µου, ότι έχουµε
υποχώρηση της θεσµικής λειτουργίας του δηµόσιου τοµέα της
χώρας. Ένας από αυτούς τους κατ’ εξοχήν τοµείς όπου υποχώ-
ρησε η θεσµική λειτουργία του δηµόσιου τοµέα της χώρας, είναι
ο τοµέας των ελεγκτικών µηχανισµών.

Ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχει µια πληθώρα µηχανισµών οι
οποίοι µεταξύ τους δεν συνεργάζονται. Έλεγχοι από το Υπουρ-
γείο Οικονοµίας –το πρώην Υπουργείο Εµπορίου- έλεγχοι από
το Υπουργείο Περιβάλλοντος, έλεγχοι από το Υπουργείο Οικο-
νοµικών, από τελωνεία, από Σ∆ΟΕ, από ∆ΟΥ, έλεγχοι από τον
ΕΦΕΤ, έλεγχοι από το Υπουργείο Υγείας πάλι για τα τρόφιµα,
έλεγχοι από τις νοµαρχίες µε τις πολλαπλές διευθύνσεις τις
οποίες έχουν, έλεγχοι από τους δήµους. Στο τέλος µαζεύεται
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αυτό το πράγµα; Είναι αποτελεσµατική η προστασία της αγοράς
και η προστασία του πολίτη, του καταναλωτή από αυτούς τους
θεσµούς; Να ένα σοβαρό ζήτηµα για το οποίο η Κυβέρνηση προ-
βληµατίζεται και έχει ανοίξει συζήτηση, για το πώς µπορεί να
είναι αποτελεσµατικός ο έλεγχος της αγοράς.

Στο θέµα τις εισφοροδιαφυγής που θέσατε. ∆εν είναι θέµα το
πώς λειτουργεί η αγορά και το πώς αντιµετωπίζονται οι επιχει-
ρήσεις, άλλες ευνοϊκά και άλλες εξοντωτικά; ∆εν είναι ζητήµατα
τα οποία γνωρίζει η ελληνική κοινωνία; ∆εν είναι γνωστό ότι οι
ισχυροί καταφέρνουν να παρεµβαίνουν και να επηρεάζουν τους
ελεγκτικούς µηχανισµούς, ακριβώς γιατί δεν λειτουργούν απο-
τελεσµατικά, ακριβώς γιατί δεν λειτουργούν µε διαφάνεια, ακρι-
βώς γιατί δεν έχουν κοινωνικό έλεγχο και ο αδύναµος πολίτης, οι
πολλοί δεν µπορούν να ξέρουν ότι δεν γίνεται σωστά ο ελεγκτι-
κός µηχανισµός; Είναι ένα τεράστιο ζήτηµα αυτό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Γιατί δεν λέτε τα ονόµατά
τους; ∆ηµοσιοποιήστε τα ονόµατά τους.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πώς περνάνε από τα τελωνεία;
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Εγώ, λοιπόν, σας βάζω αυτό το θέµα
το οποίο είναι θεσµικό και καίριο. Η περιπτωσιολογία του κα-
στανά ή των τελωνείων είναι τεράστια. Εάν, λοιπόν, θέλετε να χα-
θούµε στην περιπτωσιολογία είναι εύκολο. Στο τέλος θα
υπηρετήσουµε αυτούς που χρησιµοποιούν το διάτρητο δίχτυ
των ελεγκτικών µηχανισµών.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πώς; Πείτε µας, περιµένουµε να µας
πείτε.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Σας είπα τι κάνουµε. Εσείς εδώ, ανα-
φερθήκατε σε µια περίπτωση. Εγώ, όµως, σας λέω ότι η
Κυβέρνηση έβαλε το θέµα της θεσµικής ανασυγκρότησης της
λειτουργίας του κράτους και ένα από τα βασικά ζητήµατα είναι
το πώς µπορούν να είναι αποτελεσµατικοί οι έλεγχοι στην αγορά,
σε όλους τους τοµείς.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πότε;
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Θα έρθει νοµοσχέδιο, κύριε Κοινο-
βουλευτικέ Εκπρόσωπε. Τι θέλετε να σας πω τώρα στην
επερώτηση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη,
γιατί παίρνετε το λόγο χωρίς να τον ζητήσετε;

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Υπάρχει ένα σοβαρό θέµα και ο χρό-
νος τρέχει. Υπάρχει ένα σοβαρό θέµα µε τις ΒΕΠΕ, τις
Βιοµηχανικές Επαγγελµατικές Περιοχές και τα βιοτεχνικά πάρκα
τα οποία πρέπει να κάνουµε.

Έχετε δίκιο, υπάρχουν δυσλειτουργίες. Και σε αυτόν τον
τοµέα, η Κυβέρνηση έχει ανοίξει το διάλογο και γι’ αυτό θα έρθει
νοµοσχέδιο. Η ΒΕΠΕ και τα ΒΙΟΠΑ υπάρχουν για να µπορεί να
υπηρετηθεί ο µικροµεσαίος και ο µικρός επιχειρηµατίας. Υπάρ-
χει δυνατότητα και προβλέπεται. Υπάρχουν, όµως, δυσλειτουρ-
γίες.

Είναι σαφές ότι έχουν ανεβάσει τις τιµές οι φορείς εκεί και
υπάρχει ζήτηµα. Πρέπει να το δούµε. Θα τις επεκτείνουµε; Θα
αλλάξουµε το θεσµικό πλαίσιο; Η συζήτηση είναι ανοιχτή προ-
κειµένου να αντιµετωπιστεί το ζήτηµα. Το νοµοθετικό πλαίσιο
πρέπει να βελτιωθεί αλλά πρέπει να δούµε και τι γίνεται και στην
πράξη µε αυτά τα ζητήµατα.

Θα µου επιτρέψετε επιπλέον, να σας πω ότι έγιναν αναφορές
για τα θέµατα των αγροτών. Αφού συζητάµε, λοιπόν, για τους µι-
κροµεσαίους θα πρέπει να πούµε ότι µέσα στους µικροµεσαίους
είναι και οι αγρότες. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι µπορούµε να
µείνουµε σ’ ένα επίπεδο κολακείας κάποιων αιτηµάτων ή να
µπούµε σε µια ουσιαστική συζήτηση.

Τι σηµαίνει να µπούµε σε µια ουσιαστική συζήτηση; Σηµαίνει
να πούµε ότι υπάρχει σιτάρι ελληνικό απούλητο και η Ιταλία
δίπλα εισάγει σιτάρι από τον Καναδά. Σηµαίνει ότι στην Ελλάδα,
η οποία είχε εθνικό προϊόν το φασόλι, εισάγουµε σήµερα φασό-
λια από τον Καναδά. Σηµαίνει ότι στην Ελλάδα που έχουµε δυ-
νατότητες για να έχουµε λαχανικά κάνουµε εισαγωγή από
ευρωπαϊκές χώρες. Θα το συζητήσουµε αυτό το ζήτηµα;

Είναι απολύτως σαφές και γνωστό και το έχει καταλάβει η ελ-

ληνική κοινωνία, ότι ο προηγούµενος τρόπος οργάνωσης των
αγροτών έχει τεράστια προβλήµατα. ∆εν ανταποκρίνεται, δεν το
στηρίζουν και δεν συµµετέχουν οι αγρότες, γι’ αυτό και έχουµε
αυτήν την πολυδιάσπαση.

Η Κυβέρνηση έχει εντοπίσει το πρόβληµα. Το ΠΑΣΟΚ είπε ότι
πρέπει να έχουµε ένα καινούργιο οργανωτικό και θεσµικό πλαί-
σιο των αγροτών, το οποίο να µπορεί να χρησιµοποιήσει την
εµπειρία των προηγούµενων χρόνων – η οποία το οδήγησε σε
κατάρρευση- για να µπορέσουν πράγµατι, να υπάρχουν µορφές
οργάνωσης των αγροτών, οι οποίες να έχουν το ποιοτικό προϊόν.

Είναι απολύτως σαφές, ότι δεν µπορούµε να ανταγωνιστούµε
µε κακής ποιότητας προϊόντα κανέναν. Μπορούν να αξιοποιή-
σουν τις πράσινες πολιτικές οι µικροµεσαίοι; Σας λέω ότι είναι
απολύτως σαφές, και στο χώρο των µικροµεσαίων και στο χώρο
της βιοτεχνίας και στο χώρο της αγροδιατροφής, ότι οι πράσινες
πολιτικές µπορούν και πρέπει να είναι επιλέξιµες, να χρηµατο-
δοτηθούν για να πάρει ανάσα ο χώρος των µικροµεσαίων, ο
χώρος της ελληνικής περιφέρειας και να µπορεί να ξαναπάρει
µπρος η αγορά. Ειδάλλως, οι διαπιστώσεις είναι καλές. ∆εν
υπάρχει ρευστότητα στην αγορά. Το ξέρουµε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Έδωσαν στις τράπεζες 1.500.000.000
ευρώ και αντί να τα ρίξουν στην αγορά, εξαγόρασαν το δηµόσιο
χρέος και εν γνώσει της Κυβέρνησης κερδοσκόπησαν.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Γι’ αυτό είµαστε εδώ, γι’ αυτό πα-
λεύουµε και γι’ αυτό παίρνουµε µέτρα. Οι καταγγελίες, οι
διαπιστώσεις είναι καλές αλλά εδώ συζητούµε για πραγµατικά
µέτρα και πραγµατικές πολιτικές.

Κύριε Ροντούλη, είπα εισαγωγικά ότι η Κυβέρνηση έχοντας θε-
σπίσει τις διαδικασίες της διαβούλευσης είναι εξαιρετικά κερδι-
σµένη. Θα ήθελα, λοιπόν, να διαβεβαιώσω το Σώµα, την
Ολοµέλεια ότι στη διαβούλευση που γίνεται για την καινούργια
µορφή του ΤΕΜΠΜΕ έχει γίνει πρόταση. Έχουν έρθει πάρα πολ-
λές προτάσεις απ’ όλα τα σηµεία της χώρας, από επιχειρηµατίες
και µικροµεσαίους οι οποίοι λένε: Εµείς θέλουµε τα χρήµατα τα
οποία θα µας δώσετε από το ΤΕΜΠΜΕ, να µην τα πάρουµε στην
τσέπη µας, να µην πάρουµε ρευστό αλλά να τα δώσουµε στην
εφορία που χρωστούµε ή να τα δώσουµε στο ασφαλιστικό µας
ταµείο.

Έχει κατατεθεί και γίνεται από την Κυβέρνηση διάλογος αυτήν
τη στιγµή και είναι µέσα στη διαβούλευση, συζητείται, όπως το
έχετε φέρει και αντίστοιχα σε σας το έχουν δώσει οι άνθρωποι
της αγοράς, οι οποίοι προβληµατίζονται προς αυτήν την κατεύ-
θυνση.

Θα ήθελα, λοιπόν, κλείνοντας –κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ
πολύ για την ανοχή σας- να σας πω ότι η Κυβέρνηση υλοποιώ-
ντας την προεκλογική υπόσχεση του Πρωθυπουργού, ο οποίος
µίλησε για την δηµιουργία ταµείου αναχρηµατοδότησης, κινείται
στην κατεύθυνση της δηµιουργίας ενός ταµείου αναχρηµατοδό-
τησης το οποίο στην ουσία είναι µια ελληνική τράπεζα επενδύ-
σεων που µπορεί να στηρίξει τους Έλληνες επιχειρηµατίες και
επαγγελµατίες στην κατεύθυνση της ίδρυσης, της επέκτασης,
του εκσυγχρονισµού και της βελτίωσης των υποδοµών των επι-
χειρήσεών τους.

Αυτή η εξαγγελία θα ψηφιστεί µε νοµοσχέδιο και θα έρθει για
υλοποίηση µέσα στο 2010, όπως έχει πει επανειληµµένα η
Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ.
Λούκα Κατσέλη.

Νοµίζω πως στα θέµατα στα οποία έγινε κριτική για την
ύπαρξη ή µη αντιµονοπωλιακής πολιτικής είναι απολύτως σαφές,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η Επιτροπή Ανταγωνισµού η
οποία ιδρύθηκε το 1978, πριν από τριάντα χρόνια µε τις δοµές,
τις πρακτικές και το προσωπικό που έχει δεν µπορεί να απαντή-
σει στις ανάγκες και τις µεθοδεύσεις που χρησιµοποιούν οι διε-
θνείς εταιρείες, σε συνεργασία µε τα ελληνικά τους
παραρτήµατα. Για το λόγο αυτό, χρειάζεται σοβαρή παρέµβαση
από το κράτος προς αυτήν την κατεύθυνση. Αυτή η παρέµβαση
είχε εξαγγελθεί και θα υλοποιηθεί.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε πολύ τον Υφυπουργό κ. Μάρκο Μπόλαρη.
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Τυχερό το ΠΑΣΟΚ, κύριε Υπουργέ, που σας έχει.
Ακολουθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κοινοβουλευτικός έλεγχος

πάντα έχει διαπιστωτικό χαρακτήρα. Μέσα από τις διαπιστώσεις
διαµορφώνονται οι συνθήκες συζήτησης, ιδεολογικοπολιτικής
αντιπαράθεσης καθώς και η διατύπωση συγκεκριµένων προτά-
σεων όπως έχουν ήδη κατατεθεί.

∆εν έχουµε καµµία αµηχανία. Αυτά τα οποία αφήσατε να διαρ-
ρεύσουν για το φορολογικό νοµοσχέδιο, για να δείτε και προ-
φανώς να αξιολογήσετε αντιδράσεις, δείχνουν τον
προσανατολισµό που έχετε. Τα φορολογικά βάρη να πέσουν, κυ-
ρίως, στις πλάτες του λαού. Οι ελεγκτικοί µηχανισµοί είναι δική
σας ευθύνη. Έχετε τη δυνατότητα να συντονίσετε, να ενιαιοποι-
ήσετε, να εκσυγχρονίσετε τους ελεγκτικούς µηχανισµούς.

Το κύριο είναι και σε ποια κατεύθυνση θα κινηθούν αυτοί οι µη-
χανισµοί. Θα κινηθούν για τον έλεγχο του µεγάλου κεφαλαίου ή
θα αρχίσουν να κυνηγούν ξανά τους µικροµεσαίους επιχειρηµα-
τίες και τους αυτοαπασχολούµενους. Όλη η πρακτική µέχρι σή-
µερα δείχνει ότι κυνηγάµε το µικρό, το φτωχό επαγγελµατία. ∆εν
κολακεύουµε κανέναν, καµµία κατηγορία εργαζοµένων. Όταν
έχουµε αντίθεση τη λέµε πάντα ευθέως. Στηρίζουµε τους δίκαι-
ους αγώνες όλων των εργαζοµένων. Άλλωστε, τη µορφή οργά-
νωσης των εργατών και των αγροτών θα πρέπει να την
αποφασίσουν αυτοί οι ίδιοι και όχι η Κυβέρνηση.

Μερικά σχόλια ακόµα. Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ µίλησε για µέτρα που πάρθηκαν και που εξασφαλίζουν
την αποκατάσταση της εµπιστοσύνης των διεθνών αγορών προς
την Ελλάδα. Η εµπιστοσύνη στους «πειρατές», σε αυτούς που
πρωτοστατούν στην λεηλασία του παραγόµενου πλούτου από
τους εργάτες, από τους µισθοσυντήρητους στη χώρα µας και σε
όλη την Ευρώπη, µας αφήνει παγερά αδιάφορους. Γιατί, όχι µόνο
δεν έχουµε καµµιά εµπιστοσύνη σε αυτούς τους µηχανισµούς
και τις διακρατικές ενώσεις των ιµπεριαλιστών, δεν έχουµε καµ-
µία εµπιστοσύνη στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά είµαστε κατηγο-
ρηµατικά αντίθετοι και αντιπαλεύουµε αυτούς τους
µηχανισµούς.

∆εύτερον. Μέχρι σήµερα -επειδή µιλήσατε για κάποιες απο-
φάσεις που πήρατε- δεν έχει φτάσει τίποτα προς τους µικροµε-
σαίους από αυτά που δηλώσατε ότι έχουν ήδη αποφασιστεί. Στο
µεγάλο κεφάλαιο κάθε απόφαση της Κυβέρνησης, και της ση-
µερινής και της προηγούµενης, υλοποιείται άµεσα. Φτάνει άµεσα
στους τελικούς αποδέκτες. Και τα 4.000.000.000 –πόσα ήταν-
που ανακοίνωσε ο Υπουργός Εργασίας πριν από οχτώ µέρες,
οδεύουν άµεσα προς τα εκεί.

Το τελευταίο διάστηµα χρησιµοποιείτε ορισµένους όρους και
εσείς όπως προηγούµενα η Νέα ∆ηµοκρατία και τσουβαλιάζετε
ανόµοια πράγµατα στο ίδιο τσουβάλι. Μιλάτε για την επιχειρη-
µατικότητα, και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Στην επιχειρη-
µατικότητα βάζουµε το µικροµαγαζάτορα, που µπορεί να είναι
και αυτοαπασχολούµενος και έναν επιχειρηµατικό όµιλο, ο
οποίος µπορεί να έχει καράβια, να έχει κατασκευαστικές εται-
ρείες, να έχει διάφορες άλλες δραστηριότητες. Αυτό είναι πραγ-
µατικά και επιστηµονικά λαθεµένο και κοινωνικά άδικο.

Τρίτον. Έγινε λόγος για υπευθυνότητα. Η λεγόµενη υπευθυ-
νότητα κάθε πολιτικής δύναµης, κατά τη γνώµη µας, σε κάθε πε-
ρίπτωση, δεν πρέπει να βλάπτει αυτούς που κάθε φορά
σηκώνουν τα βάρη της κρίσης. Αυτοί είναι πρωτίστως οι εργά-
τες, οι µισθωτοί, οι µικροµεσαίοι ΕΒΕ, οι αυτοαπασχολούµενοι
και οι φτωχοί αγρότες. Υπεύθυνος είναι αυτός, που στηρίζει και

υποστηρίζει όλους αυτούς που πλήττονται και εναντιώνεται στα-
θερά απέναντι στα συµφέροντα και στα κέρδη του µεγάλου κε-
φαλαίου.

Τέταρτον. Μίλησε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας για τον κορµό της ελληνικής οικονοµίας, που είναι
οι επαγγελµατοβιοτέχνες και οι µικροέµποροι. Ο κορµός της ελ-
ληνικής οικονοµίας καθηµερινά δέχεται τσεκουριές από την πο-
λιτική, χθες της Νέας ∆ηµοκρατίας και σήµερα του ΠΑΣΟΚ. Από
την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης που είναι µία µονοπωλιακή
πολιτική, σκληρά ταξική και καταστρέφει τους ΕΒΕ.

Πέµπτον. Τζίρος και κατανάλωση. ∆εν είναι καµµία ανακά-
λυψη. Το σύνθηµα που ακούγεται στους δρόµους «εργατιά
χωρίς λεφτά – µαγαζιά χωρίς δουλειά» εκφράζει µία σκληρή
πραγµατικότητα του σήµερα. Και όταν µιλάµε για µαγαζιά εννο-
ούµε τα µικροµάγαζα, τα οποία φθίνουν.

Τέλος, εµείς και µε την επερώτησή µας και µε τη συζήτηση
που κάνουµε καθηµερινά στους δρόµους και στις περιοδείες και
στις συγκεντρώσεις και καλούµε σε αγώνα και τους επαγγελµα-
τοβιοτέχνες, µικροέµπορους, αυτοαπασχολούµενους. Τους κα-
λούµε σε πάλη, σε συµµαχία µε τους εργάτες και τους φτωχούς
αγρότες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε έξι δευτερόλεπτα.
Τους καλούµε να παλέψουν, να συγκρουστούν µε την εφαρ-

µοζόµενη πολιτική. Έχουν µία ευκαιρία, µεθαύριο, στις 10 του
Φλεβάρη, στη µεγάλη απεργιακή κινητοποίηση, να κλείσουν κι
αυτοί τα µαγαζιά τους, να βγουν στους δρόµους πριν τους πε-
τάξουν στο δρόµο. ∆εν υπάρχει άλλος δρόµος σε συµµαχία µε
όλους όσοι πλήττονται από την εφαρµοζόµενη πολιτική. Έτσι
µπορεί να χαραχτεί µία άλλη προοπτική και αυτός να είναι µονό-
δροµος και για τους ΕΒΕ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ, όπως πάντα, τον κ. Χαλβατζή. Θα µου επιτρέψετε, κύριε
Κοινοβουλευτικέ του ΚΚΕ, να σηµειώσω µια επίκαιρη νότα που
είδα σαν τίτλο, συνέχεια όλων αυτών και σκέψη.

Παλιά µιλούσαµε για ζωή χωρίς δουλειά. Είδα έναν τίτλο που
µιλάει σήµερα για το τελείως αντίθετο, δηλαδή, δουλειά χωρίς
ζωή. Και αυτός είναι ένας µεγάλος προβληµατισµός των ηµερών
σε όλα αυτά τα τεκταινόµενα και επιφαινόµενα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 15/21.1.2010 επερώτησης Βουλευτών
του ΚΚΕ προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας και Οικονοµικών σχετικά µε τα προβλήµατα των αυ-
τοαπασχολούµενων και των µικρών ΕΒΕ.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.07’, λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 8 Φεβρουαρίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, συζήτηση προ
ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανονι-
σµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ.
Γεωργίου Καρατζαφέρη, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, µε
θέµα την παραχώρηση δυνατότητας απόκτησης ελληνικής ιθα-
γένειας καθώς και δικαιώµατος εκλέγειν και εκλέγεσθαι σε αλ-
λοδαπούς, αλλά και, εν γένει, τη µεταναστευτική πολιτική της
χώρας, σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει δια-
νεµηθεί.
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